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Acta de la sessió celebrada el dia 17 de juliol de
2003 i aprovada el dia 19 de setembre de 2003

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia disset de juliol de dos mil tres,
s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en ses-
sió ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Alcal-
de, Joan Clos i Matheu. Hi concorren els Ims. Srs. i
les Imes. Sres. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, Jordi Portabella i Calvete, Imma
Mayol i Beltran, José Ignacio Cuervo i Argudín, i Mari-
na Subirats i Martori. Hi concorren els Ims. Srs. Regi-
dors i les Imes. Sres. Regidores Núria Carrera i Co-
mes, Maravillas Rojo i Torrecilla, Ferran Mascarell i
Canalda, Jordi Hereu i Boher, Assumpta Escarp i
Gibert, Francesc Narváez i Pazos, Pere Alcober i
Solanas, Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Im-
maculada Moraleda i Pérez, Carles Martí i Jufresa,
Montserrat Ballarín i Espuña, Xavier Trias i Vidal de
Llobatera, Joan Puigdollers i Fargas, Sònia Recasens
i Alsina, Jaume Ciurana i Llevadot, Magda Oranich i
Solagran, Joaquim Forn i Chiariello, Joana Ortega i
Alemany, Teresa M. Fandos i Payà, Eduard García i
Plans, Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller
Ruedas, Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro i
Carreiras, Maria Caridad Mejías Sánchez, Xavier
Basso i Roviralta, Alberto Villagrasa Gil, Jaume
Oliveras i Maristany, Pilar Vallugera i Balañà, Xavier
Florensa i Cantons, Ricard Martínez i Monteagudo,
Eugeni Forradellas i Bombardó, Ricard Josep Gomà i
Carmona, Elsa Blasco i Riera i Ignasi Fina i Sanglas,
assistits pel secretari general, Sr. Jordi Cases i Palla-
rès, que certifica.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i cinc minuts.

El Sr. Alcalde, en ésser aquesta la primera sessió
ordinària del nou mandat consistorial, dóna la benvin-
guda als membres de la Corporació, especialment a
aquells que en formaran part per primera vegada, i
espera que tots ells faran tot allò que estigui al seu
abast per a servir la ciutat de Barcelona.

Es donen per llegides les actes de les dues sessions
anteriors, constitutiva i extraordinària, celebrades el 14
de juny de 2003, l’esborrany de les quals ha estat tra-
mès a tots els membres del Consistori; i s’aproven.

CARTIPÀS MUNICIPAL

a) Comunicacions sobre el Cartipàs Municipal
En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-

ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Decret de l’Alcaldia, de 30 de juny de 2003
(S1/D/2003 2849), que disposa:

Designar membres de la Comissió de Govern de
l’Ajuntament de Barcelona els/les regidors/es se-
güents:

Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran
Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Ima. Sra. Núria Carrera i Comes
Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla
Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert
Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas
Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà
Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez
Im. Sr. Carles Martí i Jufresa
Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña
Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany
Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà
Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons
Im. Sr. Ricard Martínez i Monteagudo
Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó
Im. Sr. Ricard Josep Gomà i Carmona
Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera
Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas
També assistirà a les sessions de la Comissió de

Govern el gerent municipal.
2. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003

(S1/D/2003 3096), que estableix la composició de la
Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Ter-
ritorial, la qual quedarà en la forma següent:

President: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Vicepresidenta: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert
Membres: Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña

(portaveu); Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i
Carles-Tolrà; Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im. Sr.
Jaume Oliveras i Maristany (portaveu); Ima. Sra. Pilar
Vallugera i Balañà; Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bom-
bardó (portaveu); Im. Sr. Ricard Josep Gomà i
Carmona; Ima. Sra. Sònia Recasens i Alsina; Im. Sr.
Jaume Ciurana i Llevadot; Im. Sr. Joan Puigdollers i
Fargas; Im. Sr. Jordi Cornet i Serra (portaveu); Ima.
Sra. Emma Balseiro i Carreiras; Ima. Sra. Ángeles
Esteller Ruedas.

3. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3097), que estableix la composició de la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge,
la qual quedarà en la forma següent:

President: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vicepresidenta: Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà

(portaveu)
Membres: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher; Im. Sr. Car-

les Martí i Jufresa; Ima. Sra. Immaculada Moraleda i
Pérez (portaveu); Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos;
Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete; Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó (portaveu); Ima. Sra. Elsa
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Blasco i Riera; Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas; Im.
Sr. Eduard García i Plans; Ima. Sra. Joana Ortega i
Alemany; Im. Sr. Jordi Cornet i Serra (portaveu); Ima.
Sra. Ángeles Esteller Ruedas; Im. Sr. Alberto
Villagrasa Gil.

4. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3098), que estableix la composició de la
Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Conei-
xement, la qual quedarà en la forma següent:

President: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Vicepresidenta: Ima. Sra. Maravillas Rojo i

Torrecilla
Membres: Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña;

Im. Sr. Pere Alcober i Solanas (portaveu); Ima. Sra.
Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà; Ima. Sra. Im-
maculada Moraleda i Pérez; Im. Sr. Jaume Oliveras i
Maristany (portaveu); Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas
(portaveu); Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera; Ima. Sra.
Joana Ortega i Alemany; Ima. Sra. Teresa M. Fandos
i Payà; Ima. Sra. Sònia Recasens i Alsina; Ima. Sra.
M. Caridad Mejías i Sánchez (portaveu); Im. Sr.
Xavier Basso i Roviralta; Ima. Sra. Emma Balseiro i
Carreiras.

5. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3099), que estableix la composició de la
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Am-
bient, la qual quedarà en la forma següent:

Presidenta: Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran (portaveu)
Vicepresident: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos
Membres: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Im. Sr.

José Ignacio Cuervo i Argudín; Ima. Sra. Maravillas
Rojo i Torrecilla (portaveu); Ima. Sra. Marina Subirats
i Martori; Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons (porta-
veu); Im. Sr. Ricard Martínez i Monteagudo; Im. Sr.
Ricard Josep Gomà i Carmona; Im. Sr. Joan
Puigdollers i Fargas; Ima. Sra. Magda Oranich i
Solagran; Im. Sr. Eduard García i Plans; Ima. Sra.
Emma Balseiro i Carreiras (portaveu); Im. Sr. Alberto
Villagrasa Gil; Im. Sr. Jordi Cornet i Serra.

6. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3100), que estableix la composició de la
Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social, la
qual quedarà en la forma següent:

President: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Vicepresident: Im. Sr. Ricard Josep Gomà i

Carmona (portaveu)
Membres: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori (por-

taveu); Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im. Sr. Pere
Alcober i Solanas; Ima. Sra. Immaculada Moraleda i
Pérez; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà (portaveu);
Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons; Im. Sr. Ignasi Fina i
Sanglas; Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello; Im. Sr.
Jaume Ciurana i Llevadot; Ima. Sra. Teresa M.
Fandos i Payà; Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas
(portaveu); Ima. Sra. M. Caridad Mejías Sánchez; Im.
Sr. Xavier Basso i Roviralta.

7. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3101), que estableix la composició de la
Comissió de Seguretat i Mobilitat, la qual quedarà en
la forma següent:

President: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Vicepresident: Im. Sr. Carles Martí i Jufresa
Membres: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos (porta-

veu); Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert; Ima. Sra.
Núria Carrera i Comes; Im. Sr. Ricard Martínez i
Monteagudo (portaveu); Im. Sr. Xavier Florensa i
Cantons; Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera (portaveu); Im.

Sr. Ignasi Fina i Sanglas; Ima. Sra. Magda Oranich i
Solagran; Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot; Im. Sr.
Joaquim Forn i Chiariello; Im. Sr. Alberto Villagrasa
Gil (portaveu); Im. Sr. Xavier Basso i Roviralta; Ima.
Sra. M. Caridad Mejías Sánchez.

8. Decret de l’Alcaldia, de 16 juliol de 2003
(S1/D/2003 3093), que especifica les funcions del Co-
mitè de Govern i en designa membres els/les regi-
dors/es següents:

President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Ponent: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Membres: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete; Ima.

Sra. Imma Mayol i Beltran; Im. Sr. José Ignacio
Cuervo i Argudín; Ima. Sra. Marina Subirats i Martori;
Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Im. Sr. Jordi He-
reu i Martí; Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra.
Assumpta Escarp i Gibert; Ima. Sra. Immaculada
Moraleda i Pérez; Ima. Sra. Montserrat Ballarín i
Espuña; Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-
Tolrà; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Im. Sr.
Ricard Martínez i Monteagudo; Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó; Ima. Sra. Elsa Blasco i Rie-
ra; Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos.

També assistirà a les sessions del Comitè de Go-
vern el gerent municipal.

9. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3088), que designa la Ima. Sra. Mont-
serrat Ballarín i Espuña, regidora ponent d’Hisenda.

10. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2676), que delega en l’Im. Sr. Xavier Ca-
sas i Masjoan diverses facultats relatives a expedi-
ents d’expropiació i al llançament dels ocupants de
finques expropiades, i deixa sense efecte l’anterior
decret de delegació de facultats signat el 23 de se-
tembre de 1999.

11. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2675), que delega en l’Im. Sr. Xavier Ca-
sas i Masjoan diverses facultats relatives a instruments
de gestió urbanística i d’execució del planejament.

12. Decret de l’Alcaldia, de 10 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2966), que delega en la Ima. Sra. Imma
Mayol i Beltran les funcions següents: incoar, nome-
nar, instruir i resoldre els expedients corresponents,
amb imposició de la corresponent sanció, per les in-
fraccions, de l’Ordenança municipal del medi ambient
en les matèries següents: protecció de l’atmosfera,
control de contaminació i consum de les aigües i con-
trol de contaminació per agents físics, mines, pous
d’aigua i aqüeductes.

13. Decret de l’Alcaldia, de 10 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2967), que delega en l’Im. Sr. Francesc
Narváez i Pazos les funcions d’incoar, nomenar, ins-
truir i resoldre, amb imposició de la corresponent san-
ció, els expedients sancionadors per infraccions tipifi-
cades: a l’Ordenança d’obres i instal·lacions de
serveis en el domini públic municipal; a l’Ordenança
sobre l’ús de les vies i els espais públics de Barcelo-
na; i a l’Ordenança dels usos del paisatge urbà de la
ciutat de Barcelona, en les matèries referents a: nete-
ja, protecció de l’atmosfera, control de contaminació i
consum de les aigües, control de la contaminació per
agents físics i mines, pous d’aigua i aqüeductes.

14. Decret de l’Alcaldia, de 10 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2968), que delega en l’Im. Sr. Francesc
Narváez i Pazos: l’atorgament de llicències de cana-
litzacions per a l’execució d’obres a la via pública;
l’atorgament d’autoritzacions a particulars per a la
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col·locació de fites, tanques protectores i senyals ori-
entadors; i la potestat sancionadora referent a incoar,
nomenar, instruir i resoldre els expedients correspo-
nents, amb imposició de la corresponent sanció per
infracció contra l’Ordenança municipal del medi ambi-
ent en les matèries de neteja, obres i instal·lacions de
serveis en el domini públic municipal.

15. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2681), que designa regidors/es de Distric-
te en cadascun dels àmbits territorials següents:

Im. Sr. Carles Martí i Jufresa, Districte de Ciutat
Vella.

Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert, Districte de
l’Eixample.

Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez, Districte
de Sants-Montjuïc.

Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña, Districte de
les Corts.

Ima.Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà,
Districte de Sarrià-Sant Gervasi.

Im. Sr. Ricard Martínez i Monteagudo, Districte de
Gràcia.

Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera, Districte d’Horta-
Guinardó.

Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín, Districte de
Nou Barris.

Im. Sr. Jordi Hereu i Boher, Districte de Sant
Andreu.

Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos, Districte de Sant
Martí.

16. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3084), que nomena regidors adscrits dels
Districtes de:

Ciutat Vella: Im. Sr. Xavier Trias i Vidal de Llobate-
ra; Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello; Im. Sr. Alberto
Villagrasa Gil; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Im.
Sr. Ricard Gomà i Carmona.

L’Eixample: Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello; Ima.
Sra. Joana Ortega i Alemany; Ima. Sra. M. Caridad
Mejías Sánchez; Ima. Sra. Emma Balseiro i
Carreiras.

Sants-Montjuïc: Ima. Sra. Sònia Recasens i Alsina;
Im. Sr. Alberto Villagrasa Gil; Ima. Sra. Ángeles
Esteller Ruedas; Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany.

Les Corts: Ima. Sra. Joana Ortega i Alemany; Ima.
Sra. Sònia Recasens i Alsina; Im. Sr. Alberto
Fernández Díaz; Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas;
Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà.

Sarrià-Sant Gervasi: Im. Sr. Jaume Ciurana i
Llevadot; Im. Sr. Javier Basso i Roviralta; Ima. Sra.
Ángeles Esteller Ruedas; Im. Sr. Xavier Florensa i
Cantons.

Gràcia: Ima. Sra. Magda Oranich i Solagran; Im.
Sr. Jordi Cornet i Serra; Im. Sr. Javier Basso i
Roviralta; Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran.

Horta-Guinardó: Ima. Sra. Teresa M. Fandos i
Payà; Im. Sr. Javier Basso i Roviralta; Im. Sr. Jordi
Cornet i Serra; Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons.

Nou Barris: Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas; Im.
Sr. Jordi Cornet i Serra; Im. Sr. Alberto Fernández
Díaz; Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany.

Sant Andreu: Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas;
Ima. Sra. M. Caridad Mejías Sánchez; Ima. Sra.
Emma Balseiro i Carreiras.

Sant Martí: Im. Sr. Eduard García i Plans; Ima. Sra.
Emma Balseiro i Carreiras; Ima. Sra. M. Caridad
Mejías Sánchez; Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas.

17. Decrets de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3074-3083), que nomenen membres dels
Consells Municipals dels Districtes de:

Ciutat Vella
Socialistes de Catalunya: Sra. María José i

Arteaga; Sr. Xavier Patón i Morales; Sr. Roger
Pallarols i Taylor; Sra. Francisca Quiñonero i de
Cara; Sr. Francisco Salvador i López; Sr. Antoni
Estopà i García.

Convergència i Unió: Sr. Oriol Pineda i Teixidó; Sr.
Xavier Pastor i Pérez; Sr. Ramon Sopena i Barrufet.

Partit Popular: Sr. Antonio Gilabert i Delgado; Sra.
Mercedes Santiago i Die.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Enric
Rodríguez i Roig; Sr. Marc Josa i Eritja.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Rafael
Contreras i Martínez; Sr. Jordi Valero i Buch.

L’Eixample
Socialistes de Catalunya: Sr. Josep M. Bacardit i

Moncunill; Sr. Joan Bordetas i Castells; Sr. Ramon
Nicolau i Nos; Sra. Mercedes Page i Díaz.

Convergència i Unió: Sr. Joan Queraltó i Ibàñez;
Sr. Marc Pifarré i Estrada; Sr. Xavier Puig i Borràs;
Sr. Antoni Cubells i Segura; Sr. Raimon Blasi i
Navarro.

Partit Popular: Sr. Javier Mulleras i Vinzia; Sr.
Eduardo Bolaños i Rodríguez.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sra. Montse
Soler i Poyato; Sr. Roger Civit i Carbonell.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Josep M.
Gómez i Gómez; Sra. Núria Tuset i Zamora.

Sants-Montjuïc
Socialistes de Catalunya: Sra. Carme Benito i

Gómez; Sr. Jordi Cunill i Giménes; Sr. Jaume Ollé i
Gómez; Sr. Francesc Pozo i Montero; Sr. Alejandro
Ruiz de Azúa i Gabarro; Sr. Albert Soler i Sicilia.

Convergència i Unió: Sr. Francesc Xavier Esteve i
Gómez de Travesedo; Sr. Albert Martínez i Correro;
Sr. Santiago Domingo i Soler.

Partit Popular: Sr. José Antonio Calleja i Clavero;
Sr. Humberto Borza i Fernández.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Josep
Chalmeta i Torredemer; Sra. María Teresa Pallisé i
Gardeñes.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Lluís
Fajarí i Agudo; Sra. Ana M. Rubio i Cillan.

Les Corts
Socialistes de Catalunya: Sr. José Luis del Pozo i

Picó; Sra. Cristina Reschini i Fochesato; Sr. Antonio
García i Alba; Sr. Albert Corbacho i Pérez.

Convergència i Unió:Sr. Joaquim Sisto i Rovira; Sr.
Lluís Manzanal i Ortega; Sr. Joan Cañameras i
Tomàs; Sra. Vanessa Solé i García; Sr. Carles
Domingo i Díaz.

Partit Popular: Sra. Maria Luisa Ibáñez i Boira; Sr.
Sixto Cadenas i Anibarro; Sr. Carles Grau i Benet.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sra. Maria del
Carme Olivella i Pedregal; Sra. Montserrat Higueras i
Tobajas.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Xavier
Anzano i Bergua.

Sarrià-Sant Gervasi
Socialistes de Catalunya: Sra. Isabel Darder

Giménez i Zadaba Lisson; Sr. Manel Villalante i
Llauradó.

Convergència i Unió: Sra. Núria Betriu i Sánchez;
Sr. Carles Esquerra i Corominas; Sr. Ignasi Genovés
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i Avellana; Sr. Manel Prat i Peláez; Sra. Marta Sala i
Castro; Sra. Montse Guitarte i Gutes; Sr. Vicenç
Ibáñez i Martínez.

Partit Popular: Sr. Albert Fernández i Saltiveri; Sr.
Antonio González i Muñiz; Sra. Conxita Ayarza i
Tobar; Sra. Elena Rigat i de Brugarola.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sra. Maria del
Carme Carmona i Cornet.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sra. Belén
Boada i Baixas.

Gràcia
Socialistes de Catalunya: Sr. Albert Musons i Agell;

Sra. M. Cinta Llassat i Buera; Sr. Guillem Espriu i
Avendaño; Sr. Josep Anton Vinyals i Giménez-Coral.

Convergència i Unió: Sr. Carles Agustí i
Hernández; Sra. Montserrat Marchante i Carque; Sr.
Víctor Cullell i Comellas; Sra. Carme Sales i Piñeiro.

Partit Popular: Sr. Alberto García i Belón; Sr.
Carlos Pérez i Bernalte.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sra. Dolors
Martínez i Gesa; Sra. Susanna Pérez i Prieto; Sr. Es-
teve Núñez de Prado i Pujol.

Iniciativa per Catalunya Verds - EU i A: Sr. Jordi
Farriol i Fonoll; Sr. Eusebi Barbet i Pampido.

Horta-Guinardó
Socialistes de Catalunya: Sra. Carme Beltran i

Vilagrasa; Sra. Núria Carmona i Cardoso; Sr. Luis
Fernando García i Egea; Sra. Felisa Lora i Jiménez;
Sr. Joan Martínez i Vendrell; Sr. José Angel
Rodríguez i Fernández.

Convergència i Unió: Sra. Carme Cànovas i
Manzano; Sra. Susanna Porcar i Portela; Sr. Lluís
Bou i Dalmau.

Partit Popular: Sr. Manuel Conde i García; Sr.
Fernando Carretero i Beleño.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Antoni de
P. Millet i Bastús; Sr. Jordi Eduardo i Aubeso.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Víctor
Valls i Andrés; Sr. Rafael Milla i Anguita.

Nou Barris
Socialistes de Catalunya: Sr. Jaume Gatell i

Domènech; Sr. Marcel·lí Molins i Herrero; Sr. Luis
Miguel Guerra i Muñiz; Sra. Montserrat Morales i
Rodríguez; Sr. Faustino Martín i Rodríguez; Sra. M.
José Bautista i Moya; Sra. Loli Breznes i Macias; Sr.
José Luis Díaz i Torrevejano.

Convergència i Unió: Sr. Eduard Ràmia i Gallén;
Sr. Josep Centeno i Marín.

Partit Popular: Sr. José Méndez i Romero; Sr.
Javier Barreña i Flores; Sr. Francisco Giménez i
Royo.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Miquel
Antoni Roman i Pérez.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sr. Jordi de
Miguel i Arto.

Sant Andreu
Socialistes de Catalunya: Sr. Jordi Casares i

Martínez; Sr. Èric Gómez i Aznar; Sr. Jordi López
i Gómez; Sra. Eva Puente i Maya; Sr. Josep Pujol i
Cañado; Sra. Margarita Riera i Camps; Sr. Antoni
Moliné i López.

Convergència i Unió: Sr. Roger Mestre i Fàbregas;
Sr. Joan Ferràndiz i Cabré.

Partit Popular: Sr. Juan Manuel Sánchez; Sr.
Esteban Arilla i Revilla.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Joan Pa-
llarès i Personat; Sr. Pau Vinyes i Roig.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sra. Begoña
de Eyto i Arreche; Sra. Laia Ortiz i Castellví:

Sant Martí
Socialistes de Catalunya: Sra. Montserrat Ardanuy

i Collazos; Sra. Maite Collelldemont i Bolao; Sr. David
Escudé i Rodríguez; Sr. Oscar García i Cubiña; Sra.
Azucena Ginés i Ginés; Sr. Miguel Ángel Martín i
López; Sr. Emili Moya i Argemí.

Convergència i Unió: Sra. Margarida Planas i
Liébanas; Sr. Josep M. Bardés i Esteve.

Partit Popular: Sr. Manuel Gallardo i Martínez; Sr.
Emilio Marzo i Novella.

Esquerra Republicana de Catalunya: Sr. Carles
Manuel Macián i Villanueva; Sra. Maria Montserrat
Radigales i Jové.

Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A: Sra. Laia
Serra i Sellarès; Sr. Carlos Mendez i Bota.

18. Decret de l’Alcaldia, de 10 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3053), que delega les presidències de les
sessions constitutives dels Consells de Districte en
els regidors de Districte.

19. Decret de l’Alcaldia, de 27 de juny de 2003
(S1/D/2003 2778), que designa el Sr. Albert Batlle i
Bastardas Comissionat de l’Alcaldia al Consorci per a
l’organització del 10è Campionat Mundial de Natació
Barcelona 2003.

20. Decret de l’Alcaldia, de 30 de juny de 2003
(S1/D/2003 2877), que designa el Sr. Manuel Pérez i
Benzal Comissionat de l’Alcaldia per les relacions cí-
viques i institucionals al Districte de Nou Barris.

21. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2678), que delega la presidència de l’As-
semblea General del Consorci per a l’organització del
10è Campionat Mundial de Natació en l’Im. Sr. Pere
Alcober i Solanas, en substitució del Sr. Albert Batlle i
Bastardas.

22. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2677), que: delega en l’Im. Sr. Jordi He-
reu i Boher la presidència de l’Assemblea General del
Consorci per a l’organització dels X Jocs Mundials de
Policies i Bombers, en substitució de la Sra. Carme
San Miguel i Ruibal; i designa vocal de l’Assemblea
General de l’esmentat Consorci, en representació de
l’Ajuntament de Barcelona, l’Im. Sr. Pere Alcober i
Solanas, en substitució del Sr. Albert Batlle i
Bastardas.

23. Decret de l’Alcaldia, de 26 de juny de 2003
(S1/D/2003 2764), que delega en l’Im. Sr. José
Ignacio Cuervo i Argudín la representació de l’Ajunta-
ment de Barcelona a la Comissió Gestora de la Fede-
ració de Municipis de Catalunya.

24. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3118), que designa la Ima. Sra. Núria
Carrera i Comes regidora delegada per al Pla Munici-
pal d’Immigració, encarregant-li l’impuls i seguiment
dels treballs de la Comissió Política d’Immigració.

25. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3089), que designa la Ima. Sra. Immacu-
lada Moraleda i Pérez regidora delegada per al Pro-
grama dels Nous Usos del Temps a la Ciutat, encar-
regant-li l’impuls i treballs necessaris per al
desenvolupament de l’esmentat Programa.

26. Decret de l’Alcaldia, de 6 de maig de 2003
(S1/D/2003 1688), que designa membres del Plenari
del Consell Municipal de Benestar Social:

En representació de les associacions empresarials
i gremials i de les centrals sindicals, la Sra. Mónica
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Gracia i García, en substitució del Sr. Alfons Vilà i
Recolons, i el Sr. Pere Llorens i Lorente, en substitu-
ció del Sr. Antoni Lanza i Esparreguera.

En representació de l’àmbit universitari i professio-
nal, la Sra. Mariona Creus i Virgili, en substitució de la
Sra. Ma. Josep Martínez i Lapeña, i la Sra. Maite Ruf
i Almirall, en substitució de la Sra. Mercè Badal i Fer-
res.

En representació de les entitats socials, la Sra. Ca-
rolina Homar i Cruz, en substitució del Sr. José
Manuel Gil i Meneses.

27. Decret de l’Alcaldia, de 10 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2965), que faculta, provisionalment, l’Im.
Sr. Ferran Mascarell i Canalda per tal que assumeixi
les funcions que estatutàriament corresponen al di-
rector gerent de l’Institut de Cultura de Barcelona,
amb efectes de l’1 de juliol de 2003, fins que es pro-
cedeixi al nomenament definitiu.

28. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3085), que nomena director gerent de
l’Institut de Cultura de Barcelona el Sr. Oriol Balaguer
i Julià, decret del qual es donarà compte a la Junta de
Govern de l’esmentat Institut.

29. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3086), que nomena, amb motiu de la va-
cant produïda, directora General de la Societat Bar-
celona Activa, SA, la Sra. Isabel Dolores Monfort i
Barril, en substitució del Sr. Oriol Balaguer i Julià, de-
cret del qual es donarà compte al Consell d’Adminis-
tració de l’esmentada Societat per a la seva ratifica-
ció.

30. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3119), que designa membres dels Insti-
tuts que s’assenyalen a continuació:

Institut Municipal d’Educació
Presidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Vicepresidenta: Ima. Sra. Maravillas Rojo i

Torrecilla
Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima. Sra. Núria

Carrera i Comes; Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot;
Ima. Sra. M. Caridad Mejías Sánchez; Im. Sr. Ricard
Martínez i Monteagudo; Im. Sr. Ricard Josep Gomà i
Carmona; Sr. Eduard Spagnolo de la Torre; Sra.
Carme Turró i Vicens; Sr. Ramon Carrera i Segués;
Sr. Conrad Carreras i Barnés.

Institut Municipal d’Hisenda de Barcelona
Presidenta: Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña
Vicepresident: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im. Sr. Pere

Alcober i Solanas; Ima. Sra. Assumpta Escarp i
Gibert; Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany; Im. Sr.
Eugeni Forradellas i Bombardó; Sr. Jaume Galofré i
Crespí; Sr. Guillem Sánchez i Juliachs; Sra. Dolors
González i Cuyás.

Observadora: Sra. Inés Olondriz i de Moragas
Institut Municipal d’Informàtica
President: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Vicepresidenta: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert
Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima. Sra. Núria

Carrera i Comes; Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany;
Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas; Sr. Enric Lambíes i
Ortín; Sr. Ricard Frigola i Pérez; Sra. Dolors
González i Cuyás; Sr. Eduard Spagnolo i de la Torre;
Sr. Joan Raurich i Llach; Sr. Juan A. Fernández i
Rubio.

Institut Municipal de Mercats
President: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete

Vicepresidenta: Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torre-
cilla

Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà;
Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra. Montserrat
Ballarín i Espuña; Ima. Sra. Teresa M. Fandos i Payà;
Ima. Sra. M. Caridad Mejías i Sánchez; Im. Sr. Ignasi
Fina i Sanglas; Sr. Ramon García-Bragado i Acín; Sr.
Ramon Carrera i Segués.

Institut Municipal d’Urbanisme
President: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vicepresident 1r: Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bom-

bardó
Vicepresidenta 2a: Ima. Sra. Immaculada Moraleda

i Pérez
Im. Sr. Jordi Hereu i Boher; Im. Sr. Francesc

Narváez i Pazos; Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i
Carles-Tolrà; Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña;
Im. Sr. Eduard García i Plans; Im. Sr. Jordi Cornet i
Serra; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Im. Sr.
Ricard Martínez i Monteagudo; Ima. Sra. Elsa Blasco
i Riera.

Observadors: Sr. Ramon Seró i Esteve; Sr. Ricard
Frigola i Pérez; Sr. Ramon García-Bragado i Acín.

Institut Municipal del Paisatge Urbà
President: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Vicepresident: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez; Ima. Sra.

Montserrat Ballarín i Espuña Im. Sr. Jordi Hereu i
Boher; Im. Sr. Eduard García i Plans; Im. Sr. Alberto
Villagrasa Gil; Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó;
Sr. Antoni Sorolla i Edo; Sr. Joan Raurich i Llach; Sr.
Ricard Frigola i Pérez; Sr. Lluís Bosch i Pasqual; Sra.
Pilar Ordas i Gordo; Sr. Manuel Buenaño i García.

Institut de Cultura de Barcelona
President: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Vicepresidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra. Maravillas

Rojo i Torrecilla; Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot;
Ima. Sra. Teresa M. Fandos i Payà; Ima. Sra.
Ángeles Esteller i Ruedas; Im. Sr. Xavier Basso i
Roviralta; Im. Sr. Ricard Martínez i Monteagudo; Im.
Sr. Ricard Josep Gomà i Carmona; Sra. Julia Pérez i
Hernández; Sra. Blanca Barbero i del Pozo; Sr.
Xavier Rubert i de Ventós; Sr. Josep Ramoneda i Mo-
lins; Sra. Carme Riera i Guilera.

Patronat Municipal de l’Habitatge
President: Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó
Vicepresident: Im. Sr. Carles Martí i Jufresa
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas; Ima. Sra. Núria Car-

rera i Comes; Ima. Sra. Immaculada Moraleda i
Pérez; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Im. Sr.
Ricard Josep Gomà i Carmona; Sr. Alfredo Jorge
Juan i Andrés; Sr. Joan Raurich i Llach; Sr. Antoni
Sorolla i Edo; Sr. Jesús González i Gutiérrez.

Institut Municipal de Persones amb Disminució
President: Im. Sr. Ricard Josep Gomà i Carmona
Vicepresident: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos
Im. Sr. Pere Alcober i Solanas; Ima. Sra. Marina

Subirats i Martori; Ima. Sra. Maravillas Rojo i
Torrecilla; Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Im. Sr.
Eugeni Forradellas i Bombardó; Sr. Eduard Spagnolo
i de la Torre; Sr. Ricard Fayos i Molet; Sr. Manuel
Villalante i Llauradó; Sra. M. José Vázquez i Arias;
Sr. Benito Duran i Sánchez; Sra. Carme Riu i
Pascual; Sra. Rita Granada i Molins; Sr. Enrique Ro-
vira-Beleta i Cuyàs; Sr. Jordi Tudela i Fernández;
Sra. Francesca Llorens i Albiñana; Sra. Belen Gon-
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zález i Herrero; Sr. Enric Arqués i Martí; Sr. Xavier
Comín i del Castillo.

Fundació Mies van der Röhe
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vicepresident: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Sr.

Josep A. Acebillo i Marín; Sr. Joaquim Español i
Llorens.

Institut Municipal de Parcs i Jardins
Presidenta: Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran
Vicepresidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i

Martori
Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra. Catalina

Carreras-Moysi i Carles-Tolrà; Ima. Sra. Immacula-
da Moraleda i Pérez; Im. Sr. Joan Puigdollers i
Fargas; Im. Sr. Xavier Basso i Roviralta; Im. Sr.
Xavier Florensa i Cantons; Sra. Dolors González i
Cuyàs; Sr. Ricard Frigola i Pérez ; Sr. Ricard Fayos i
Molet; Sr. Ramon Carrera i Segués.

31. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3120), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona a les següents societats,
tot proposant-ne a la respectiva Junta General la
seva designació com a membres dels respectius
Consells d’Administració:

Foment de Ciutat Vella, SA
President: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vicepresident 1r: Im. Sr. Carles Martí i Jufresa
Vocals: Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó;

Sr. Jordi Montanyà i Rifà; Sra. Pilar Solans i Huguet;
Sr. Josep M. Luchetti i Piu; Sr. Ricard Fayos i Molet;
Sr. Jaume Castellví i Egea.

Proeixample, SA
President: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Vicepresidenta 1a: Ima. Sra. Assumpta Escarp i

Gibert
Vocals: Im Sr. Pere Alcober i Solanas; Ima. Sra.

Montserrat Ballarín i Espuña; Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó; Sr. Antoni Sorolla i Edo; Sr.
Jordi Carbonell i Curell; Sr. Alfredo J. Juan i Andrés;
Sr. Ramon Carrera i Segués.

Barcelona Holding Olímpico, SA
Vocals: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín;

Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà.
Societat Capital Risc Barcelona Emprèn
Vocals: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu; Ima. Sra.

Maravillas Rojo i Torrecilla; Sr. Oriol Balaguer i Julià;
Sr. Francesc Raventós i Torras; Sra. Isabel Montfort
i Barril.

General Location Convenciones Barcelona, SL
Vocal: Sr. Ramon Seró i Esteve.
32. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003

(S1/D/2003 3087), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona, com a soci únic de la So-
cietat Privada Municipal Barcelona de Serveis Muni-
cipals, SA, en els Consells d’Administració de les
següents societats, tot proposant-ne a la respectiva
Junta General la seva designació com a membres
dels respectius Consells d’Administració:

Clavegueram de Barcelona, SA
President: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos
Vocals: Sr. Ramón García-Bragado i Acín; Sr.

Ricard Frigola i Pérez.
Serveis Funeraris de Barcelona, SA
President:Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Vocals: Im. Sr. Pere Alcober i Solanas; Ima. Sra.

Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà; Im. Sr.

Carles Martí i Jufresa;  Sra. Pilar Solans i Huguet;
Sr. Alfred Morales i González.

Mercabarna, SA
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vicepresident: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i

Argudín
Vocals: Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i Carles-

Tolrà; Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla; Im. Sr.
Pere Alcober i Solanas; Im. Sr. Jordi Portabella i
Calvete; Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas; Sr. Ramon
Seró i Esteve.

Tractament i Selecció de Residus, SA
Vocals: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos; Im. Sr.

Xavier Florensa i Cantons; Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran; Sr. Ricard Frigola i Pérez; Sra. Núria Badia i
Brugués; Sra. Pilar Solans i Huguet; Sr. Josep
Manuel Sabater i Cheliz:

Catalana Iniciatives, CR, SA
Vocals: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín; Ima.

Sra. Montserrat Ballarín i Espuña.
33. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003

(S1/D/2003 3094), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona als Consorcis, entitats i or-
ganismes que es relacionen:

Consorci del Parc de Collserola
Assemblea General: Ima. Sra. Catalina Carreras-

Moysi i Carles-Tolrà
Comissió Executiva: Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera;

Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín; Ima. Sra.
Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà.

Consorci de les Drassanes de Barcelona
Consell General
Vicepresident 1r: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Im. Sr.

Carles Martí i Jufresa; Sr. Oriol Balaguer i Julià.
Comissió Executiva: Sr. Oriol Balaguer i Julià.
Consorci del Besòs
Junta de Direcció
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Im. Sr.

Jordi Hereu i Boher; Im. Sr. Francesc Narváez i
Pazos; Im. Sr. Eugeni Forradellas i Bombardó; Ima.
Sra. Pilar Vallugera i Balañà.

Consorci per a la Defensa de la Conca del Riu
Besòs

Junta General: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Consorci El Far, Centre dels treballs del mar
Consell General: Ima. Sra. Marina Subirats i

Martori; Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra.
Maravillas Rojo i Torrecilla.

Consorci del Pla de Rehabilitació i Equipament de
Teatres de Barcelona

Junta de Govern: Im. Sr. Ferran Mascarell i
Canalda; Sr. Oriol Balaguer i Julià.

Consorci del Centre Interuniversitari del Llevant
Consell General: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan;

Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos.
Consorci de Recursos per a la Integració de la

Diversitat (CRID)
Consell General: Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Im.

Sr. Francesc Narváez i Pazos.
Consorci de Comunicació Local
Consell General: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda;

Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert; Im. Sr. Jordi
Portabella i Calvete; Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera.

Consorci d’Educació de Barcelona
Consell de Direcció
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Vicepresidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Mar-
tori

Vicepresidenta suplent: Ima. Sra. Maravillas Rojo i
Torrecilla

Membres: Sra. Teresa Eulàlia Calzada i Isern; Sr.
Manuel Blasco i Legaz; Sr. Casimir Macià i Costa.

Membres suplents: Sr. Daniel Resines i Creus; Sr.
Josep M. Rius i Medina; Sr. Manel Vila i Motlló.

Consorci Casa Àsia
Consell Rector
Membres: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu; Im. Sr.

Ferran Mascarell i Canalda; Ima. Sra. Assumpta
Escarp i Gibert; Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i
Carles-Tolrà; Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete; Sra.
Margarita Obiols i Llandrich.

Consorci Barri de la Mina
Consell de Govern: Ima. Sra. Núria Carrera i Co-

mes; Sr. Eduard Spagnolo i de la Torre; Sr. Jaume
Castellví i Egea.

Comissió Executiva: Sr. Eduard Spagnolo i de la
Torre.

Consorci de l’Autoritat del Transport Metropolità
Consell d’Administració
Vicepresident 1r: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vocals: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete; Im. Sr.

Jordi Hereu i Boher; Sr. Ramon Seró i Esteve.
Consorci Museu Nacional d’Art de Catalunya
Patronat
Vicepresident: Sr. Joan Majó i Cruzate
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima.

Sra. Immaculada Moraleda i Pérez; Sr. Josep A.
Acebillo i Marín; Sr. Lluís Domenech i Girbau; Sr. Ori-
ol Balaguer i Julià.

Comissió Delegada
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Sr.

Oriol Balaguer i Julià.
Consorci Universitat Internacional Menéndez

Pelayo
Consell General: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu;

Ima. Sra. Marina Subirats i Martori.
Agència Local d’Ecologia Urbana de Barcelona
Assemblea General: Im. Sr. Xavier Casas i

Masjoan; Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran; Ima. Sra.
Marina Subirats i Martori; Sr. Daniel Salvatierra i
Mallarach; Sr. Francisco A. de Semir i Zivojnovic; Sr.
Manuel Villalante i Llauradó; Sr. Albert Vilalta i Cam-
bra; Sr. Ricard Fayos i Molet.

Consell de Govern: Sr. Francisco A. de Semir i
Zivojnovic; Sr. Manuel Villalante i Llauradó.

Institut Europeu de la Mediterrània
Junta de Govern
Vicepresident 2n: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert; Sr.

Oriol Balaguer i Julià; Sra. Margarita Obiols i
Llandrich.

Comissió Delegada: Sra. Margarita Obiols i
Llandrich.

Consorci de l’Autoritat Portuària de Barcelona
Consell d’Administració: Im. Sr. Xavier Casas i

Masjoan; Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla.
Patronat Català Pro Europa
Ple: Sra. Margarita Obiols i Llandrich.
Consorci del Palau de la Música Catalana
Patronat
Vicepresident: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Representant: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Comitè Executiu: Sr. Oriol Balaguer i Julià

Consorci del Gran Teatre del Liceu
Junta de Govern
Vicepresident: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Im.

Sr. Carles Martí i Jufresa.
Comissió Executiva: Im. Sr. Ferran Mascarell i

Canalda; Sr. Oriol Balaguer i Julià.
Consorci Museu d’Art Contemporani de Barcelona
Consell General
Vicepresident 1r: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Im. Sr.

Carles Martí i Jufresa; Sr. Oriol Balaguer i Julià; Sr.
Sergi Aguilar i Sanchís; Sr. Josep Corredor Mateos.

Comissió Delegada: Im. Sr. Ferran Mascarell i
Canalda; Sr. Oriol Balaguer i Julià.

Consorci Auditori i Orquestra
Consell Rector
President: Sr. Joaquim de Nadal i Caparà
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Sra. Pi-

lar Figueras i Bellot; Sr. Oriol Balaguer i Julià; Sr.
Josep M. Mestres i Quadreny; Sr. Germà Vidal i
Rebull.

Comissió Executiva: Im. Sr. Ferran Mascarell i
Canalda

Consorci de les Biblioteques de Barcelona
Consell General
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima.

Sra. Montserrat Ballarín i Espuña; Im. Sr. Pere
Alcober i Solanas; Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera; Sra.
Silvia Mata i Dalmau; Sr. Oriol Balaguer i Julià; Sr.
Josep M. Lucchetti i Piu.

Comitè Executiu: Im. Sr. Ferran Mascarell i
Canalda

Consorci per a la Normalització Lingüística
Ple: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Sr. Josep

Ferré i Vidal.
Consorci Fira Internacional de Barcelona
Consell General
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete; Sr. Josep

A. Acebillo i Marín; Sra. Pilar Solans i Huguet; Sr.
Celestino Corbacho i Chaves.

Consorci Sanitari de Barcelona
Junta General
Vicepresident: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i

Argudín
Membres: Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran; Ima.

Sra. Núria Carrera i Comes; Sr. Pere Joan Cardona i
Iglesias.

PAMEM
Consell d’Administració
President: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Membres: Sr. Joan Guix i Oliver; Sr. Raimon Bele-

nes i Juárez; Sra. Pilar Solans i Huguet.
IMAS
Consell d’Administració
President: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Membres: Sr. Joan Guix i Oliver; Sr. Raimon Bele-

nes i Juárez; Sra. Pilar Solans i Huguet.
Hospital de la Creu Roja
Comissió Delegada: Sr. Raimon Belenes i Juárez
Agència de Salut Pública de Barcelona
Junta de Govern
Presidenta: Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran
Membres: Im. Sr. Ignasi Fina i Sanglas; Sr. Raimon

Belenes i Juárez; Sr. Eduard Spagnolo i de la Torre.
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Institut d’Estudis Regionals i Metropolitans de Bar-
celona

Consell de Govern: Ima. Sra. Marina Subirats i
Martori; Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert.

Agència Local d’Energia de Barcelona
Assemblea General: Im. Sr. Francesc Narváez i

Pazos; Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran; Im. Sr. Jordi
Hereu i Boher; Sr. Joaquim Sangrà i Morer; Sr.
Ricard Frigola i Pérez; Sr. Albert Vilalta i Cambra; Sr.
Enric Lambíes i Ortin; Sr. Miquel Sodupe i Roure.

Consorci de l’Habitatge de Barcelona
Consell de Govern
Vicepresident: Im. Sr. Eugeni Forradellas i

Bombardó
Membre: Sr. Alfredo J. Juan i Andrés
Suplent: Sra. Catalina Ramis i Llompart
Consorci Institut Infància i Món Urbà
Consell de Govern
Presidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Vocals: Im. Sr. Ricard Gomà i Carmona; Sr.

Manuel Blasco i Legaz; Sr. Eduard Spagnolo i de la
Torre.

Comitè Executiu
Presidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Vocals: Sr. Manuel Blasco i Legaz; Sr. Eduard

Spagnolo i de la Torre.
34. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003

(S1/D/2003 3121), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona als Consorcis que es rela-
cionen:

Fòrum Universal de les Cultures de Barcelona
2004

Assemblea General
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Im. Sr.

Jordi Portabella i Calvete; Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran; Im. Sr. Jesús M. Canga i Castaño; Im. Sr.
Bartomeu Muñoz i Calvet; Im. Sr. Dídac Pestaña i
Rodríguez; Im. Sr. Celestino Corbacho i Chaves; Im.
Sr. José Montilla i Aguilera; Ima. Sra. Maravillas Rojo
i Torrecilla; Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Im. Sr.
Ricard Josep Gomà i Carmona; Im. Sr. Xavier Trias i
Vidal de Llobatera; Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos;
Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà; Sr. Emilio Álvarez i
Pérez-Bedia; Sr. Ramon Seró i Esteve; Sr. Josep A.
Acebillo i Marín; Sr. Jaume Galofré i Crespí; Sr. Jordi
Cases i Pallarès.

Comissió Executiva
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Im. Sr.

Ferran Mascarell i Canalda; Sr. Ramón Seró i Esteve;
Sr. Josep A. Acebillo i Marín.

Comissió Permanent
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Sr.

Josep A. Acebillo i Marín.
Consorci de Turisme de Barcelona
Consell General
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vicepresident 2n: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Vocals: Im. Sr. Pere Alcober i Solanas; Im. Sr.

Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra. Catalina Carreras-
Moysi i Carles-Tolrà; Ima. Sra. Assumpta Escarp i
Gibert; Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla; Ima.
Sra. Elsa Blasco i Riera; Sr. Alfons García i Martínez.

Comitè Executiu
Vocals: Im. Sr. Carles Martí i Jufresa; Ima. Sra.

Catalina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà; Im. Sr. Jordi
Portabella i Calvete; Sr. Alfons García i Martínez.

35. Decret de l’Alcaldia, de 26 de juny de 2003
(S1/D/2003 2760), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona a la Junta de Govern del
Consorci Alta Velocitat Barcelona: com a vicepresi-
dent, l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; i com a mem-
bres, els Srs. Josep Anton Acebillo i Marín, Ramon
García-Bragado i Acín, i Albert Vilalta i Cambra.

36. Decret de l’Alcaldia, de 26 de juny de 2003
(S1/D/2003 2761), que proposa a la Junta General de
la societat Barcelona Sagrera Alta Velocitat, SA, la
designació, com a membres del Consell d’Administra-
ció de l’esmentada Societat, de l’Im. Sr. Xavier Casas
i Masjoan, i els Srs. Josep Anton Acebillo i Marín i
Ramon García-Bragado i Acín; així mateix i de con-
formitat amb l’acord de 12 de juny de 2002 entre el
Ministeri de Foment, la Generalitat de Catalunya i
l’Ajuntament de Barcelona, designa l’Im. Sr. Xavier
Casas i Masjoan com a vicepresident de l’esmentat
Consell d’Administració.

37. Decret de l’Alcaldia, de 17 de juny de 2003
(S1/D/2003 2674), que designa, amb caràcter provisi-
onal, representants de l’Ajuntament de Barcelona al
Consell General del Consorci de Comunicació Local
l’Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín i la Ima. Sra.
Assumpta Escarp i Gibert, en substitució dels Srs.
Ernest Maragall i Mira i Francisco A. de Semir i
Zivojnovic.

38. Decrets de l’Alcaldia, de 4 de juny de 2003
(S1/D/2003 2420 i 2421), que, respectivament, desig-
nen representants de l’Ajuntament de Barcelona a
l’Assemblea General de la Caixa d’Estalvis i Pensions
de Barcelona l’Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete, en
substitució del Sr. Eduard Amoroux i Alemany, i l’Im.
Sr. Jordi Hereu i Boher, en substitució de l’Im. Sr.
Ferran Mascarell i Canalda.

39. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3116), que divideix l’Administració Muni-
cipal Executiva en: a) Administració de base funcional
que comprèn els sectors d’actuació següents: Ser-
veis Generals, Urbanisme, Promoció Econòmica,
Serveis Urbans i Medi Ambient, Serveis Personals, i
Prevenció i Seguretat; b) Administració de base terri-
torial: els Districtes; i determina que el seu òrgan
col·legiat de direcció superior, és el Comitè Executiu
amb la composició i funcions que concreta, i sota l’im-
puls, coordinació i seguiment del gerent municipal.

40. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3117), que delega la Presidència del Co-
mitè Executiu en l’Im. Sr. José Ignacio Cuervo i
Argudín, president de la Comissió de Presidència, Hi-
senda i Coordinació Territorial.

41. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3090), que actualitza la composició i fun-
cions de la Comissió d’Obres i Circulació per a la co-
ordinació de les obres a la via pública que afectin la
mobilitat, li assigna funcions i hi constitueix el Comitè
Permanent amb les funcions que concreta.

42. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3091), que actualitza la composició i fun-
cions de la Comissió d’Espai Públic per a la coordina-
ció i millora de la qualitat de les actuacions, organit-
zació d’actes ciutadans i prestació de serveis que es
duen a terme als espais públics de la Ciutat, li assig-
na les funcions i hi constitueix el Comitè Permanent
amb les funcions que concreta.
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43. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3092), que designa representants de
l’Ajuntament de Barcelona en la Comissió mixta pre-
vista a la clàusula onzena del Conveni específic de
col·laboració entre el Consejo Superior de Investiga-
ciones Científicas (CSIC) i l’Ajuntament de Barcelona
per a la constitució de l’Institut Botànic de Barcelona
com a centre mixt de titularitat compartida, l’Ima. Sra.
Marina Subirats i Martori i el Sr. Antoni Falcón i Vernís,
en substitució de l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda i
de la Sra. Marta Continente i Gonzalo.

44. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2003
(S1/D/2003 3115), que manté: la delegació de la Pre-
sidència del Centre Gestor del Parc de Montjuïc en
l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan, i la designació de
gerent del Centre Gestor del Parc de Montjuïc en el
Sr. Antoni Falcón i Vernis; i modifica les presidències
i vicepresidències de les Comissions Assessores del
Centre esmentat designant:

Comissió Assessora de la Natura:
Presidenta: Ima. Sra. Imma Mayol i Beltrán.
Vicepresident: Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.
Comissió Assessora de l’Esport:
President: Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.
Vicepresidenta: Ima. Sra. Immaculada Moraleda i

Pérez.
Comissió Assessora de Cultura:
President: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda.
Vicepresidenta: Ima. Sra. Immaculada Moraleda i

Pérez.

b) Acords sobre el Cartipàs Municipal

Tot seguit, es presenten les propostes d’acord se-
güents:

1. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Me-
tropolitana.

Pel Partit dels Socialistes de Catalunya: Excm. Sr.
Joan Clos i Matheu; Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan;
Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín; Im. Sr. Jordi
Hereu i Boher; Ima. Sra. Núria Carrera i Comes.

Per Convergència i Unió: Im. Sr. Joaquim Forn i
Chiariello; Ima. Sra. Joana Ortega i Alemany; Ima.
Sra. Teresa M. Fandos i Payà.

Pel Partit Popular: Im. Sr. Jordi Cornet i Serra; Ima.
Sra. Emma Balseiro i Carreiras; Ima. Sra. M. Caridad
Mejías Sánchez.

Per Esquerra Republicana de Catalunya: Im. Sr.
Jaume Oliveras i Maristany; Ima. Sra. Pilar Vallugera
i Balañà.

Per Iniciativa Verds–EU i A: Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran; Im. Sr. Ricard Gomà i Carmona.

2. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona a l’Entitat Metropolitana del Transport.

Pel Partit dels Socialistes de Catalunya: Im. Sr.
Xavier Casas i Masjoan; Im. Sr. Jordi Hereu i Boher;
Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im. Sr. Francesc
Narváez i Pazos; Ima. Sra. Maravillas Rojo i
Torrecilla.

Per Convergència i Unió: Im. Sr. Jaume Ciurana i
Llevadot; Ima. Sra. Sònia Recasens i Alsina.

Pel Partit Popular: Ima. Sra. Ángeles Esteller
Ruedas; Ima. Sra. M. Caridad Mejías Sánchez.

Per Esquerra Republicana de Catalunya: Im. Sr.
Jordi Portabella i Calvete.

Per Iniciativa Verds–EU i A: Im. Sr. Eugeni Forra-
dellas i Bombardó.

3. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona a l’Entitat Metropolitana del Medi Ambient.

Pel Partit dels Socialistes de Catalunya: Im. Sr.
José Ignacio Cuervo i Argudín; Im. Sr. Jordi Hereu i
Boher; Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im. Sr.
Francesc Narváez i Pazos; Ima. Sra. Maravillas Rojo i
Torrecilla.

Per Convergència i Unió: Im. Sr. Joan Puigdollers i
Fargas; Im. Sr. Eduard García i Plans.

Pel Partit Popular: Im. Sr. Alberto Villagrasa Gil;
Ima. Sra. M. Caridad Mejías Sánchez.

Per Esquerra Republicana de Catalunya: Im. Sr.
Xavier Florensa i Cantons.

Per Iniciativa Verds–EU i A: Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran.

4. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona al Ple del Consorci de la Zona Franca, les per-
sones següents:

President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Membres: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Ima.

Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla; Im. Sr. Pere Alcober i
Solanas; Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez;
Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña; Im. Sr. Jordi
Portabella i Calvete; Im. Sr. Eugeni Forradellas i
Bombardó.

5. Designar membres del Patronat de la Fundació
Privada Julio Muñoz Ramonet les persones se-
güents: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima. Sra.
Assumpta Escarp i Gibert; Ima. Sra. Montserrat
Ballarín i Espuña.

6. Designar membres dels Consells Generals:
Del Consorci de la Ciutat del Teatre
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda; Ima.

Sra. Marina Subirats i Martori; Ima. Sra. Immaculada
Moraleda i Pérez; Sr. Joel Joan i Juvé; Sr. Miquel Llu-
ís Muntaner i Sicart; Sr. Oriol Balaguer i Julià; Sr.
Antoni Sorolla i Edo.

Del Centre de Cultura Contemporània. Casa de la
Caritat

Vicepresident: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vocals: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori; Im. Sr.

Ferran Mascarell i Canalda; Im. Sr. Carles Martí i
Jufresa; Sr. Oriol Balaguer i Julià; Sr. Manuel Solà i
Morales.

7. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de les Societats
Privades Municipals, els acords següents:

Primer. Deixar sense efecte i, per tant, revocar tots
els nomenaments realitzats fins aquest moment en
relació als Consells d’Administració de les Societats
que es diran.

Segon. Designar membres dels Consells d’Admi-
nistració i presidents de les següents Societats Muni-
cipals, les persones següents:

Barcelona Activa, SA
Presidenta: Ima. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla
Vicepresidenta: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori
Consellers: Ima. Sra. Núria Carrera i Comes; Im.

Sr. Jordi Portabella i Calvete; Im. Sr. Ricard Gomà i
Carmona; Sra. Inés Olóndriz i de Moragas; Sr. Xavier
Muñoz i Pujol; Sr. Vicenç Tarrats i Masó; Sr. Ramon
Sans i Fongría; Sra. Eva Granados i Galiano.

Barcelona de Serveis Municipals, SA
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
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Vicepresident 1r: Im. Sr. Jordi Portabella i Calvete
Vicepresident 2n: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Vicepresident 3r: Im. Sr. Pere Alcober i Solanas
Consellers: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos; Ima.

Sra. Assumpta Escarp i Gibert; Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó; Sr. Ramon Seró i Esteve;
Sra. Pilar Solans i Huguet; Sr. Alfred Morales i
González; Sr. Josep A. Acebillo i Marín; Sr. Ramon
García-Bragado i Acín.

Informació i Comunicació de Barcelona, SA
President: Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda
Vicepresident: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i

Argudín
Consellers: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori;

Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert; Im. Sr. Jaume
Ciurana i Llevadot; Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello;
Sr. Jaime Ribas i Mariscal; Sr. Enric Marín i Otto; Sr.
Carlos Nieto i Fernández; Sr. Agustín Rodríguez i
Mas; Sra. Marta Vidal i Marco; Sr. Josep Viñeta i
Balsells; Sr. Lluís Reales i Guisado; Sr. Ramon Car-
rera i Segués.

Pro Nou Barris, SA
President: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín
Consellers: Ima. Sra. Marina Subirats i Martori; Im.

Sr. Jordi Hereu i Boher; Im. Sr. Pere Alcober i
Solanas; Im. Sr. Jaume Oliveras i Maristany; Im. Sr.
Eugeni Forradellas i Bombardó; Sr. Alfredo Jorge
Juan i Andrés; Sr. Joan Jubert i García; Sr. Joan
Raurich i Llach; Sr. Ignasi Cardelús i Fondevila; Sr.
Ricard Fayos i Molet.

Infrastructures del Llevant, SA
President: Excm. Sr. Joan Clos i Matheu
Vicepresident 1r: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vicepresident 2n: Im. Sr. Jesús M. Canga i Cas-

taño
Vicepresidenta 3a: Ima. Sra. M. Teresa Arqué i

Ferrer
Consellers: Im. Sr. José Ignacio Cuervo i Argudín;

Im. Sr. Francisco Narváez i Pazos; Im. Sr. Jordi He-
reu i Boher; Im. Sr. Eduard García i Plans; Ima. Sra.
Ángeles Esteller Ruedas; Ima. Sra. Pilar Vallugera i
Balañà; Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran; Sra. Pilar So-
lans i Huguet; Sr. Josep A. Acebillo i Marín; Sr.
Ramon García-Bragado i Acín; Sr. Jaume Castellví i
Egea.

Barcelona de Gestió Urbanística, SA
President: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan
Vicepresident: Im. Sr. Jordi Hereu i Boher
Consellers: Ima. Sra. Catalina Carreras-Moysi i

Carles-Tolrà; Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos; Ima.
Sra. Immaculada Moraleda i Pérez; Ima. Sra.
Montserrat Ballarín i Espuña; Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó; Sr. Oriol Illa i García; Sr.
Ramon Seró i Esteve; Sr. Alfredo Jorge Juan i
Andrés; Sr. Manuel Tuñí i Vancells; Sr. Enric Lambíes
i Ortín; Sr. Albert Vilalta i Cambra.

22 Arroba BCN, SA
Consellers: Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan; Ima.

Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla; Im. Sr. Francesc
Narváez i Pazos; Im. Sr. Eugeni Forradellas i
Bombardó; Sr. Ramon Lamiel i Villaró; Sr. Joan Majó
i Cruzate; Sr. Josep A. Acebillo i Marín; Sr. Ramon
García-Bragado i Acín; Sr. Ricard Frigola i Pérez; Sr.
Oriol Balaguer i Julià; Sr. Jordi Toboso i Magrans.

Tercer. Establir que el termini de designació dels
consellers i conselleres que es nomenen serà l’esta-
blert en els respectius estatuts socials, sens perjudici

de la renovació que fos procedent en el canvi de
mandat consistorial.

Quart. Facultar indistintament els presidents i els
secretaris dels Consells d’Administració per compa-
rèixer davant notari i elevar a escriptura pública els
nomenaments anteriors, com també per complir els
tràmits necessaris per a la seva inscripció en el Re-
gistre Mercantil i també la correcció d’errors materials
en cas necessari.

El Sr. Alcalde explica les línies bàsiques d’aquest
nou Cartipàs Municipal destacant-hi:

1r) L’esforç de simplificació de les Comissions del
Plenari, el nombre de les quals, després d’una refle-
xió en el si de l’equip de govern sobre el funciona-
ment d’aquestes Comissions en el darrer mandat,
s’ha reduït de deu a sis per tal de simplificar el nom-
bre de reunions.

2n) L’esforç de coordinació entre l’estructura políti-
ca i l’estructura executiva amb l’ampliació dels sec-
tors administratius de cinc a sis per tal d’establir una
relació més fàcil i fluida entre ambdues estructures, la
primera de les quals té encomanades funcions d’im-
puls i de control, mentre que l’objectiu de la segona
és garantir l’eficàcia dels serveis.

3r) La preocupació per la professionalització i la
transparència dels consells d’administració de les
empreses municipals, la qual es traduirà, en sessions
ulteriors, en el nomenament de consellers professio-
nals externs i independents i en l’establiment dels
pertinents mecanismes de control a través d’aquest
Plenari i les seves Comissions.

4t) La posada en marxa de programes transversals
que són fruit d’acords polítics i de la necessitat de co-
ordinar al màxim l’acció de l’estructura municipal, i
que s’articulen a través de les Regidories Delegades
per al Pla municipal d’Immigració i per al Programa
dels Nous Usos del Temps, les quals es confien, res-
pectivament, a les Sres. Carrera i Moraleda; i el
reforçament de la Comissió de l’Espai Públic, presidi-
da pel Sr. Narváez, a fi de continuar garantint el bon
ús de l’espai públic a través d’una profunda reflexió
sobre el comportament cívic i els drets i deures que
exigeix la bona convivència, i de la Comissió d’Obres,
que continuarà sent presidida pel Sr. Casas i tindrà
com a objecte encarar els reptes que, durant els qua-
tre anys vinents, plantejaran les obres referents tant a
la construcció de les línies de metro i l’arribada del
tren d’alta velocitat, com l’execució del nou Programa
d’actuació municipal.

Anuncia, en darrer lloc, la voluntat de parlar amb
els presidents del Grups Municipals per acabar de
perfilar aquells aspectes que encara queden per defi-
nir del nou Cartipàs, i de començar, a partir del se-
tembre, el desenvolupament de les previsions esta-
blertes en les Normes de participació: el Consell de
Ciutat i els altres mecanismes que s’hi preveuen, a fi
que aquests aspectes estiguin en funcionament a fi-
nals d’any o principis del següent, per tal d’aconse-
guir un govern eficaç i la màxima eficàcia en la feina
de l’oposició i garantir també als ciutadans una parti-
cipació que no s’ha de circumscriure al moment de
les eleccions, sinó que s’ha d’estendre al llarg de tot
el mandat, especialment en aquells acords que són
més transcendents.

El Sr. Puigdollers manifesta que el Grup de Con-
vergència i Unió reconeix als governs el dret d’au-
torganitzar-se de la manera que consideren més
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oportuna i convenient i, per tant, no posa cap objec-
ció als decrets que l’Alcaldia ha signat en l’exercici de
tal potestat; ara bé, respecte als acords relatius a les
empreses municipals, tot i estar obert a parlar de la
qüestió, té la sensació que hi ha hagut una pressa
excessiva a presentar avui ja unes propostes sense
haver assolit prèviament el consens necessari i, per
això, ha de formular les següents consideracions:

1r) Que en l’àmbit municipal, el Plenari actua com a
òrgan de govern i té atribuïdes una sèrie de compe-
tències que corresponen també als nou regidors del
Grup de Convergència i Unió.

2n) Que, excepte en el cas de Barcelona de Ser-
veis Municipals, SA, la creació de totes les empreses
municipals es féu per consens sobre la base, avui
trencada, que els seus òrgans de govern reproduirien
la mateixa representació proporcional d’aquest Ple-
nari i precisament en el cas de Barcelona de Serveis
Municipals, SA, tal consens no s’assolí perquè el po-
nent, el Sr. Maragall, no accedí a recollir aquest prin-
cipi si bé donà a entendre que, arribat el moment, es
compliria allò que havia estat norma de funciona-
ment.

3r) Que el conjunt d’organismes autònoms i empre-
ses municipals gestionen el 27,3% del Pressupost de
l’Ajuntament, i aquesta gestió no pot quedar fora del
control de l’oposició i, per tant, cal trobar un mecanis-
me perquè l’oposició pugui fiscalitzar com es gestiona
aquesta part del Pressupost, més i quan, en la liqui-
dació del Pressupost, el percentatge és encara més
alt per la pràctica d’anar confiant, al llarg de l’exercici
econòmic, a tals organismes i empreses partides
pressupostàries inicialment sense determinar.

4t) Que l’article 11 de la Carta Municipal enumera
entre les competències del Consell Municipal exercir
activitats econòmiques, constituir societats mercantils
per a dur-les a terme i participar-hi.

Diu, en conclusió, que per aquestes raons el seu
Grup votarà en contra de la proposta relativa al no-
menament dels consells d’administració de les em-
preses municipals, però accepta l’oferiment de l’Alcal-
dia de parlar per mirar de trobar un camí que permeti
que tals acords no vagin en contra de les previsions
de la Carta i del consens que s’havia mantingut fins
ara sobre tals empreses.

El Sr. Fernández Díaz observa, d’antuvi, que els
minuts de retard que el Sr. Portabella Calvete i la res-
ta de regidors del Grup d’Esquerra Republicana de
Catalunya han trigat a asseure’s als seus escons, li
han suscitat el dubte que es poguessin repetir aquí,
en aquesta sessió del Plenari, uns fets similars als
de l’Assemblea de Madrid en recordar el cas de
transfuguisme que visqué tal partit amb la Sra.
Rahola.

Entrant, després, en el contingut del Cartipàs, ex-
pressa el vot favorable dels membres del Grup del
Partit Popular a les tres primeres propostes relatives
a les designacions de representants a la Mancomuni-
tat de Municipis Metropolitans i a les Entitats Metro-
politanes del Transport i de Serveis Hidràulics i Trac-
tament de Residus, i el vot contrari, en canvi, a la
resta de propostes com a expressió del rebuig del
seu Grup al fet que l’oposició hagi estat exclosa dels
consells d’administració de les empreses municipals i
de l’Institut Municipal d’Hisenda, on havia tingut re-
presentació fins ara, exclusió amb la qual es trenquen
els consensos assolits per a la creació de moltes

d’aquestes empreses, un element dels quals era, pre-
cisament, la garantia de presència de l’oposició ens
el consells d’administració esmentats, sobretot quan,
com s’ha dit, tals societats i els organismes autònoms
estan gestionant més d’una quarta part del Pressu-
post municipal.

Matisa que el seu Grup expressa el seu rebuig des
d’una cautela i des de la preocupació perquè el man-
dat no s’iniciï amb el trencament de consensos asso-
lits amb anterioritat i amb una tendència a l’opacitat
en contra del pluralisme i la transparència que l’es-
querra sempre ha pregonat que practicava.

En tot cas, reclama que, si en sessions ulteriors es
confirma l’absència de representants de l’oposició en
els consells d’administració de les societats munici-
pals, això es compensi amb l’establiment de mecanis-
mes de control de tals empreses en les Comissions
del Plenari; i que, si allò que realment es pretén és la
professionalització dels gestors de tals empreses, es
deixi oberta la possibilitat que els Grups de l’oposició
també puguin designar-hi representants tècnics i es
procuri que aquells que siguin designats pel govern
municipal siguin realment uns bons professionals, ja
que el cas del Sr. Acebillo no és pas, precisament, un
bon auguri en aquest sentit, a la vista dels resultats
aconseguits a les places de les Glòries i de Cerdà i al
túnel de l’avinguda del General Mitre.

El Sr. Alcalde recomana que les intervencions pro-
curin respectar els temps convinguts a la Junta de
Portaveus.

El Sr. Portabella, en resposta a les al·lusions de
què ha estat objecte, puntualitza que els membres
del Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya s’han
endarrerit uns minuts perquè han estat analitzant qui-
nes podien ésser les intencions de la pregunta del
Grup del Partit Popular en relació a l’actuació de les
Joventuts del seu partit, sobretot quan el Grup d’Es-
querra Republicana de Catalunya disposa d’unes fo-
tografies del Sr. Fernández Díaz enfilat sobre monu-
ments, que no es poden pas considerar una mostra
de civisme i, tanmateix, havien optat per no mostrar-
les en aquesta sessió perquè els ha semblat que no
seria una bona manera de començar el mandat; ara
bé, en vista dels retrets que s’han fet als membres del
seu Grup pels minuts que han trigat a incorporar-se a
la sessió, ell ha d’expressar la seva estranyesa en
veure el Sr. Fernández Díaz enfilat en monuments.

El Sr. Alcalde, en replica a l’al·lusió que el Sr.
Fernández Díaz ha fet al Sr. Acebillo, remarca que
aquest arquitecte gaudeix de la seva confiança i de la
de tot l’equip de govern, perquè en moltíssimes oca-
sions ha demostrat la seva vàlua professional, que ha
estat reconeguda a escala internacional amb el premi
del Royal Institute of British Architecture, que és el
més important que es dóna arreu del món, amb el
Lleó d’Or de la Biennal de Venècia i amb molts altres
guardons del seu palmarès indiscutible, que l’acredi-
ten com un dels professionals de més prestigi de la
Ciutat.

Aclareix, a continuació, que la proposta sobre els
consells d’administració de les empreses municipals
inclou representants dels Grups de l’oposició en dues
empreses, Infrastructures del Llevant, SA, perquè així
es convingué en el consens sobre el Fòrum Universal
de les Cultures, i Informació i Comunicació de Barce-
lona, SA, en compliment de l’acord assolit en aquest
Plenari; que ja ha expressat als presidents dels diver-
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sos Grups la disposició a tenir converses amb ells per
veure quines persones es podien nomenar; i que tro-
ba molt suggerent la possibilitat de vertebrar meca-
nismes de control de les empreses o de les societats
municipals a través de les Comissions del Plenari,
com es fa en els parlaments de tot el món, per tal de
garantir que l’oposició pugui exercir la seva tasca.

S’aproven: A) per unanimitat, les propostes 1, 2 i 3
relatives a la designació de representants a la Man-
comunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana i a les
Entitats Metropolitanes del Transport i de Serveis Hi-
dràulics i Tractament de Residus; B) amb l’abstenció
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías, les propostes
núms. 4, 5 i 6, relatives a la designació de represen-
tants en el Consorci de la Zona Franca, en el Patro-
nat e la Fundació Julio Muñoz Ramonet i en els Con-
sells Generals dels Consorcis de la Ciutat del Teatre i
el Centre de Cultura Contemporània; i C) amb el vot
en contra dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i
García i les Sres., Recasens, Oranich, Ortega i
Fandos i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet,
Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i
Mejías, la proposta núm. 7, relativa a la designació de
representants en els consells d’administració de les
societats municipals.

Tot seguit, es dóna per aprovada aquesta acta, en
la part que estrictament correspon a l’adopció de
l’acord sobre els consells d’administració de les em-
preses municipals, per tal d’agilitar-ne la inscripció en
el Registre Mercantil.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Decret de l’Alcaldia, de 19 de juny de 2003
(S1/D/2003 2679), relatiu a la concertació d’operaci-
ons financeres a llarg termini, així com la concessió
d’avals o garanties a tercers per part de les entitats
depenents de l’Ajuntament o vinculades amb l’Ajunta-
ment.

2. Decret de l’Alcaldia, de 6 de maig de 2003
(S1/D/2003 1646), que trasllada a la Generalitat, amb
informe favorable, la proposta del Consell Escolar del
CEIP el Sagrer de donar el nom d’Eulàlia Bota al futur
CEIP a construir a les antigues casernes del passeig
de Torras i Bages.

3. Decret de l’Alcaldia, de 9 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2964), que imposa la sanció de separació
de servei al funcionari Pablo Ruiz Altisent, tècnic mit-
jà d’Arquitectura i Enginyeria, per la comissió d’una
falta molt greu d’abandonament del servei del seu lloc
de treball, prevista a l’article 240, apartat c) del Reial
Decret 214/1990, de 30 de juliol, des del dia 2 de juliol.

b) Mesura de govern

Ús dels símbols representatius de Barcelona
“Atenent la sentència del Tribunal Superior de Jus-

tícia de Catalunya, de 27 de juliol de 2002, sobre el
recurs interposat contra els acords adoptats pel Con-

sell Plenari en relació als símbols de la Ciutat, així
com a la interlocutòria dictada pel mateix Tribunal el
19 de juny de 2003, el govern municipal manifesta,
en aquesta qüestió i amb caràcter general, la clara
voluntat de complir les resolucions judicials, sense
perjudici que des de l’Ajuntament de Barcelona es
duguin a termes les actuacions que es considerin ne-
cessàries, en el marc de la legalitat.

Essent plenament conscient de la sensibilitat que
els símbols representatius de Barcelona susciten i
exigeixen, el govern municipal declara la ferma inten-
ció d’abordar aquesta qüestió amb rigor, plena res-
ponsabilitat i fent tots els esforços necessaris per ob-
tenir-hi el màxim consens polític i ciutadà.

A partir d’aquestes consideracions, el govern muni-
cipal proposa la creació d’una comissió formada pels
presidents dels Grups municipals que, amb el suport
tècnic dels experts i especialistes necessaris (en he-
ràldica, història, disseny, jurisprudència o d’altres ma-
tèries que hi puguin incidir), permeti elaborar, amb la
precisió adequada, una proposta definitiva sobre els
símbols que Barcelona, capital de Catalunya, ha de
tenir.”

La Presidència, tal i com es convingué a la Junta
de Portaveus, acumula al debat d’aquesta mesura de
govern la proposició següent:

Pp 4. 1r) Retirar el recurs de súplica interposat per
la representació lletrada de l’Ajuntament de Barcelo-
na contra la resolució que desestima l’incident d’im-
possibilitat legal d’execució de la sentència dictada
en el recurs contenciós administratiu interposat con-
tra els acords que aprovaven els símbols municipals.

2n) En compliment de tal sentencia, iniciar, de ma-
nera immediata, els tràmits oportuns per a aprovar
l’escut i la bandera de la ciutat de Barcelona.

El portaveu del Govern Municipal Sr. Mascarell,
després de llegir el text de la mesura de govern, co-
menta que s’hi expressa la voluntat reiterada del go-
vern de la Ciutat i de l’alcalde davant l’opinió pública i
el Grups municipals d’assolir una simbologia repre-
sentativa de Barcelona construïda amb el màxim con-
sens polític i ciutadà i basada en aquests criteris for-
ça clars: a) donar la màxima consideració als
elements de la tradició i la memòria històrica, ja que
el màxim respecte pel passat és sempre un símbol de
fortalesa; b) permetre i donar espai a la innovació es-
tètica d’acord amb les pautes plàstiques de la moder-
nitat i tradició de la Ciutat, la qual, sempre que ha
convingut, ha sabut refundar amb aires de novetat
aquells elements que han configurat la seva tradició;
c) donar compliment a l’autonomia municipal, per la
qual el Consistori ha lluitat des de principis del segle
passat i que es plasma en la Carta Municipal, aprova-
da el juny de 1997, com a llei especial de la Ciutat i
referència ineludible que dóna forma al pactisme en-
tre els Grups polítics municipals i també als pactes
entre els ciutadans i els seus governants i, per això,
en el seu preàmbul es diu que la Carta recull les am-
bicions dels nostres ciutadans i ciutadanes i és un ca-
tàleg de drets que ha d’ésser orgull de tots fer res-
pectar, defensar i complir; d) respecte i adequació a
la legalitat vigent a Catalunya.

El Sr. Trias expressa la seva satisfacció per la cre-
ació de la Comissió que s’ha anunciat, a la qual el
Grup de Convergència i Unió dóna suport; i subratlla
que les vicissituds a què han estat sotmesos els sím-
bols de la Ciutat han estat complexes, perquè l’intent
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d’introduir canvis o modernitzar els símbols d’una ciu-
tat a partir de criteris estètics és difícil i compromès i,
en ocasions, s’arriba a la unanimitat a costa d’afectar
sentiments de moltes persones que no comparteixen
la decisió: succeí així amb l’adopció dels nous sím-
bols, que es féu a més d’una manera incorrecta, i tan-
mateix l’Ajuntament durant mesos i anys ha intentat
posposar una nova decisió i no aplicar la sentència
amb subterfugis per a no haver d’afrontar la realitat i
evitar que els membres del Consistori hagin de tornar
a asseure’s per parlar dels símbols i prendre unes
decisions que no es poden basar únicament en as-
pectes estètics, sinó que han de reconèixer que els
símbols de la Ciutat estan absolutament lligats amb
els sentiments de la ciutadania i la necessitat, sentida
per molts, d’uns símbols que responguin al fet que
Barcelona és la capital de Catalunya, i ho facin ben
palès en comptes d’utilitzar elements que no són pas
ni moderns ni estètics.

Continua dient que, malauradament, no s’han bus-
cat mecanismes que permetin arribar a punts d’acord
i, per tant, en el futur els acords seran més difícils
perquè moltes persones, entre les quals s’inclou ell,
han pres posició sobre quins han d’ésser els símbols
de la Ciutat i l’han incorporat als respectius progra-
mes electorals; que malgrat tot, ells està disposat a
asseure’s i parlar del tema per veure si es pot assolir
un acord, però pensa que això s’ha de fer dins d’un
termini en comptes d’anar postergant la decisió inde-
finidament, perquè hi ha una sentència i no té sentit
mantenir recursos de súplica per anar diferint la solu-
ció: per tant, la proposició del seu Grup demana al
Consistori que no continuï la via judicial, que apliqui
la sentència dictada i que sigui capaç d’asseure’s per
parlar de la qüestió amb la màxima urgència.

El Sr. Fernández Díaz comença inquirint per què,
si realment es pretén abordar la qüestió per la via de
la unanimitat, la creació d’una comissió per a elaborar
una proposta definitiva sobre els símbols de Barcelo-
na es presenta per la via d’una mesura de govern i no
pas d’una proposta conjunta de tots els Grups munici-
pals.

Considera que la mesura de govern presentada
pressuposa la creació d’uns nous símbols i reobre un
debat que trenca la condició que posà el Grup del
Partit Popular per donar els seu suport als nous sím-
bols que es proposaren fa uns anys, després d’haver
expressat durant molts mesos la seva oposició a una
nova simbologia de la Ciutat; que tal mesura pretén
crear una cortina de fum davant, per una banda, una
possible fractura de l’equip de govern per causa dels
símbols i, per l’altra, un no acatament de la sentència
judicial; que ni una cosa ni l’altra poden servir d’argu-
ment perquè el seu Grup participi en la comissió i
s’afegeixi a la redacció d’una nova proposta sobre els
símbols de Barcelona, perquè la Ciutat té altres ne-
cessitats que debatre permanentment els seus sím-
bols, la bandera, el segell, l’escut i l’emblema. Diu, en
conclusió, que el Grup del Partit Popular no pot com-
partir que es tracti de reobrir el debat per a dissenyar
uns nous símbols, perquè la Ciutat té altres prioritats,
ni que es pretengui crear una comissió per amagar
diferències entre l’equip de govern ni tampoc que
s’intenti allargar el termini d’incompliment de la sen-
tència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,
perquè està a favor d’acatar-la immediatament i sen-
se dilacions, i això el porta a preguntar quan i en

quins termes, un cop s’hagi produït la desestimació
del recurs de suplica, s’aplicarà la sentència judicial i
si això comportarà la reposició dels símbols anteriors,
com s’hauria de fer, a parer seu, perquè la sentència
commina l’Ajuntament a no emprar els símbols apro-
vats en virtut dels acords anul·lats.

La Sra. Mayol manifesta que, en opinió del Grup
d’Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A, no hi ha un
debat ciutadà sobre la qüestió dels símbols i la ciuta-
dania se sent còmoda amb els símbols actuals: per
tant, no hi ha cap urgència històrica a prendre una
decisió sobre la qüestió en debat i és adequat crear
la comissió que es proposa.

Subratlla que la sentència, òbviament, serà acatada
i que la mesura de govern presentada crearà les con-
dicions per a poder tenir un debat tranquil, seré i sen-
sat que parteixi del rigor històric i busqui el consens,
debat que s’haurà de fer en un termini breu i sense
obrir falses polèmiques que no entendria ningú.

Expressa, doncs, la voluntat del seu Grup de treba-
llar pel consens sense posar bastons a les rodes, i
sense idees preconcebudes; i recalca que a la Ciutat
li resultaria molt difícil d’entendre que el Consistori
hagi estat capaç d’arribar a un acord en una qüestió
tan complexa i punyent com és l’acollida de les per-
sones immigrades i, en canvi, no fos capaç d’arribar-
hi en la qüestió en debat.

Apunta, finalment, la conveniència de saber combi-
nar el rigor històric i els que han estat els símbols de
Barcelona, amb l’existència d’una imatge corporativa
que comuniqui amb la Ciutat, és a dir, que sigui un
referent que serveixi per a identificar la Ciutat, més i
quan la gent acull còmodament la imatge que avui te-
nim i que té un paper de modernitat en comunicar
amb els codis d’imatge actuals.

El Sr. Portabella manifesta que per al Grup d’Es-
querra Republicana de Catalunya la simbologia és
important a tots els països i a totes les ciutats del
món, i si bé unes vegades, en funció de les circums-
tàncies, es vol fer veure que no s’ha de fer qüestió
d’una bandera o d’un escut, en altres, aquests sím-
bols s’utilitzen amb caràcter intimidatori, com en el
cas de l’acte de la plaça de Colom de Madrid.

Creu, doncs, que cal trobar un equilibri i que la cre-
ació d’una comissió formada pels presidents de tots
els Grups municipals per a parlar sobre els símbols
de Barcelona és imprescindible perquè en els sím-
bols s’han de sentir acollides les diverses visons i
sensibilitats que hi ha a la Ciutat, de manera que
aquest és l’únic camí possible per a poder definir per
a molt i molt temps el segell, la bandera i l’escut de
Barcelona; ara bé, aquest acord ampli s’ha d’aconse-
guir a partir d’un respecte per la història i per les nor-
mes que regulen les banderes, els escuts i els sím-
bols en general.

Pensa que cal aplicar sense giragonses la sentèn-
cia judicial quan sigui possible i, a partir d’això, crear
uns símbols que recullin els sentiments majoritaris de
la ciutadania; però ningú no s’ha de posar nerviós ni
tenir una pressa excessiva, ja que la finalitat última
de la comissió no és enllestir el treball com més aviat
millor, sinó assolir una entesa prou àmplia sobre la
base d’una bandera que respecti la tradició historicis-
ta dels símbols d’una ciutat com Barcelona, amb dos
mil anys d’història, i en un país com Catalunya, de
més de mil anys, i que sigui ben acceptada pel con-
junt de la ciutadania: en resum, cal donar-se pressa a
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crear la comissió, la finalitat de la qual no és córrer,
sinó prendre’s el temps suficient per a arribar a un
acord.

Remarca que l’equip de govern té una visió plural
que li permet ésser molt sòlid perquè, a pesar de les
veus que en el curs d’aquesta mateixa sessió ja han
estimat que grinyolava, els Grups que l’integren l’en-
tenen construït sobre la diversitat de les respectives
posicions i això permet al Grup d’Esquerra Republica-
na de Catalunya abstenir-se en la votació de la pro-
posició del Grup de Convergència i Unió i donar su-
port a la mesura de govern, de manera que tots
aquells que volen veure en això possibles fissures es-
tan predicant en el desert perquè la solidesa dels
acords permet afrontar les diferents propostes.

El Sr. Mascarell significa que l’equip de govern no
ha obert el present debat i no té ganes que vagi més
enllà d’allò que sigui necessari com a conseqüència
d’una sentència judicial que, al cap i a la fi, només
posa de manifest que s’ha seguit un procés incorrec-
te; ara bé, darrera d’aquest procés hi ha una determi-
nada manera d’entendre l’autonomia local i l’aplicació
de la Carta Municipal, raó per la qual és lògic que els
Serveis Jurídics municipals defensin fins al final la po-
sició basada en aquestes consideracions.

Addueix que el respecte per la memòria històrica
invocat pel Sr. Trias no s’ha de tenir només pel que fa
als símbols, sinó també pel que fa a les posicions
mantingudes en el debat sobre els símbols, en el
qual, des de 1995 s’han produït un conjunt d’acords
en els quals es basen en decisions preses per aquest
Plenari.

Seguint aquesta línia argumental, llegeix la inter-
venció del Sr. Roca en la sessió de 17 de maig de
1995, on s’expressa la satisfacció del Grup de Con-
vergència i Unió per la solució final que s’havia donat
al disseny de l’escut i el segell de la Ciutat i que tan-
cava d’una manera sensible la vella polèmica; i s’indi-
ca que els arguments històrics podien conduir a posi-
cions diverses molt respectables i defensables, però
no a trobar una solució, i que tanmateix aquesta Ciu-
tat, capital de Catalunya, en la mesura que el país ha
consolidat el seu autogovern i avança, té el desig que
el seu escut i el seu segell mostrin d’una manera ine-
quívoca i solemne les quatre barres, amb indepen-
dència que això obeeixi o no a raons de recuperació
històrica. També esmenta la signatura solemne, el 20
de desembre de 1995, de la moció sobre la nova sim-
bologia de la Ciutat per part dels representants de
tots el Grups polítics municipals.

Recalca que hi hagué acord entre tots els Grups i
que ara està en qüestió una determinada manera
d’interpretar l’autonomia municipal per part d’un tribu-
nal.

Confia, doncs, que en la mesura en què els procés
estigui acabat, es pugui tancar una polèmica que no
ha obert l’equip de govern ni el Consistori; i que la
comissió que es proposa pugui trobar la solució defi-
nitiva amb temps, bon sentit i sensibilitat per respec-
tar la història i la voluntat d’innovació, i també amb
participació dels Grups de l’oposició perquè els sím-
bols de la Ciutat no s’han de convertir en motius de
batalla política partidista, sinó que han d’ésser fruit
del consens i tots els ciutadans s’hi han de sentir cò-
modes.

El Sr. Trias lamenta que el Sr. Mascarell l’obligui a
entrar en un camp que ell no volia, perquè desitjava

fer les seves reflexions en un to seré i tranquil i bus-
cant l’acord. En tot cas, no té inconvenient a admetre
que el seu Grup s’equivocà en donar suport, contra el
seu parer, a la nova simbologia, perquè no va enten-
dre que els símbols no han de respondre a qüestions
de modernitat i estètica, sinó a coses que es porten al
cor i que a ell li importen: per tant, està disposat a as-
seure’s per cercar acords, però fa avinent que la via
d’aproximació ha de ser a partir de les pròpies con-
viccions, perquè és partidari del pacte, però des de
les conviccions més profundes; altrament hom s’equi-
voca i les coses es fan malament i acaben en els tri-
bunals.

Li sap greu, doncs, que no sigui acceptada la pro-
posició el seu Grup, perquè seria un bon gest d’apro-
ximació a l’acord; i subratlla que ell està disposat a fer
molts gestos, però no a canviar les seves convicci-
ons.

El Sr. Fernández Díaz observa que el Grup del
Partit Popular, després de molts mesos de sostenir
que el debat dels símbols no era prioritari i que les
dues propostes no li agradaven, donà finalment su-
port als símbols fins ara vigents per sentit de respon-
sabilitat i per no mantenir oberta la polèmica i a condi-
ció que mai més que no es reobrís el debat sobre els
símbols, com s’ha fet avui, perquè dos Grups
d’aquest Consistori, el de Convergència i Unió i Es-
querra Republicana de Catalunya, ja havien anunciat
que pensaven plantejar la qüestió del canvi dels sím-
bols de la Ciutat en aquesta primera sessió, hi ha-
gués o no resolució judicial.

Demana, tanmateix, coherència al Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya perquè amb la seva abs-
tenció en la proposició de desestiment del recurs de
suplica presentada pel Grup de Convergència i Unió
esta donant, implícitament, suport al manteniment
dels símbols actuals, a pesar que no agraden a tal
partit.

Torna a preguntar al Sr. Mascarell amb quins ter-
minis i amb quin abast el govern municipal pensa
complir la sentència judicial.

La Sra. Mayol indica que el seu Grup votarà en
contra de la proposició de Convergència i Unió, per-
què amb el recurs de suplica està en debat l’autono-
mia municipal i cal reivindicar procedimentalment el
poder de la Carta Municipal; i expressa la voluntat del
seu Grup de contribuir a retrobar el consens.

El Sr. Portabella puntualitza que, com ha dit la Sra.
Mayol, el recurs de suplica vol defensar l’autonomia
municipal; i que el seu Grup sempre ha defensat la
mateixa bandera. Fa avinent que quan, com a diputat
del Parlament de Catalunya, perquè Esquerra Repu-
blicana de Catalunya no tenia presència a l’Ajunta-
ment de Barcelona, parlà amb el Sr. Maragall sobre
la Carta Municipal, en plantejar la qüestió de la ban-
dera el Sr. Maragall li contestà que ja s’havia arribat a
un acord que no es canviaria; que, quan posterior-
ment tornà a tractar la qüestió en una entrevista que
mantingué amb el conseller Sr. Xavier Trias, se li
contestà ja s’havia arribat a un acord que no es podia
canviar i que no es deixaria entrar una esmena sobre
el canvi de la bandera; que tanmateix el seu Grup la
va presentar, però el Sr. Jaume Camps li repetí que
no es podia entrar i, per això, s’arribà al text pactat
que figura en el preàmbul de la Carta Municipal.

Demana, doncs, coherència amb un procés en el
qual han intervingut, certament, partits, però també
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persones amb nom i cognoms, i en el qual el
posicionament d’Esquerra Republicana de Catalunya
i el seu personal sempre ha estat el mateix: defensar
una bandera respectuosa amb els criteris historicistes
i amb els criteris científics i reguladors del símbols.

El Sr. Trias, per al·lusions, nega haver dit al Sr.
Portabella que no presentés en el Parlament de
Catalunya una esmena sobre la bandera de la Ciutat.

El Sr. Portabella contesta que hi ha reunions, com
la que es produí davant la sala principal de la Gene-
ralitat, que no tenen acta però sí testimonis, si bé ara
no en pot concretar els noms; per tant, demana que
el Sr. Trias reconegui que no se’n recorda o que
s’acaba d’equivocar, perquè aleshores li va dir que no
presentés l’esmena sobre la bandera i que, si la pre-
sentava, no seria votada favorablement. Agrega que,
això no obstant, tal esmena fou presentada pel Grup
parlamentari d’Esquerra Republicana de Catalunya i
va rebre el vot en contra dels diputats de Convergèn-
cia i Unió.

El Sr. Mascarell considera que els gestos que el Sr.
Trias demana són ben explícits en la creació de la
comissió sobre els símbols, els quals són certament
importants, han d’estar fonamentats en un acord pro-
fund de consens i han de mantenir una relació correc-
ta amb el passat i, alhora, ésser tan moderns com
convingui: per tant, el debat no s’ha de plantejar en
termes que facin aparèixer a uns com que estimen el
passat, mentre que els altres se n’obliden, ja que això
no té res a veure amb els partits polítics, sinó amb les
persones. Afegeix que, de conviccions, en calen so-
bre els símbols i sobre Barcelona, capital de
Catalunya, dotada d’una Carta Municipal, que fou
aconseguida després de cent anys de lluita del Con-
sistori i que ha de ser punt de referència ineludible i
irrenunciable, com fa la mesura que presenta l’equip
de govern; i que ambdues conviccions han de confor-
mar l’acord que es prengui en el seu dia.

Acaba recordant que, en la sessió de 17 de maig
de 1996, el Sr. Lacalle, després de mantenir el seu
posicionament contrari a la moció que s’estava deba-
tent, afirmà que el nou escut de la Ciutat, a partir del
moment que s’adoptés, seria també el seu; i pensa
que aquest capteniment de bona fe s’ha de garantir
en el futur en relació a un debat que la Ciutat no ha
obert però haurà de tancar-lo definitivament sobre la
base dels criteris ben expressats per tot l’equip de
govern i amb possibilitats reals de concòrdia amb els
Grups de l’oposició.

El Sr. Alcalde tanca el debat destacant que, com
ha dit el Sr. Mascarell no s’ha obert a instàncies de
cap Grup municipal, sinó per una sentència judicial
promoguda per persones privades que han conside-
rat afectats alguns dels seus drets en l’acord
consensuat pel Consistori; que el recurs de suplica
pretén deixar ben clara la prevalença de la Carta Mu-
nicipal, que és una llei especial, sobre les lleis gene-
rals; que si com a conseqüència de la resolució judici-
al escau discutir els símbols de la Ciutat, s’ha de fer
amb capteniment i responsabilitat, i la millor manera
de conseguir-ho és la creació d’una comissió formada
pels presidents dels Grups municipals que, amb el
suport tècnic necessari, faci una proposta definitiva
sobre els símbols de Barcelona, en relació a la qual
demana el mateix consens que es pogué assolir en
aquest Plenari i en el Parlament de Catalunya, on es
pogué aconseguir una Carta Municipal, aprovada per

unanimitat i en la qual es parla dels símbols de Bar-
celona: aquesta ha d’ésser la base de la discussió de
la comissió esmentada i sobre ella s’ha de veure com
s’adapten les resolucions que recaiguin sobre els
símbols de la Ciutat, d’una manera consensuada que
implica, per part de tothom, cessions en les posicions
pròpies.

Insisteix que els símbols actuals s’aprovaren per
unanimitat pels representants del Grups que hi havia
en aquest Plenari, i la Carta Municipal també, tant
aquí com en el Parlament de Catalunya; i que ara,
atès allò que la Carta representa, s’ha de mirar de
complir la sentència judicial, però també defensar
l’immens capital polític d’una proposta aprovada per
unanimitat de tots els Grups municipals presents
aleshores en aquest Plenari i, per això, demana a la
comissió que faci els esforços necessaris per a arri-
bar a unanimitat.

Es rebutja la proposició en debat en haver rebut
nou vots favorables –emesos pels Srs. Trias,
Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i vint en contra
de la resta de membres del Consistori presents a la
sala, excepte els Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso
i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías i tam-
bé els Srs. Portabella, Oliveras, Florensa i Martínez i
la Sra. Vallugera, que s’han abstingut.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions

1. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 19 de maig de
2003 (S1/D/2003 2165), que planteja conflicte de
competència davant el Tribunal Constitucional en de-
fensa de l’autonomia local en relació a l’article 79 de
la Llei del Parlament de Catalunya, 31/2002, de 30 de
desembre, de mesures fiscals i administratives, per
lesionar les competències municipals garantides
constitucionalment en matèria de transport públic de
viatgers.

El president de la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge, Sr. Casas, exposa que aquesta
ratificació és conseqüència de la moció aprovada fa
uns mesos mitjançant la qual aquest Ajuntament, al-
tres onze integrats en l’Entitat Metropolitana del
Transport i aquesta darrera entitat, que en conjunt re-
presenten uns 2.200.000 habitants, plantejaren un
conflicte de competència a fi que es respectin la llei i
els pactes i no s’alterin les competències municipals
per caprici o interès de la Comunitat autònoma, con-
cretament del Govern de la Generalitat, a través de la
Llei 31/2002: en definitiva, el conflicte que es planteja
reclama que es respecti l’autonomia local i les decisi-
ons que prenguin les administracions locals, agradin
o no a l’Administració autonòmica.

El Sr. Ciurana manifesta que aquesta qüestió s’ha
tractat repetidament en aquest Plenari o a la comissió
competent, de manera que fent bo el refrany “nous
temps, vells costums”, en el present mandat s’hi torna
a insistir, interposant, per primera vegada, un conflic-
te de competència davant el Tribunal Constitucional
contra una llei del Parlament de Catalunya, en una
discussió que és jurídica sobre qui té la titularitat del
servei del ferrocarril metropolità de Barcelona, i tam-
bé política, perquè sovint les posicions polítiques es
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vehiculen a través de decisions jurídiques i textos le-
gals.

Considera que el camí adequat seria el de l’acord,
en consonància amb les manifestacions que el Sr. Al-
calde feia el novembre de l’any passat i en les quals
es mostrava disposat a negociar, i amb les converses
posteriors amb possibilitats d’aproximació; i tanma-
teix el Sr. Alcalde ha signat el decret, avui sotmès a
ratificació, que planteja el conflicte de competència,
camí que no li sembla oportú, més i quan la participa-
ció dels ens locals en el procés queda garantida en
l’acord del Consell Executiu de la Generalitat, en vir-
tut del qual l’Ens d’Infraestructures Ferroviàries de
Catalunya, abans de l’adjudicació del plec de clàusu-
les, hauria de sotmetre’l preceptivament a l’Autoritat
del Transport Metropolità i als ajuntaments afectats.
Afegeix que si el conflicte es planteja en termes d’au-
tonomia, espera un posicionament coherent del Grup
d’Esquerra Republicana de Catalunya, ja que si
abans s’ha abstingut, perquè es defensava l’autono-
mia local, ara també ho hauria de fer; i que té la sen-
sació que darrera d’una excusa jurídica, hi ha la vo-
luntat de plantejar una batalla política quan en el
temps que portem de sessió, la tuneladora del Go-
vern de la Generalitat haurà perforat, segons els seus
càlculs, 1,23 metres de túnel de la línia 9.

La Sra. Esteller creu que el plantejament del con-
flicte de competència respon a consideracions jurídi-
ques i polítiques, però ara escau valorar la conveni-
ència de fer tal conflicte atès que, segons el dictamen
240 del Consell Consultiu, l’article 79 de la llei del
Parlament de Catalunya reconeix la titularitat el servei
de transport públic ferroviari a la Generalitat, qual, en
virtut de tal competència, pot encomanar el servei a
l’Ens d’Infraestructures Ferroviàries de Catalunya,
perquè els 44 quilòmetres de la línia 9 sobrepassen
el terme municipal de Barcelona i s’estenen també
pels del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat i
Santa Coloma de Gramenet, i pot, també, decidir qui
vol que gestioni el servei, però, a més, la jurisprudèn-
cia reiterada del Tribunal Constitucional confirma que,
quan el trajecte supera l’àmbit d’un municipi, la com-
petència correspon a la Generalitat.

Addueix que la qüestió té origen en l’aprovació de
la llei esmentada, que comptà amb el suport entusi-
asta de Socialistes de Catalunya i d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya i només tingué el vot contrari
d’Iniciativa per Catalunya; que, com consta al Diari de
Sessions del Parlament de Catalunya, el Sr. Manuel
Nadal considerà que tal llei oferia un bon instrument
que es podia aplicar a la línia 9; que, quan hom ha
donat suport a una llei, després no pot oposar-se als
efectes quan es pretén utilitzar un determinat ens de
gestió; i que la defensa de l’autonomia municipal ha
estat una constant en les intervencions dels repre-
sentants del Partit Popular en el Parlament de
Catalunya, però l’autonomia municipal està emmar-
cada per uns criteris reconeguts en la jurisprudència
del Tribunal Constitucional i també pel Consell Con-
sultiu, en el dictamen esmentat i, igualment, en els
dictàmens núms. 130 i 138.

Anuncia, en conclusió, que per les consideracions
anteriors el Grup del Partit Popular votarà en contra
de la ratificació que es proposa.

El Sr. Forradellas avança el vot favorable dels
membres d’Iniciativa per Catalunya Verds–EU i A,
perquè entenen que s’ha vulnerat l’autonomia local i

dos vots particulars al dictamen del Consell Consultiu
també ho creuen així, i els preocupa que aquesta vul-
neració de l’autonomia local vagi en contra de la ca-
pacitat dels municipis per a defensar el seu transport
públic col·lectiu i al seva gestió integral, especialment
en la aquesta famosa línia 9, la construcció de la qual
avança, segons el Sr. Ciurana, a una velocitat consi-
derable, però arriba amb uns vint-i-tres anys de re-
tard.

Puntualitza que, en tot cas, darrera del conflicte
que es planteja hi ha la preocupació per evitar que la
construcció de tal línia no l’acabin pagant els usuaris
mitjançant un increment en el preu dels bitllets, o els
ajuntaments; i que tal conflicte es fonamenta, també,
en normatives europees que donen als municipis ca-
pacitat i competència per establir i mantenir la coordi-
nació total de la xarxa de metros.

El Sr. Oliveras anticipa igualment el suport del
Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya al plante-
jament del conflicte i recomana als Grups de l’oposi-
ció que evitin barrejar conceptes, perquè una cosa és
el suport a la Llei de creació de l’Ens d’Infraes-
tructures Ferroviàries de Catalunya, i una altra, la me-
sura que el Govern de la Generalitat introduí, amb el
suport del Partit Popular, en la Llei d’acompanyament
dels Pressupostos de la Generalitat i que vulnera el
principi d’autonomia local pel que fa al transport pú-
blic de viatgers.

Lamenta que, molt sovint, el Govern de la Genera-
litat utilitzi les Lleis d’acompanyament dels pressu-
postos com un calaix de sastre per a introduir modifi-
cacions en lleis molt importants, i preceptes que
atempten contra l’autonomia local.

El Sr. Casas puntualitza que l’article que s’impugna
no correspon a la Llei de creació de l’Ens d’Infraes-
tructures Ferroviàries, com ha donat a entendre la
Sra. Esteller, sinó a la Llei d’acompanyament dels
Pressupostos de la Generalitat i, per tant, l’argument
de la coherència adduït per la regidora esmentada
perquè no es plantegi el conflicte de competència és,
precisament, el que justifica tirar-lo endavant, ja que
l’acord polític assolit sobre la Llei de creació de l’Ens
d’Infraestructures Ferroviàries consistí precisament a
eliminar de l’avantprojecte un article que després s’ha
repescat en la Llei d’acompanyament del Pressupos-
tos de la Generalitat amb el suport de Convergència i
Unió i del Partit Popular. L’eliminació de tal precepte
tenia per objecte garantir la participació conjunta en
les decisions, cosa que ara ha desaparegut en esta-
blir la Llei d’acompanyament citada que la Generalitat
decidirà la prestació del servei, a pesar que és a l’En-
titat Metropolitana del Transport a qui correspon, se-
gons la llei que la crea, la prestació del servei. Agre-
ga que no s’està discutint qui ha de construir la línia
9, que és, només faltaria, la Generalitat amb el finan-
çament que derivi del Conveni de infraestructures,
sinó s’està discutint que sigui l’Entitat Metropolitana
del Transport qui decideixi la prestació del servei.

El Sr. Ciurana observa que el dictamen jurídic del
Consell Consultiu, el criteri del qual és molt solvent,
es pronuncia en sentit contrari a les afirmacions que
han fet els representants del Grups integrats en
l’equip de govern en relació a la vulneració de l’auto-
nomia local; que no creu que cap usuari que pugi en
els Ferrocarrils de la Generalitat a l’estació de la pla-
ça de Catalunya i baixi a la de Gràcia, o que agafi el
Tombus senti lesionat el principi d’autonomia local; i
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que, en definitiva, s’intenta presentar com a discussió
jurídica la que bàsicament és una discussió política
de fons: per tant, els membres del seu Grup votaran
en contra.

La Sra. Esteller pensa que, potser, en la seva pri-
mera intervenció no s’ha explicat prou bé, perquè sap
perfectament que allò que s’està qüestionant és l’arti-
cle 79 de la Llei d’acompanyament dels Pressupostos
de la Generalitat; ara bé, en aquesta llei es fa una re-
missió a la Llei 19/2001, que crea l’Ens d’Infraes-
tructures Ferroviàries de Catalunya i estableix, com
diu el dictamen del Consell Consultiu, un nou règim
jurídic pel que fa a la distribució de competències, se-
parant la construcció de la gestió en compliment de
diverses directives comunitàries, com 2001/4; que,
per tant, quan la Generalitat, en l’exercici d’una com-
petència seva, encomana la gestió a l’ens esmentat,
no es pot dir que està privatitzant i, d’altra banda, cal
tenir present que, com indica igualment el dictamen
citat l’Entitat Metropolitana del Transport no té auto-
nomia garantida constitucionalment: per tot això, el
seu Grup està en contra de la ratificació en debat.

El Sr. Casas significa que té la responsabilitat de
defensar els drets de la Ciutat i de l’Entitat Metropoli-
tana del Transport i no deixarà de fer-ho per un dicta-
men del Consell Consultiu que no és unànime, sinó
que té tres vots particulars que abonen la tesi que el
govern municipal sosté, mes i quan en diverses oca-
sions els criteris del Consell Consultiu no han estat
revalidats després pels tribunals; i que no està en dis-
cussió qui gestiona, sinó qui ha de decidir qui gestio-
narà, que és una competència compartida entre l’En-
titat Metropolitana del Transport i la Generalitat de
Catalunya i no pas exclusiva de la Generalitat.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

La Presidència disposa, tal i com es convingué a la
Junta de Portaveus, el debat conjunt dels dos dictà-
mens següents en l’ordre del dia.

2. Ratificar el decret d’Alcaldia, 3 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2897), pel qual s’aproven les modificaci-
ons de crèdit per transferència de capital a Infrastruc-
tures del Llevant, SA, per un import de 50.000.000 €.

3. Ratificar el decret d’Alcaldia, 3 de juliol de 2003
(S1/D/2003 2898), pel qual s’aprova la modificació de
crèdit per transferència de capital a Infraestructures
de Llevant, SA; per un import de 20.000.000 euros.

La Sra. Recasens anuncia l’abstenció del seu Grup
dient que si bé aquestes modificacions de crèdit es
destinaran a finançar la plaça del Fòrum i la zona de
banys, no pot compartir la política d’endeutament que
posa en pràctica el govern municipal malgrat haver-
se compromès en el Programa d’actuació municipal a
reduir l’endeutament en un 12%, compromís que ha
estat incomplert, ja que enguany el volum d’endeuta-
ment hauria d’ésser de 1.194 milions d’euros, però el
Pressupost vigent el xifra en 1.363 milions i l’operació
de préstec prevista en el dictamen tornarà a tirar per
terra les previsions.

S’aproven ambdós dictàmens amb l’abstenció dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

4. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 17 de juny de
2003 (S1/D/2003 2667), que accepta una subvenció
per import d’1.721.275 euros, atorgada pel Departa-
ment d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya
per a minorar les quotes de les escoles d’educació in-
fantil corresponents al curs 2002-2003.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
5. Ratificar l’acord de la Junta de Govern de l’Insti-

tut de Cultura de Barcelona de 31 de març del 2003,
relatiu a transferències de crèdit del Pressupost de
l’exercici corrent dins el capítol 4 per import de
60.101 euros.

S’aprova aquest dictamen amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i amb
l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

b) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

6. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió de l’ús privatiu de domini públic
de part de la finca de propietat municipal coneguda
com a “Vila Joana”, d’una extensió aproximada de
23.000 m2, situada al carrer Major del Rectoret, núm.
2, grafiada en el plànol annex, per un termini de tren-
ta-cinc anys, per tal de destinar-la, prèvia adequació
dels edificis existents, a la creació i posterior gestió
d’un equipament social, gestionat per persones amb
disminució, destinat a alberg juvenil; sotmetre’l a in-
formació pública durant el termini de trenta dies; i, si
no s’hi formulen reclamacions o al·legacions que po-
sin de manifest la necessitat d’introduir-hi rectificaci-
ons: tenir per elevat automàticament aquest acord
d’aprovació inicial a definitiva, adjudicar la concessió,
pel procediment negociat sense publicitat, a Icària Ini-
ciatives Socials, SAL, i formalitzar el contracte corres-
ponent després de la constitució de la fiança que el
plec preveu.

El Sr. Ciurana anticipa el vot favorable dels mem-
bres del seu Grup, perquè li sembla una bona iniciati-
va donar un ús a unes instal·lacions municipals, situa-
des a Vallvidrera, que estaven infrautilitzades i on s’hi
farà un alberg juvenil finançat mitjançant un crèdit de
l’Institut Català de Finances, avalat pels Departa-
ments de Benestar i Família i de Treball i per la Se-
cretaria General de Joventut, i encara més perquè la
manca d’aquest tipus d’equipament és, precisament,
un dels dèficits que té la Ciutat pel que fa al turisme
juvenil.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
7. Autoritzar i disposar la despesa del contracte

núm. 03002694 que té per objecte l’arrendament
de vuit fotocopiadores per als equipaments muni-
cipals depenents del Districte de les Corts, per un
període de quatre anys i per un import de
50.362,56 euros amb càrrec al Pressupost/os i
partides/es indicades en el document de despesa
annex; adjudicar el contracte a NRG Group Spain,
SA (NIF A58420704 O); i eximir de l’obligació de
constituir dipòsit de garantia definitiva i requerir
l’adjudicatari perquè comparegui per formalitzar el
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contracte en el termini màxim de trenta dies natu-
rals a partir de la data de recepció de la notificació
d’aquesta resolució; i facultar la gerent del Distric-
te per a la formalització del contracte.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
La Presidència disposa el debat conjunt dels dos

dictàmens següents en l’ordre del dia.
8. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del

Pressupost 2003, per un import de 9.946.445,40
euros, de conformitat amb la documentació adjunta
(tres annexes amb referències 03011790 - 03012190
- 03062790), considerant-les definitivament aprova-
des en cas de no presentar-s’hi reclamacions en con-
tra en el termini d’exposició pública.

9. Aprovar inicialment l’expedient de modificacions
de crèdit per un import de 4.500.000 euros (suple-
ment de crèdit) d’acord amb document annex, a fi-
nançar amb els majors ingressos obtinguts en la
partida pressupostària 99.01 - 42001 - 61114
(76200000) participació en els ingressos de l’Estat
–PIE– considerant-les definitivament aprovats cas de
no presentar-s’hi reclamacions en contra en el termini
d’exposició pública.

La Sra. Recasens fa avinent que el seu Grup opta
per abstenir-se respecte al dictamen núm. 8 perquè
novament, com és habitual, s’ha de recórrer a modifi-
cacions de crèdit per a ampliar partides pressupostà-
ries infradotades, en aquest cas 10 milions d’euros en
un expedient que és un calaix de sastre on hi ha des
del pagament d’hores extres a la Guàrdia Urbana fins
a despeses de publicitat dels districtes –que es justifi-
quen dient que es tracta d’un any d’elevada produc-
ció comunicativa– o despeses relatives a BTV –que
previsiblement tancarà un cop més l’exercici amb dè-
ficit–, però, sobretot, s’hi palesa el resultat d’una ma-
nera d’actuar prepotent, la qual ha acabat constant
molts diners a l’Ajuntament: aquesta vegada 7,7 mili-
ons d’euros, és a dir 1.300 milions de les antigues
pessetes, perquè el 1993 l’Ajuntament ocupà uns ter-
renys situats en l’àmbit del Parc dels Tres Turons
sense preocupar-se de qui eren propietat i, ara, els
Tribunals han donat la raó a les propietàries i han
obligat l’Ajuntament a pagar el just preu, més uns in-
teressos per import d’altres 3 milions d’euros.

Tocant al dictamen num. 9, anuncia el vot favora-
ble del seu Grup, tot congratulant-se de l’increment
de la participació en els ingressos de l’Estat i fa notar
que es destinen 4 milions d’euros a la recollida d’es-
combraries i a la neteja de pintades i graffitis, però la
ciutadania no està percebent cap millora en tals ser-
veis.

La Sra. Balseiro destaca, d’antuvi, que fruit de la
bona gestió del Govern de l’Estat, dirigit pel Partit Po-
pular, l’Ajuntament obté, un any més, uns recursos
extraordinaris provinents de la participació en els in-
gressos estatals.

Referint-se després al dictamen num. 8, declina
parlar de l’exagerada, a judici seu, despesa publicità-
ria i de les modificacions de crèdit a favor d’instituts i
empreses municipals i centra la seva atenció en les
irregularitats que ha trobat en els processos d’expro-
piació duts a terme per aquest Ajuntament i els seus
organismes autònoms, perquè li sembla greu que ara
s’hagi de proposar, per aquest motiu, el pagament de
pràcticament 1.300 milions de les antigues pessetes
–amb els quals es podrien haver fet 1.300 places
més d’escola bressol–, pagament que s’intentà eludir

vulnerant el dret de propietat, però que ara una sen-
tència judicial obliga a atendre: per tant, anuncia
l’abstenció dels membres del seu Grup, alhora que
demana que sigui aquesta l’última vegada que es
portin a aprovació plenària pagaments que siguin el
resultat d’actuacions arbitraries relacionades amb la
Llei d’expropiació forçosa, i que es deixin d’ocupar
il·legalment i urbanitzar finques que no són propietat
municipal, motiu pel qual avui s’han d’abonar en con-
cepte d’interessos uns 600 milions de pessetes, amb
els quals es podrien pagar les 120 persones en què
s’ha reduït la plantilla de la Guàrdia Urbana el darrer
any.

El president de la Comissió d’Hisenda, Presidència
i Coordinació Territorial, Sr. Cuervo, en contestació a
les anteriors intervencions, recorda que els pressu-
postos tenen caràcter provisional i cal introduir-hi
ajustaments en el curs de l’exercici econòmic; que els
ajustaments en la partida de la Guàrdia Urbana pu-
gen uns 400.000 euros i el total de les modificacions
que es proposen en el dictamen num. 8 suma uns 9,9
milions d’euros sobre un Pressupost municipal que
puja 1.500 milions; que l’increment de la participació
en els ingressos de l’Estat deriva de la llei que deter-
mina que l’import de tal participació ha de seguir la
mateixa evolució que el producte interior brut nomi-
nal: per tant, més que donar les gràcies al Partit Po-
pular, cal demanar-li que reconegui, d’una vegada
per sempre, el subfinançament de l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona després de la desaparició de la Cor-
poració Metropolitana i apliqui els mateixos criteris
per càpita que a Madrid ja que ara, comptant la dota-
ció compensatòria i la corresponent a la Comisión de
Planeamiento y Coordinación del Área Metropolitana
de Madrid (COPLACO), hi ha una diferència de
10.000 milions de pessetes de menys.

Justifica, després, els augments pel que fa a les
partides relatives a les fonts públiques, neteja i reco-
llida de residus dient que els milers de metres qua-
drats de nous espais públics –carrers, places i parcs–
que s’inauguren cada any obliguen a dotar conveni-
entment les contractes per tal d’atendre’n, d’una ma-
nera regular i contínua, el manteniment i a introduir,
per tant, els pertinents ajustaments pressupostaris.

El Sr. Casas rebutja rotundament que hi hagi irre-
gularitats en els processos expropiatoris, en els quals
es procura sempre defensar l’interès general per da-
munt dels interessos particulars sens prejudici que,
després, els Tribunals diguin l’última paraula.

Concreta que els resultats finals de l’actuació que
s’ha posat en qüestió han estat 27.000 metres qua-
drats urbanitzats i l’eradicació de les barraques que hi
havia en aquell terreny; i que l’actualització de les
quantitats que la propietat pretenia cobrar el 1994, i
que l’Ajuntament no acceptà, representaria 13,8 mili-
ons d’euros, quan ara, en virtut de la sentència judici-
al, se’n pagaran 7,7, és a dir, la meitat dels 15 que el
2002 encara reclamaven els antics propietaris per
tancar el cas.

La Sra. Recasens matisa que ella no qüestiona el
mecanisme de les modificacions de crèdit, sinó el fet
que s’hi recorri de manera habitual i per imports con-
siderables; i que allò que critica el seu Grup és que
el 1993 s’ocupessin uns terrenys adduint que hi ha-
via barraques i les propietàries fins aleshores no
s’havien interessat per tals terrenys, i que no s’ha-
gués iniciat un procediment d’expropiació a partir del
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qual es podia haver començat a negociar el preu
just sens perjudici que els Tribunals hi tinguessin
l’última paraula.

La Sra. Balseiro expressa la seva preocupació per-
què les paraules del Sr. Casas han donat a entendre
que les irregularitats es van cometre conscientment
amb la intenció d’estalviar uns diners; i subratlla que
la sentència del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya parla de terrenys il·legalment ocupats, de
violació de la llei d’expropiació forçosa, expressions
que, si no són capaces de fer reflexionar el Sr.
Casas, és per a posar-se a tremolar, perquè defensar
els interessos de la Ciutat és complir la llei i mirar
d’estalviar els diners que ara s’hauran de pagar en
concepte d’interessos de demora, pràcticament 600
milions de pessetes, amb els quals es podien haver
fet 700 places més d’escola bressol o haver contrac-
tat 120 agents de la Guàrdia Urbana, que són preci-
sament la xifra en què han disminuït els efectius
d’aquest cos en aquest darrer any.

El Sr. Alcalde nega categòricament que els efectius
de la Guàrdia Urbana s’hagin reduït en 120 persones;
i prega a la Sra. Balseiro que no faci afirmacions gra-
tuïtes i absolutament falses i que no usi en les seves
intervencions dades que no s’ajustin a la realitat.

El Sr. Casas observa que l’argumentació de la Sra.
Balseiro és a més, pel que fa a la Guàrdia Urbana,
econòmicament insolvent, perquè s’hi confon inversió
amb despesa ordinària; que l’Ajuntament actuà en els
terrenys que motiven aquest debat davant els proble-
mes de barraquisme, conflicte i neteja que hi havia, i
després tramità el corresponent expedient d’expropia-
ció a petició de les propietàries, les quals, aleshores,
pretenien cobrar 8 milions d’euros, xifra que, deguda-
ment actualitzada, representaria avui uns 13,8 milions
d’euros, i l’octubre del 2002 n’exigien 15,4 i, tanmateix,
ara s’acabarà pagant-ne 7,7 per 27.000 metres qua-
drats de zona verda, a raó de 180 euros per metre
quadrat, mentre que la posició que sosté la Sra.
Balseiro hauria portat a haver-ne de pagar el doble.

S’aproven: el dictamen num. 8, amb l’abstenció
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías; i el dicta-
men num. 9, per unanimitat.

10. Modificar el pacte primer, punt sisè, del Conve-
ni de col·laboració entre l’Institut Municipal d’Urbanis-
me i la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabi-
litació i Gestió, SA (Regesa), autoritzat pel Plenari del
Consell Municipal en sessió de 26 de maig de 2000 i
formalitzat el 19 de juliol de 2000, en el sentit que el
preu per la cessió onerosa, a aquesta societat, de
l’aprofitament municipal resultant de l’execució de la
unitat d’actuació núm. 5 de la Modificació del Pla Ge-
neral Metropolità per a la reordenació del Primer Cin-
turó (passeig de Maragall cantonada al carrer de
Teodor Llorente), serà de 469.829,32 euros, més l’im-
post del valor afegit, atesa la seva destinació a la pro-
moció d’habitatges de protecció oficial que es desti-
naran al reallotjament d’afectats urbanístics.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

11. Deixar sense efecte la cessió gratuïta de la pro-
pietat de l’antic Mercat del Born (pl. Comercial, núm.
12), acordada per aquest Plenari el 21 de novembre

de 1997 i formalitzada en escriptura pública el 30 de
setembre de 1999, i els acords de cessió gratuïta de
la propietat de la finca del carrer Comercial, núm. 5, i
de la concessió administrativa de l’ús d’una porció de
subsòl situada al carrer Comercial, adoptats, respecti-
vament, per aquest Plenari en sessió de 21 de juliol
de 2000 i per la Comissió de Presidència i Hisenda
en sessió de 20 d’abril de 2001, cessions fetes a fa-
vor de l’Estat (Ministeri d’Educació, Cultura i Esport)
per a procedir a la construcció de la Biblioteca pública
de l’Estat a Barcelona, amb motiu de la troballa de
restes arqueològiques a la finca de l’antic Mercat que
fan inviable el projecte de construcció de l’esmentada
Biblioteca; i com a conseqüència, revertir a l’Ajunta-
ment de Barcelona, d’acord amb l’article 50.3 del Re-
glament de patrimoni dels Ens locals, de 17 d’octubre
de 1988, la propietat de l’antic Mercat del Born i pro-
moure la cancel·lació de la inscripció de la cessió gra-
tuïta al Registre de la Propietat núm. 1.

El president de la Comissió d’Educació i Cultura,
Sr. Mascarell, explica que es proposa deixar sense
efecte la cessió gratuïta acordada a favor del Ministe-
ri el 21 de novembre de 1997, perquè les restes ar-
queològiques trobades al subsòl del Mercat del Born
fan inviable el projecte d’instal·lar en tal espai la Bibli-
oteca provincial i per aquest motiu en una declaració
institucional es proposa un nou emplaçament al Mi-
nisteri d’Educació, Cultura i Esport, el qual demana
que es prengui aquest acord, que és un tràmit neces-
sari perquè s’operi la reversió a l’Ajuntament.

El Sr. Ciurana espera que aquest acord sigui l’últim
acte del canvi d’ubicació de la Biblioteca provincial i
que el Born es pugui convertir en un gran espai cultu-
ral que permeti la recuperació de la memòria històrica
de la lluita de la Ciutat i del país per les seves lliber-
tats nacionals.

El Sr. Cornet anuncia el vot favorable del seu Grup,
però fa notar que aquest Ajuntament ha anat oferint
al Ministeri diversos emplaçaments per a la Biblioteca
provincial: la plaça de les Glòries el 1992, Ca l’Aranyó
el 1993, el Convent dels Àngels el 1995, la plaça de
les Arenes el 1996, el Born el 1997; i per tant, li preo-
cupa que en la nova ubicació proposada al costat de
l’Estació de França s’hi puguin trobar restes de l’anti-
ga fortalesa de la Ciutadella.

Demana, doncs, que es facin les oportunes exca-
vacions per tal d’evitar que es produeixin nous endar-
reriments en el projecte i aconseguir que aquest Ple-
nari passi a la història per ésser l’únic del mandat en
què s’han hagut de rectificar nyaps anteriors i s’han
produït posicionaments diferents entre els Grups de
l’equip de govern, cosa aquesta que veu difícil si són
coherents amb els respectius programes.

El Sr. Alcalde destaca la unanimitat que concita en
govern i oposició la proposta en debat; i demana que
el Sr. Cornet no insisteixi a assenyalar uns nyaps que
no hi ha i dels quals, en tot cas, serien responsables
totes les Administracions que han intervingut en l’ex-
pedient, inclòs el Ministeri de Cultura. Agrega que les
excavacions seran fetes pel Consorci que ha de
construir la Biblioteca, i no pas per l’Ajuntament; i
que, en el cas que el nou emplaçament triat per la
Biblioteca es trobin restes arqueològiques de la Ciu-
tadella, pensa que serà suficient documentar-les grà-
ficament, perquè no creu que ningú en reclami la pre-
servació, ans més aviat la Ciutat experimentarà cert
plaer a repetir l’enderrocament de la Ciutadella que
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es produí el 1868 gràcies a la cessió feta pel General
Prim.

El Sr. Cornet reitera que, per tal de guanyar temps,
es comprovi si en el nou emplaçament hi ha restes
arqueològiques i, en tal cas, quin valor tenen, perquè
les excavadores no les posarà pas en marxa el Minis-
teri, sinó l’Ajuntament.

El Sr. Mascarell assegura que les cates arqueològi-
ques, que per cert estan renyides amb l’ús d’excava-
dores, es faran aquest estiu i podran dissipar els dub-
tes del Sr. Cornet.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
12. Constituir un dret real de superfície, a favor del

Patronat Municipal de l’Habitatge, sobre la finca de
propietat municipal situada al carrer dels Carders
cantonada al de Montanyans, grafiada en el plànol
annex, per un termini de setanta-cinc anys i amb ca-
ràcter gratuït, per a la construcció i gestió d’habitat-
ges per a gent jove en règim de lloguer, de conformi-
tat amb el Conveni de col·laboració amb el dit
organisme, aprovat pel Plenari del Consell Municipal
en sessió de 29 de juny de 2001 i formalitzat el 18
d’octubre de 2001; practicar les operacions de segre-
gació, agrupació o altres necessàries per a identificar
la finca objecte del dret de superfície; formalitzar tal
dret en escriptura pública d’acord amb les condicions
del document annex, que s’aproven; inscriure’l en el
Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la
realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

13. Constituir i cedir, amb caràcter gratuït, a favor
del Patronat Municipal de l’Habitatge el dret de vol
sobre la part destinada a habitatges de lloguer per a
gent gran integrada en l’edificació que la societat Fo-
ment de Ciutat Vella, SA, està construint en la finca
de propietat municipal delimitada per l’avinguda de
Francesc Cambó, núm. 16, el carrer de Freixures,
núm. 14, el carrer de Colomines, núm. 1, i el carrer
d’en Giralt el Pelliser, núms. 11-25, grafiada en el plà-
nol annex; practicar prèviament les operacions de se-
gregació, agrupació, declaracions d’obra nova, cons-
titució de les servituds necessàries o altres
encaminades a identificar la finca objecte del dret de
vol i a reflectir la realitat física en el Registre de la
Propietat; formalitzar tal dret en escriptura pública;
inscriure’l en el Registre de la Propietat; autoritzar el
Patronat Municipal de l’Habitatge per tal que aboni a
Foment de Ciutat Vella, SA, com a empresa encarre-
gada de la construcció part de la qual és objecte del
dret de vol, el cost de les obres corresponents, xifrat
en 2.296.807,18 euros (l’impost del valor afegit in-
clòs); i facultar l’Alcaldia per a la realització de totes
les actuacions necessàries per a concretar, clarificar i
executar el present acord.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
14. Aprovar l’Addenda que modifica el cànon es-

tablert en la clàusula setena del Conveni formalit-
zat el 21 de febrer de 1994 entre l’Ajuntament de
Barcelona i la Fira Oficial i Internacional de Mos-
tres de Barcelona (avui Fira Internacional de Bar-
celona), regulador de la cessió, a la Fira, de l’ús
privatiu del conjunt d’edificis i espais lliures que

configuren el recinte firal de Montjuïc, de propietat
municipal.

El Sr. Cuervo informa que mitjançant aquesta ad-
denda, que respon a la preocupació de la Fira de
Mostres per a aconseguir una estabilització del seu
cash-flow que li permeti afrontar millor la seves inver-
sions a Fira 2000, el cànon que la Fira abonava a
l’Ajuntament per l’ús dels edificis i espais firals del re-
cinte de Montjuïc i que constava d’una part fixa i
d’una altra de variable es transforma en fix i s’esta-
bleix per al 2002 en 1.000.000 d’euros quan l’Ajunta-
ment havia percebut en l’exercici anterior per tal con-
cepte 853.000 euros, de manera que no hi ha, per
part de l’Ajuntament, cap renúncia a drets econòmics.

La Sra. Recasens anuncia que el seu Grup dóna
suport al dictamen, que demostra la voluntat de con-
tribuir a les millores i a l’èxit de la Fira, la qual dóna
prestigi internacional a Barcelona i a Catalunya; i de-
mana que s’estudiï la reinversió del cànon que l’Ajun-
tament percep en millores de les instal·lacions, apar-
caments i accessos dels recintes firals 1 i 2.

El Sr. Cornet també anticipa el vot favorable del
seu Grup, el qual en el Parlament de Catalunya el
2001 va promoure, i aconseguir, el suport dels altres
Grups parlamentaris, ajudes pressupostàries a la Fira
per gairebé 3.000 milions de pessetes i ha mantingut
aquesta preocupació en els anys 2002 i 2003; ara bé,
detecta manca d’ambició a ampliar les aportacions
d’aquest Ajuntament a la Fira, ja que si bé legalment
no se la pot exonerar de pagar un cànon per l’ús de
les propietats municipals, res no impedeix reinvertir
aquest cànon en benefici de la Fira, la qual és un ins-
trument molt útil per a la promoció econòmica de la
Ciutat.

El Sr. Cuervo contesta que en el poc temps que
porta com a responsable de les finances municipals,
els tècnics ja li han inculcat la improcedència de con-
vertir automàticament una partida d’ingressos en una
partida de despeses, que està disposat a discutir les
aportacions de cada Administració i de l’Ajuntament
en particular a la Fira; i que no veu quina virtualitat
pot tenir una partida d’1.000.000 d’euros en unes in-
versions que pugen molts centenars de milions.

La Sra. Recasens demana que la seva proposta
s’estudiï seriosament i no es recorri a argúcies de
tècnica pressupostària per a defugir-la.

El Sr. Cornet insisteix que, encara que s’hagi per-
dut una oportunitat en aquest dictamen, a més de
reduir el cànon, s’intenti fer un replantejament de les
inversions de manera que la Fira acabi no pagant res,
ja que la coherència comporta traduir allò que es pen-
sa en partides pressupostàries.

El Sr. Cuervo reitera que la quantia de l’aportació
de l’Ajuntament a la Fira que ja es fa és molt alta i
s’ha de discutir de manera conjunta en els òrgans de
govern de la Fira; i que en bona tècnica pressupostà-
ria no es gaire procedent ni aconsellable l’opció de
deixar de percebre un cànon.

El Sr. Alcalde recorda que a la darrera sessió del
mandat anterior, com a conseqüència dels acords
amb la Generalitat i la Cambra de Comerç Indústria i
Navegació, es decidí una aportació addicional a la
Fira de 6.000.000 d’euros.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
15. Sol·licitar al Departament de Política Territorial i

Obres Públiques (Direcció General de Ports i Trans-
ports) de la Generalitat de Catalunya el canvi de nom
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de la titularitat de la concessió administrativa per a la
construcció i explotació del Port esportiu del Besòs,
atorgada a la SPM Infraestructures del Llevant de
Barcelona, SA, per acord del Consell Executiu de la
Generalitat de Catalunya de 6 de febrer de 2001, de
manera que l’Ajuntament de Barcelona en sigui titu-
lar, atès que gestiona directament la concessió mit-
jançant la dita societat de capital íntegrament munici-
pal; i, com a conseqüència, subrogar-se en tots els
drets i obligacions inherents a la referida concessió.

El Sr. Casas exposa que el canvi de titularitat de la
concessió per a la construcció del Port esportiu del
Besòs, que ara l’Ajuntament ja té a través d’Infras-
tructures del Llevant, SA, abans denominada Infras-
tructures del 2004, SA, permetrà un estalvi per la via
del retorn de l’impost sobre el valor afegit.

El Sr. Puigdollers considera aquest dictamen una
nova mostra de com actua aquest Ajuntament per-
què, en un primer moment, s’intentà que el titular de
la concessió fos l’Ajuntament de Sant Adrià de
Besòs, el qual després, per indicació del de Barcelo-
na, renuncià en favor d’Infraestructures del 2004, SA,
i ara, per interès econòmic relacionat amb l’impost
sobre el valor afegit, cal demanar un canvi del titulari-
tat, cosa que el seu Grup votarà favorablement, però
vol fer constar: primer, que valdria la pena estudiar si
es poden aconseguir també els mateixos efectes fis-
cals en altres empreses municipals; i segon, que la
concessió administrativa de la construcció i explota-
ció del Port de Sant Adrià per un termini de cinquanta
anys fou adjudicada pel Consell d’Administració d’In-
frastructures del Llevant, SA, en el qual el Grup de
Convergència i Unió tenia representació, com també
n’hi té ara, fet que, en canvi, a partir de les designaci-
ons acordades dins el Cartipàs aprovat avui, no es
produirà en altres societats municipals que també te-
nen facultats per a contractar i adjudicar concessions
administratives.

Pregunta, finalment, si a partir de l’acord que es
prendrà ara, les garanties que estiguin dipositades a
Infrastructures del Llevant, SA, passaran a la Treso-
reria Municipal.

El Sr. Cornet veu en aquest dictamen un nou
exemple de mala gestió i dels problemes, ja assenya-
lats pel seu Grup, que genera la pràctica –habitual en
diversos ajuntaments, i que justifica les decisions que
pren el Govern de l’Estat– d’anar creant empreses
que dificulten les tasques de control dels Grups de
l’oposició i magnifiquen les estructures administrati-
ves sense resoldre els problemes dels ciutadans; per
tant, el seu Grup votarà a favor d’aquest dictamen
atès que s’hi recull la seva preocupació perquè es
prescindeixi de les societats municipals i l’Ajuntament
gestioni directament, si bé la decisió es pren per po-
der gaudir de determinats avantatges fiscals atorgats
pel Govern de l’Estat, perquè no té sentit l’existència
de societats amb capital íntegrament municipal difícil-
ment controlables per l’oposició i discutibles en el seu
vessant econòmic.

El Sr. Casas lamenta la manera com s’ha tergiver-
sat l’expedient, tot puntualitzant que, com a resultat
dels acords assolits entre els Ajuntaments de Barce-
lona i Sant Adrià de Besòs, Infrastructures del Lle-
vant, SA, assumí la concessió del Port de Sant Adrià
quan encara no es coneixia la possibilitat, que s’ha
materialitzat després, d’obtenir un retorn de l’impost
sobre el valor afegit través d’una empresa mixta o de

la gestió estrictament de l’Ajuntament de Barcelona,
com es fa ara anticipant una situació que es produi-
ria, en tot cas, quan es dissolgui Infrastructures del
Llevant, SA: no entén doncs que en tot això s’hi pugui
veure un exemple de mala gestió, sinó tot el contrari.

El Sr. Puigdollers recorda que el seu Grup es mos-
trà molt reticent amb la creació d’Infrastructures del
2004, SA, ja que es pretenia muntar una empresa ín-
tegrament municipal perquè actués fonamentalment
en el terme municipal veí de Sant Adrià de Besòs i
perquè moltes de les obres que havia d’executar la
nova empresa estaven finançades per altres Adminis-
tracions, però, finalment, en obsequi del consens so-
bre el Projecte 2004, acabà prestant-hi el seu con-
sentiment.

D’altra banda, no li sembla que sigui demanar gai-
re, demanar que, abans de proposar decisions, se
n’estudiïn les implicacions que puguin tenir, per no
haver-les de tirar enrera després.

El Sr. Cornet fa notar que el Sr. Casas considera
bona gestió que abans s’hagués demanat la titularitat
de la concessió del Port de Sant Adrià per a Infras-
tructures del 2004, SA, i ara es rectifiqui i vulgui recu-
perar-la l’Ajuntament; i que, posats a rectificar, valdria
més dissoldre tal empresa municipal i totes les altres,
perquè ho gestioni tot l’Ajuntament.

El Sr. Casas precisa que Infrastructures del Lle-
vant, SA, no compta amb finançament d’altres Admi-
nistracions, sinó que es finança amb capital provinent
de l’Ajuntament o de les concessions que fa l’Ajunta-
ment; i que no es tira enrera cap acord, sinó que no-
més es procura aprofitar les noves possibilitats que
ofereix el marc normatiu, que permeten recuperar 10
milions d’euros amb un canvi de titularitat de la con-
cessió, el qual avança una situació que, en tot cas, es
produiria d’aquí a dos o tres anys.

El Sr. Alcalde s’ofereix a fer arribar al Ministre, Sr.
Álvarez Cascos, la defensa aferrissada de la gestió
centralitzada de la construcció d’infraestructures i,
consegüentment, la proposta de dissolució de
RENFE i del Gestor d’Infraestructures Ferroviàries,
amb la qual cosa potser el tren d’alta velocitat arriba-
ria a temps.

El Sr. Cornet matisa que ell només ha defensat la
dissolució d’una empresa que està fent unes obres
molt concretes, i no pas la de BTV.

El Sr. Alcalde replica que, malgrat la supressió a
ultrança que, segons el Sr. Cornet, patrocina el Go-
vern de l’Estat, en l’Administració estatal hi ha
moltíssims ens de gestió amb personalitat jurídica
pròpia.

S’aprova per unanimitat, el dictamen.
16. Donar conformitat, per part de l’Ajuntament de

Barcelona com a ens consorciat, a l’acord adoptat per
l’Assemblea General del Consorci per a l’organització
del 10è Campionat Mundial de Natació Barcelona
2003 el 5 de juny de 2003, relatiu a la proposta de
modificació dels Estatuts afegint-hi els següents arti-
cles i apartats: 7 apartat e); 15 bis 1; 15 bis 2 apartats
a) b) c) d) e) f), punts 2 i 3 i article 15.3, de conformi-
tat amb els documents annexos. Sotmetre a informa-
ció pública el present acord durant un termini de tren-
ta dies, mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la
Província i al Diari Oficial de la Generalitat; i si no s’hi
formulen al·legacions o reclamacions que posin de
manifest la necessitat d’introduir-hi rectificacions,
considerar definitivament aprovats els esmentats Es-



NÚM. 28 a 20-X-2003 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1391

tatuts, després que hagin estat ratificats per l’òrgan
competent de cadascuna de les entitats consorciades
i transcorregut els terminis d’exposició pública dels
acords sense haver-s’hi presentat al·legacions. Dele-
gar en la Diputació de Barcelona les publicacions cor-
responents per a l’execució del present acord.

El Sr. Alcober destaca que amb aquest dictamen
s’atén la petició formulada pel Consorci organitzador
del 10è Campionat Mundial de Natació.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres.
Esteller, Balseiro i Mejías.

17. Donar conformitat, per part de l’Ajuntament de
Barcelona com a ens consorciat, a l’acord adoptat per
l’Assemblea General del Consorci per a l’organització
dels X Jocs Mundials de Policies i Bombers, el 28 de
maig de 2003, relatiu a la proposta de modificació
dels Estatuts afegint-hi els següents articles i apar-
tats: 7 apartat e); 15 bis 1; 15 bis 2, de conformitat
amb els documents annexos. Sotmetre a informació
pública el present acord durant un termini de trenta
dies, mitjançant anunci al Butlletí Oficial de la Provín-
cia; i si no s’hi formulen al·legacions o reclamacions
que posin de manifest la necessitat d’introduir-hi recti-
ficacions, considerar definitivament aprovats els es-
mentats Estatuts, després que hagin estat ratificats
per l’òrgan competent de cadascuna de les entitats
consorciades i transcorregut els terminis d’exposició
pública dels acords sense haver-s’hi presentat al·le-
gacions. Delegar en la Diputació de Barcelona les pu-
blicacions corresponents per a l’execució del present
acord.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres.
Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

18. Aprovar inicialment la creació de fitxers de titu-
laritat del Patronat Municipal de l’Habitatge de Barce-
lona, juntament amb les seves Normes reguladores
que s’adjunten, de conformitat amb la Llei orgànica
15/1999, de protecció de dades de caràcter personal,
que contindran: 1. Fitxer de dades generals dels usu-
aris dels serveis prestats pel Patronat Municipal de
l’Habitatge de Barcelona. 2. Fitxer de dades relatives
a la salut dels usuaris dels serveis prestats pel Patro-
nat Municipal de l’Habitatge de Barcelona i 3. Fitxer
de dades relatives als empleats del Patronat Munici-
pal de l’Habitatge de Barcelona; i sotmetre l’acord a
informació pública durant un termini de trenta dies
perquè s’hi puguin formular al·legacions.

El ponent d’Habitatge, Sr. Forradellas, explica que
la creació d’aquests tres fitxers, que estan subjectes
a criteris de confidencialitat, s’ajusta a la Llei catalana
5/2002 i a les directrius que marca l’Agència Catalana
de Protecció de Dades, i serà sotmesa a informació
pública.

El Sr. García demana que l’Ajuntament desisteixi
de crear aquests fitxers, perquè el Patronat no els ne-
cessita per a millorar la gestió del seu patrimoni im-
mobiliari.

Al·lega que el relatiu a la salut dels usuaris del ser-
veis del Patronat no se circumscriu a les possibles
minusvàlues, amb franca vulneració del dret que ga-

ranteix la ciutadania que l’Administració només dispo-
si d’aquelles dades seves que li són estrictament ne-
cessàries per a poder desenvolupar la seva funció, i
abastarà no tan sols les persones que ocupin un pis o
local del Patronat, sinó també aquelles altres que ha-
gin participat en algun concurs i els seus familiars;
que en el relatiu als usuaris constarà el règim matri-
monial, l’estatus econòmic i dades judicials (causes,
advocats i procuradors de les parts, fase processal,
sentit de la sentència, llançament); i que en el relatiu
a personal del Patronat hi figurarà, fins i tot, la situa-
ció militar.

El Sr. Cornet indica que en opinió del Grup del Par-
tit Popular, tot i no haver pogut tenir representació en
els òrgans de govern del Patronat, els fitxers que es
pretén crear poden resultar perillosos perquè incorpo-
ren dades que poden vulnerar la privacitat personal:
per tant, avança la intenció de presentar-hi al·le-
gacions en el període d’informació pública, i opta avui
per abstenir-se per demostrar que vol fer una oposi-
ció constructiva, però, alhora, contundent.

El Sr. Forradellas aclareix que aquests fitxers no
pretenen tenir cap contingut ideològic ni de classe i,
creant-los, es vol, per una banda, poder disposar
d’unes dades que són necessàries per al funciona-
ment del Patronat Municipal de l’Habitatge –perquè
els criteris d’adjudicació es fonamenten en el sou, la
situació laboral, la salut i antecedents com ara el des-
nonament d’un habitatge anterior o conflictes de con-
vivència– i, per l’altra, garantir la confidencialitat de
totes aquestes dades; i que les sol·licituds fetes per a
accedir a un habitatge del Patronat decauen al cap
de dos anys i això comportarà la cancel·lació de les
dades que constin en els fitxers corresponents.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i amb l’absten-
ció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Districte de Ciutat Vella

19. Estimar parcialment, el recurs de reposició in-
terposat pel Sr. Alexandre Grimal Navarro, en repre-
sentació de la Taula del Raval, contra l’acord adoptat
pel Plenari del Consell Municipal en sessió de data
21 de març de 2003, d’aprovació definitiva de la Mo-
dificació del Pla especial de reforma interior del Raval
en el sector de Drassanes, promogut per Foment Ciu-
tat Vella, SA, en el sentit que l’esmentada Modificació
del Pla Especial ajusti els gàlibs dels volums A1 i B
fins a PB+4, així com també les distàncies entre
aquests dos cossos, a l’objecte que la proposta com-
pleixi amb les determinacions de l’article 264.2 de les
Normes urbanístiques del Pla General Metropolità i
concreti gràficament el gàlib corresponent al volum
A2, d’acord també a les determinacions del mateix ar-
ticle; donar conformitat al Text refós de la Modificació
del Pla especial de reforma interior del Raval en el
sector de Drassanes, que incorpora les determinaci-
ons derivades de l’estimació parcial del recurs; tot
això de conformitat amb l’informe de la Direcció de
Coordinació i Recursos del Sector d’Urbanisme, que
consta a l’expedient i a efectes de motivació s’incor-
pora al present acord; i publicar el present acord al
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.
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S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Districte de Sants-Montjuïc

20. Donar conformitat al Text refós de la Modifica-
ció del Pla General Metropolità en el sector de la Font
de la Guatlla, d’iniciativa municipal, elaborat de con-
formitat amb l’acord de la Comissió d’Urbanisme de
Catalunya, de 25 de febrer de 2003; i trametre l’expe-
dient a l’òrgan competent de la Generalitat de
Catalunya per a la seva aprovació definitiva.

Districte de les Corts

21. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció puntual del Pla General Metropolità en els ter-
renys de l’avinguda de Pearson núms. 14-16, 18, 28 i
52-56, per a nous equipaments per a l’IESE, promo-
guda per la Fundació Privada Cultural Catalana; ex-
posar-la al públic pel termini d’un mes; precisar que
no es computaran en aquest termini el dies correspo-
nents al mes d’agost; suspendre, de conformitat amb
l’article 71.1 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urba-
nisme, en relació amb l’article 70.1 del mateix text le-
gal, pel termini d’un any, l’atorgament de llicències
d’edificació, de rehabilitació de construccions,
d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos i d’altres
autoritzacions municipals connexes establertes per la
legislació sectorial, en els àmbits delimitats en el plà-
nol de suspensió de llicències que figura a l’expedi-
ent, elaborat de conformitat amb l’article 68.5 de la
Carta Municipal de Barcelona; i publicar el present
acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

22. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’adequació de les alineacions
del carrer del General Batet i de l’avinguda d’Albert
Bastardes, i ordenació del sistema de serveis tècnics
situat a la confluència entre aquests dos carrers, d’ini-
ciativa municipal, amb les modificacions a què fa re-
ferència l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament; i resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de president del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, i pels Ims. Srs. Emilio Álvarez i
Pérez-Bedia i Jordi Cornet i Serra, president i porta-
veu, respectivament, del Grup Municipal del Partit Po-
pular de Catalunya, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Desenvolupament,
de valoració de les al·legacions esmentades, que
consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres.
Esteller, Balseiro i Mejías.

23. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la concreció de l’ús d’aparca-

ment en el subsòl de la zona verda situada al carrer
del Marquès de Mulhacén, núm. 23, promogut per la
comunitat de propietaris del carrer del Marquès de
Mulhacén, núm. 23; requerir el promotor per tal que,
en el termini màxim de tres mesos a comptar des del
dia següent a la notificació del present acord, consti-
tueixi la garantia corresponent al 12% del valor de les
obres d’urbanització, per un import de 12.561,41
euros, als efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei
2/2002, de 14 de març, d’urbanisme i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i Pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

24. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual de l’Estudi de detall i ordenació volumè-
trica de la finca ubicada en el carrer del Parc de la
Budellera, núms. 15-17, promoguda pel Sr. Fausto
Serra de Dalmases.

25. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació puntual del Pla General Metro-
polità en l’àmbit corresponent a la finca dels carrers
del Monestir, núm. 10 i del Bisbe Català, núm. 19,
promoguda per la Fundación Universitaria San Pablo,
que incorpora la prescripció de l’aprovació inicial; i
trametre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme
del municipi de Barcelona per a la seva aprovació de-
finitiva.

Districte d’Horta-Guinardó

26. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ordenació volumètrica per a la dispo-
sició de l’aprofitament de la sobrera del Torrent de la
Carabassa, a la parcel·la del carrer d’Estoril, núm. 4,
promogut per RGMG Artgest, SL, que incorpora la
prescripció de l’aprovació inicial; requerir el promotor
per tal que, en el termini màxim de tres mesos a
comptar des del dia següent a la notificació del pre-
sent acord, constitueixi la garantia corresponent al
12% del valor de les obres d’urbanització, per un im-
port de 1.572 euros, als efectes establerts a l’article
101.3 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme i
com a requisit previ a la publicació de l’anunci
d’aquest acord; i publicar el present acord i la norma-
tiva del Pla al Butlletí Oficial de la Província de Barce-
lona als efectes de la seva executivitat, un cop s’hagi
acreditat el compliment del requeriment indicat.

27. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la definició d’usos i paràmetres
edificadors de la parcel·la situada al passeig Univer-
sal, núms. 34-44, (Psicoclínica Mare de Déu de la
Mercè), promogut per Germanes Hospitalàries del
Sagrat Cor, que incorpora la prescripció de l’aprova-
ció inicial; requerir el promotor per tal que, en el termi-
ni màxim de tres mesos a comptar des del dia se-
güent a la notificació del present acord, constitueixi la
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garantia corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, per un import de 2.759,83 euros, als
efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei 2/2002,
de 14 de març, d’urbanisme i com a requisit previ a la
publicació de l’anunci d’aquest acord; i publicar el
present acord i la normativa del Pla al Butlletí Oficial
de la Província de Barcelona als efectes de la seva
executivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment del
requeriment indicat.

28. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ampliació de l’equipament existent
a la Masia Can Mora, destinat a centre geriàtric, i de
concreció d’alineacions al carrer del Portell, núms.
11-13, promogut per Residència Mullerat, SA; reque-
rir el promotor per tal que, en el termini màxim de tres
mesos a comptar des del dia següent a la notificació
del present acord, constitueixi la garantia correspo-
nent al 12% del valor de les obres d’urbanització, per
un import de 20.871,60 euros, als efectes establerts a
l’article 101.3 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’ur-
banisme i com a requisit previ a la publicació de
l’anunci d’aquest acord; i publicar el present acord i la
normativa del Pla al Butlletí Oficial de la Província de
Barcelona als efectes de la seva executivitat, un cop
s’hagi acreditat el compliment del requeriment indicat.

Districte de Nou Barris

29. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’adequació del Pla especial de
reforma interior dels Habitatges del Governador als
ajustos derivats de la seva execució, promogut per
l’Institut Català del Sòl.

S’aproven, per unanimitat, els set dictàmens, pre-
cedents.

Districte de Sant Martí

30. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla General Metropolità en el sector C-4 i en-
torn de l’àrea del Front litoral i marge dret del riu
Besòs, del terme municipal de Barcelona, promoguda
pel Consorci del Besòs; exposar-la al públic pel termi-
ni d’un mes; i precisar que no es computaran en
aquest termini els dies corresponents al mes d’agost.

El Sr. Casas informa que aquesta modificació, pro-
moguda pel Consorci del Besòs a partir del document
de criteris objectius i solucions generals de planeja-
ment en el sector C-4 corresponent a l’equipament
universitari, comprèn una superfície d’uns 88.000 me-
tres quadrats, dels quals 76.000 pertanyen al terme
municipal de Sant Adrià del Besòs, que ja ha aprovat,
per unanimitat, la proposta en la part que l’afecta i els
altres 11.600 a Barcelona.

Concreta que s’hi preveu una millor accessibilitat i
integració del Barri de la Mina amb l’estructura urba-
na del seu entorn i, per tant, amb l’espai del Fòrum,
mitjançant la prolongació de la rambla de la Mina, la
millora del traçat del carrer de Sant Ramon de
Penyafort i l’accés a l’espai del Fòrum mitjançant una
zona enjardinada; la flexibilització dels usos admesos
i dels paràmetres d’edificació, de manera que els

usos no queden vinculats als estrictament universita-
ris, sinó que s’admeten altres equipaments com resi-
dències d’estudiants i altres opcions, i el sostre
d’equipaments s’incrementa en un 40%, sempre que
es pugui justificar en un programa funcional, i es fan
possibles usos complementaris de relació empresari-
al corresponents a la clau 22-LT, qualificació similar a
la 22@, que no necessitaran estar en estreta vincula-
ció amb l’activitat universitària. Afegeix que l’ordena-
ció de tot aquest espai serà desenvolupada per un
planejament posterior en funció dels programes, la
destinació dels equipaments i la proposta de nous
usos.

El Sr. García anuncia que els membres del seu
Grup votaran negativament la modificació en debat
perquè, malgrat presentar alguns aspectes positius,
com, per exemple, en el tram final del carrer de Sant
Ramon de Penyafort, es perden 1.077 metres qua-
drats de zona verda.

El Sr. Cornet anuncia l’abstenció del seu Grup per-
què la Modificació afecta principalment al terme muni-
cipal de Sant Adrià de Besòs i el seu Ajuntament
l’aprovà per unanimitat, però Barcelona hi perd 1.077
metres quadrats de zona verda, raó per la qual pensa
presentar al·legacions en la fase d’informació pública
per mirar de compensar aquest aspecte i arribar a un
acord.

El Sr. Casas es mostra disposat a estudiar curosa-
ment les al·legacions que es presentin; i reitera que
en l’Ajuntament de Sant Adrià de Besòs tots els
Grups municipals votaren favorablement a aquesta
modificació del Pla General Metropolità.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i amb l’absten-
ció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de l’edifici industrial consolidat
Fotoprix, situat al carrer del Pallars, núms. 135-139,
promogut per Fotoprix.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
32. Aprovar definitivament, de conformitat amb

l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de millora urbana per a l’ordenació de la parcel·la de
l’avinguda del Bogatell, núms. 64-68, promogut per
Hotelera Marina Barcelona, SL; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació públi-
ca de l’aprovació inicial per l’Im. Sr. Jordi Cornet i
Serra, en la seva qualitat de portaveu del Grup Mu-
nicipal del Partit Popular, i per l’Im. Sr. Eduard
García i Plans, en la seva qualitat de regidor del
Grup Municipal de Convergència i Unió, de confor-
mitat amb l’informe del Departament de Planejament
de Desenvolupament, de valoració de les al·lega-
cions esmentades, que consta a l’expedient i es
dóna per reproduït.

El Sr. Casas informa que aquest Pla té per objecte
estendre a una petita superfície, d’uns 390 metres
quadrats de sòl i 800 de sostre, qualificada amb la
clau 22@, la qualificació hotelera que té la parcel·la
contigua amb una superfície total de 2.000 metres de
quadrats de sol i gairebé 9.000 de sostre.

El Sr. García mostra la seva sorpresa perquè
aquest Pla es porti a aprovació quan l’edifici ja està
pràcticament enllestit i a punt d’entrar en servei i per-
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què, en advertir en les seves al·legacions que l’ús as-
signat inicialment era residencial, se li ha contestat
que es tractava d’un error, perquè des del primer mo-
ment l’ús era residencial o hoteler.

El Sr. Cornet manifesta que no sap si està davant
d’un nou cas de mala gestió, d’una conseqüència de
les presses o d’un error en l’atorgament de la llicència
d’obres, perquè el terreny, d’uns 10.000 metres qua-
drats, estava inicialment qualificat amb la clau STM,
zona de volumetria específica per a habitatge, una
part del qual havia d’ésser protegit, i s’ha acabat fent-
hi un hotel: per tant, el seu Grup opta per votar en
contra, més i quan no pot compartir la manera com
s’està desenvolupant el Projecte 22@.

El Sr. Casas lamenta que les explicacions que els
gerents i els serveis tècnics ofereixen als Grups no
tinguin cap efecte.

Admet que en el plànol de la modificació relativa a
la Vila Olímpica consta allò que s’ha dit, però puntua-
litza que segons l’article 25 de tal modificació, text
que, segons la jurisprudència, preval sobre els plà-
nols, indica que els usos són residencials, hotelers o
compatibles amb els usos de la clau 18: per tant, la
llicència està ben donada i la nova que s’atorgui so-
bre els gairebé 400 metres quadrats restants, que no
tenen accés directe des de el carrer i als quals es
canvia la qualificació, també serà per a ús hoteler.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

33. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de l’àmbit de la unitat
d’actuació núm. 4 del Pla especial de reforma interior
del Front marítim del Poblenou, promogut per
Vallehermoso División Promoción, SAU; resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, per Perelló Talleres de
Caldereria, CB, Ramon Ortín, SL, i pel Sr. José Maria
Perelló Alonso i altres, de conformitat amb l’informe
del Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment, de valoració de les al·legacions esmentades,
que consta a l’expedient i es dóna per reproduït; re-
querir el promotor per tal que, en el termini màxim de
tres mesos a comptar des del dia següent a la notifi-
cació del present acord, constitueixi la garantia cor-
responent al 12% del valor de les obres d’urbanitza-
ció, per un import de 57.600 euros, als efectes
establerts a l’article 101.3 de la Llei 2/2002, de 14 de
març, d’urbanisme i com a requisit previ a la publica-
ció de l’anunci d’aquest acord; i publicar el present
acord i la normativa del Pla al Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona als efectes de la seva
executivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment del
requeriment indicat.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
34. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-

ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual del Pla parcial Diagonal Mar en el
subàmbit 11a5 l’Illa del Mar, d’iniciativa municipal; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial per l’Im. Sr.
Eduard García i Plans, en la seva qualitat de regidor
del Grup Municipal de Convergència i Unió, de con-
formitat amb l’informe del Departament de Planeja-

ment de Desenvolupament, de valoració de les al·le-
gacions esmentades, que consta a l’expedient i es
dóna per reproduït.

El Sr. Casas explica que, mitjançant aquesta modi-
ficació, el volum de la denominada Illa del Mar s’orde-
na en manera que: es guanyen 2.078 metros qua-
drats de zona verda en la part final del Parc de
Diagonal Mar més propera al passeig de García Fa-
ria; s’elimina, mantenint la mateixa edificabilitat, una
de les tres torres que inicialment s’havien projectat, la
qual cosa comporta que visualment es guanyin més
de 6.000 metres quadrats de zona verda, que són la
suma de la part que passarà a ser pública i de la part
privativa, on tampoc es construirà res; i es determina
que la torre més propera al passeig de Gràcia Faria
tingui una mica més d’amplada i pugui arribar fins a la
mateixa alçada de l’altra que ja s’està construint.

El Sr. Puigdollers significa, d’antuvi, que l’expedient
no inclou el conveni urbanístic, circumstància que li
planteja dubtes; que tampoc hi figura l’informe pre-
ceptiu del Consell del Districte de Sant Martí, encara
que sí un escrit en el qual el gerent del Districte hi ex-
pressa la seva conformitat; que mentre l’expedient
parla de la cessió gratuïta de 2.078,5 metres qua-
drats per a zona verda, els plànols, en canvi, només
parlen de 1.700 metres quadrats; i que si bé en la do-
cumentació aprovada per l’Ajuntament i la Generalitat
consta una edificabilitat de 34.853 metres quadrats
de sostre, l’escriptura de compra-venda parla d’una
edificabilitat de 39.204, és a dir, gairebé 5.000 metres
quadrats més que a ningú no se li escapa el valor que
poden tenir: per tant, expressa el convenciment que
el govern municipal vetllarà pel compliment d’allò que
consta en el pla urbanístic.

Entrant, més endavant, en reflexions de caire més
polític, opina que la transformació urbanística de la
zona de Diagonal Mar s’ha fet de manera contraria a
les exigències de l’urbanisme, que per definició s’ha
de fonamentar en l’interès públic, i ha estat moguda
per l’interès privat del promotor de torn, com passa
també en aquest expedient, ja que a ningú no se li
escapa que en el mercat de venda de pisos no té el
mateix valor una planta segona, que una planta vint-i-
cinquena. Afegeix que després de la recent campa-
nya electoral en què un candidat que era membre
destacat del govern municipal qualificà Diagonal Mar
de “chasco urbanístico del mandato” i reclamà que
mai més es fes un pla urbanístic com el de Diagonal
Mar i defensà un urbanisme amb menys altura i criti-
cà l’actuació de Diagonal Mar, no pot entendre que
en la primera sessió després de les eleccions es pre-
senti aquesta modificació del pla parcial i el candidat
esmentat hi voti a favor sense cap mena de reserva.

Diu, en conclusió, que per les consideracions ante-
riors el seu Grup votarà en contra de la proposta i de-
mana que s’aclareixin la qüestió de la diferència
d’edificabilitat que ha trobat entre el document urba-
nístic i el contracte de compra-venda del terreny.

El Sr. Cornet expressa la seva coincidència amb
les consideracions que acaba de fer el Sr.
Puigdollers, i hi afegeix que l’expedient, durant el
temps que hi ha tingut accés, ha canviat tres cops i,
mentre que la versió inicial preveia que la urbanitza-
ció del terreny que quedaria lliure en no construir-se
una de les torres aniria a càrrec del promotor privat,
en la darrera consta que la pagarà l’Ajuntament; i es
pregunta si el Grup d’Esquerra Republicana de
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Catalunya, per coherència amb el seu programa elec-
toral, votarà en contra d’aquesta modificació, cosa
que posaria de manifest que en el sòlid equip de go-
vern municipal, a més de veus diferents, també hi ha
vots diferents i que impediria que es faci el gratacel
que es proposa.

El Sr. Forradellas manifesta que el seu Grup votarà
favorablement la modificació en debat, perquè com-
porta una millora en preveure una cessió de sòl que
s’incorpora al Parc de Diagonal Mar i el desplaça-
ment d’una torre que se sobreposa a l’altra per a
construir un edifici, de planta més gran, similar al que
hi ha contraposat, sense que hi hagi increment
d’aprofitament urbanístic ni d’edificabilitat; que això
no provocaria cap discussió si es proposés en qual-
sevol altre indret que no fos la zona de Diagonal Mar;
que durant la campanya electoral, a més dels titulars
que s’han llegit, se n’han publicat de molts altres so-
bre si s’havia fet o no habitatge social; que no vol en-
trar en polèmica sobre si s’han de fer o no gratacels,
perquè és una qüestió que s’ha de discutir cas per
cas i, d’altra banda, no sap si l’edifici que provoca
aquest debat mereix aquest qualificatiu; i que, en de-
finitiva, està en discussió si es guanya o no un espai
públic.

El Sr. Portabella anticipa que el Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya votarà favorablement en
coherència amb allò que ha defensat en la campanya
electoral, en l’anterior mandat i en aquest, ja que el
sostre edificable és el mateix que ja hi havia i que fou
decidit abans de 1999, i la nova disposició de
l’edificabilitat permet que a la zona hi hagi onze grata-
cels enlloc de dotze i passa un espai que podia ser
objecte d’edificació privada, a verd públic, cosa que
facilitarà l’accés a un dels millors parcs de la Ciutat.

El Sr. Puigdollers sosté que hi ha un clar increment
de l’aprofitament per tal com el promotor no obtindrà
pas el mateix preu d’un pis que estigui en una segona
planta que d’un altre que estigui en una vint-i-cinque-
na planta i en primera línia de mar; i comenta que en
les declaracions que ha citat en l’intervenció anterior i
que corresponien al Sr. Portabella, es deia que el
model de Diagonal Mar, més propi del sistema anglo-
saxó que del mediterrani, degrada la convivència i
converteix els habitants en simples residents.

El Sr. Cornet, després de sentir l’intervenció del Sr.
Portabella, pensa que en la persona d’aquest regidor
s’hi deu amagar també un Mr. Hyde, perquè en de-
claracions fetes durant la campanya electoral repudi-
ava els gratacels americans, triava els barris populars
i sostenia que per a tenir habitatge assolellat i envol-
tat d’espais comunitaris no calia pas construir edifica-
cions de gran alçada, sinó blocs estirats panxa al sol,
i ara, en comptes d’ésser coherent amb això, troba
òptim construir edificis com més alts millor perquè al
costat pugui haver-hi més espais verds, ja que, altra-
ment, hauria de votar en contra del dictamen en de-
bat.

El Sr. Portabella es mostra sorprès pel protago-
nisme que s’està donant al Grup d’Esquerra Republi-
cana, i al seu president, en vista de la incontinència
de que han estat objecte al començament de la ses-
sió i ara mateix per part dels representants del Grup
del Partit Popular.

Recalca que manté allò que va dir durant la cam-
panya electoral, perquè ara no s’està aprovant cap
nou pla urbanístic, sinó una modificació puntual que

no varia el sostre edificable aprovat quan el seu Grup
no era en el Consistori, de manera que veure-hi un
nou pla urbanístic comporta un problema de dicciona-
ri i de neurones; que l’edificabilitat és, en aquest cas,
molt inferior a aquella que Convergència i Unió defen-
sa en la Ciutat Judicial; que no hi ha increment del
sostre edificable i es redueix el nombre de gratacels; i
que es guanyen més de 2.000 metres quadrats de
verd públic.

El Sr. Casas contesta les intervencions anteriors
dient que la modificació en debat, un cop aprovada,
tindrà més valor jurídic que qualsevol conveni urba-
nístic ja que les peticions de llicència s’hi hauran
d’atenir i requeriran que s’hagin fet les cessions de
terreny que s’hi preveuen; que en no haver-se consti-
tuït encara els Consells de Districte i haver passat
dos mesos des de la incoacció de l’expedient, per
guanyar temps s’ha recorregut a la fórmula de l’infor-
me del gerent del Districte, igual com s’ha optat tam-
bé perquè l’aprovació inicial l’acordés en aquest Ple-
nari donat que la Comissió corresponent tampoc està
constituïda encara; que no sap, amb certesa, a què
responen les diferències d’edificabilitat amb l’escrip-
tura de compra-venda, però intueix que la superfície
més gran deu correspondre a l’edificabilitat existent
abans del traspàs de sostre que es féu a la zona
d’oficines que hi ha al costat; en tot cas, es tracta
d’un problema entre les parts del contracte de com-
pra-venda i només es podran construir 34.853 metres
quadrats.

No acaba d’entendre que quan, en comptes de
construir dotze torres a la zona se’n faran onze, per-
què de les tres que s’havien previst en el sector del
passeig de García Faria només se n’edificaran dues, i
quan es guanyaran uns 2.000 metres quadrats de
zona verda, dels quals 1.700 seran en una sola peça
i la resta distribuïts al conjunt de l’espai, es digui que
no s’està defensant l’interès públic sinó el privat.

Subratlla que la Modificació no ha nascut per inicia-
tiva dels promotors privats, sinó per indicació de la
Comissió de Qualitat; i que si la proposta no prospe-
rava, en comptes d’una torre se’n farien dues; que en
la torre que se suprimeix també hi havia un segon pis
i un pis vint; i que la nova torre tindrà entre 21 i 25
plantes en funció de la seva amplada.

El Sr. Puigdollers, per al·lusions, demana que la
Presidència vetlli perquè no es produeixin intervenci-
ons com la que ha qüestionat les neurones d’un regi-
dor.

El Sr. Portabella matisa que usa sovint la paraula
neurones i ho fa, sense cap intencionalitat ofensiva o
de menyspreu personal, per expressar la necessitat
de llegir bé les coses, ja que ara no s’està discutint
cap nou pla urbanístic, sinó una modificació puntual
del Pla parcial de Diagonal Mar subàmbit 11a5.

El Sr. Puigdollers vol deixar ben clar que una de les
primeres coses que li ensenyaren els seus pares fou
llegir; i que en els anys que porta a l’Ajuntament ha
acreditat sobradament que es mira els papers fins al
fons, cosa que li resultaria difícil si no sabés llegir.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Vilagrassa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

35. Estimar parcialment, pels motius que figuren en
els informes emesos per l’Institut Municipal d’Urbanis-
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me el 25 de juny de 2003 i per la Direcció de Serveis
Jurídics el 27 de juny de 2003, que es donen per re-
produïts, la petició formulada per la companyia mer-
cantil Espais Catalunya Inversions Immobiliàries, SL,
concessionària de l’execució, pel sistema d’expropia-
ció, de la unitat d’actuació núm. 13 del Pla especial
de reforma interior Diagonal Poblenou, únicament en
el sentit d’atorgar una pròrroga de set mesos per a fi-
nalitzar la primera fase d’execució de la concessió
(alliberament dels terrenys i enderroc) de l’esmentada
unitat d’actuació, restant establert el termini màxim
d’execució de la concessió en cinquanta-cinc mesos.

El Sr. Puigdollers significa que l’acord de concessió
de l’execució, pel sistema d’expropiació, de la unitat
num. 13 del Pla especial de reforma interior de Dia-
gonal-Poblenou fou discutit llargament amb el Sr.
Santiburcio, el qual també hi tenia dubtes i, anys des-
prés, hi ha serioses dificultats per tirar endavant tal
execució, raó per la qual la concessionària ha dema-
nat que el termini inicial, de quaranta-vuit mesos,
s’ampliï fins a seixanta-cinc.

Suggereix, doncs, que la qüestió es reconsideri,
atès que hi ha pendent un recurs contenciós adminis-
tratiu, com a conseqüència del qual, dintre d’un
temps pot haver-hi una sentència judicial contraria
que comporti la pèrdua de cinquanta-cinc mesos; i
que, per tant, es retiri la proposta: en cas contrari, els
membres del seu Grup hi votaran en contra.

El Sr. Cornet detecta en aquest expedient un nou
cas de mala gestió i expressa la preocupació perquè
no hagi de tornar al Plenari si els tribunals donen la
raó als recurrents en el recurs que hi ha pendent: per
tant, abundant en les raons exposades pel Sr.
Puigdollers, demana la retirada d’aquesta proposta i
anuncia, altrament, el vot contrari dels membres del
seu Grup.

El Sr. Casas contesta que l’adjudicatària ha dema-
nat que se li ampliï en deu mesos el termini per a l’ob-
tenció del sòl i en altres deu mesos també el termini
per a la construcció dels habitatges, i aquesta petició
s’accepta parcialment atorgant-li una pròrroga de set
mesos en el termini per poder obtenir el sòl, perquè
ha justificat suficientment demores en l’obtenció dels
certificats de domini i càrregues de les finques afecta-
des i en altres qüestions relatives a l’aprovació defini-
tiva de la relació de béns i drets afectats, però no se li
accepta cap pròrroga en el termini per construir els
habitatges, que sembla raonable. Agrega que aturar
l’expedient deixaria en la indefensió les 300 famílies
afectades.

El Sr. Puigdollers fa notar que en aquesta sessió
s’han hagut de proposar diversos acords de modifica-
ció d’altres anteriors; i creu que val la pena estudiar
curosament els expedients per tal d’evitar que contí-
nuament s’hagin d’estar modificant acords anteriors.

El Sr. Cornet observa que el seu Grup ja tenia, des
del primer moment, reserves sobre aquest expedient i
ara el temps li ha donat la raó perquè és un nyap més
d’“indústries socialistes”, perdó, vol dir de la manera
d’actuar dels socialistes, que farà que aquest expedi-
ent hagi de tornar a aquest Plenari, perquè la propos-
ta que avui es fa tampoc serà viable.

El Sr. Casas considera de mal gust l’expressió “in-
dústries socialistes” usada pel Sr. Cornet tot precisant
que ell, primer tinent d’alcalde d’aquest Ajuntament,
no té pas participació en sis empreses de construcció
com passa amb alguns polítics d’altres llocs.

Reitera que la concessionària demana dues pròrro-
gues, la del termini per obtenir el sòl i la del termini
per a construir, i només se li atorga la primera que
està prevista en el plec de condicions i s’ajusta a dret,
mentre que el Sr. Cornet pretén que es revoqui la
concessió.

El Sr. Cornet indica que ha s’ha desdit immediata-
ment, després d’usar-la l’expressió “indústries socia-
listes”; però torna a demanar-ne excuses al Sr.
Casas, si s’ha sentit ofès.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ I CONEIXEMENT

36. Desestimar, per les raons exposades a l’infor-
me annex de la Gerència de l’Institut Municipal de
Mercats de Barcelona, les al·legacions presentades
per la Ima. Sra. Carme Servitje i Mauri, en qualitat de
regidora del Grup Municipal de Convergència i Unió;
aprovar definitivament, per motius d’interès general i
atesos els informes que consten a l’expedient, la su-
pressió comercial del Mercat del Carme, donant-ne
de baixa les parades i dipòsits-magatzems.

La Sra. Fandos justifica l’abstenció dels membres
del seu Grup perquè consideren una manca de res-
pecte a les competències d’aquest Plenari i al Grup
al·legant que el Mercat s’hagi enderrocat abans que
no es resolguin les al·legacions presentades a la su-
pressió de tal mercat.

El Sr. Alcalde matisa que en l’actuació municipal
no s’ha de veure cap menysteniment envers ningú,
perquè les negociacions per a suprimir aquest mercat
són prou conegudes per tothom.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

37. Ratificar la resolució del gerent municipal de 18
d’octubre de 2002 per la qual es va autoritzar la des-
pesa d’import 1.589.096 euros, en concepte d’aporta-
ció econòmica per a la col·locació de dues catifes de
gespa artificial al Complex esportiu municipal Pau
Negre-Parc del Migdia. Reajustar, de conformitat amb
l’article 96 del Reglament general de la Llei de con-
tractes de les Administracions públiques, les anuali-
tats objecte de la despesa autoritzada per resolució
de 18 d’octubre de 2002, d’import 1.589.096 euros;
disposar la despesa d’1.589.096 euros a càrrec de la
partida 770.16 432.30 02.01 del Pressupost de 2003,
autoritzada per resolució del gerent municipal de 18
d’octubre de 2002, que es ratifica per acord d’aquesta
Comissió, a favor de la societat Hockey Barcelona,
SL, (amb CIF núm. B-63024301), adjudicatària del
contracte per a la gestió del Complex esportiu munici-
pal Pau Negre-Parc del Migdia, per acord de la Co-
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missió de Benestar Social de 15 d’octubre de 2002,
en concepte d’aportació econòmica municipal, deriva-
da de la clàusula 36 del Plec d’explotació regulador
de la gestió.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
38. A) Ratificar la resolució del gerent municipal de

data 30 de juny de 2003, que disposa: prorrogar el
contracte núm. 00000238 per a la prestació de ser-
veis d’ajuda domiciliària dels serveis socials d’atenció
primària de l’Ajuntament de Barcelona corresponent a
la Zona 1 (Districtes de Ciutat Vella i de Sants-
Montjuïc), durant un termini d’un any (des de l’1 de
juliol de 2003 fins al 30 de juny de 2004) per un im-
port de 2.166.710 euros, de conformitat amb allò que
preveu la clàusula 6 del Plec regulador d’aquest con-
tracte. Autoritzar la despesa de 2.166.710 euros con-
tra la partida i pressupostos que consten en docu-
ment annex, subordinada al crèdit que, per al proper
exercici econòmic, autoritzin els respectius pressu-
postos municipals, per atendre les despeses deriva-
des d’aquesta pròrroga. Autoritzar la despesa de
41.607,60 euros contra la partida que consta en do-
cument annex, corresponent al Pressupost de l’any
2003, corresponent a la revisió de preus, d’acord amb
allò que determina la clàusula 9 del Plec regulador
d’aquest contracte. Disposar dites quantitats a favor
de la Societat Cooperativa Catalana Limitada de Tre-
balladors Familiars, amb CIF núm. F-08753022, adju-
dicatària del contracte. Requerir l’adjudicatari perquè,
en el termini de quinze dies naturals des del següent
al de la notificació de la present resolució, ingressi a
la caixa de la Corporació la quantitat de 88.332,71
euros, en concepte de garantia.

B) Ratificar la resolució del gerent municipal de
data 30 de juny de 2003, que disposa: prorrogar el
contracte núm. 00000240 per a la prestació de ser-
veis d’ajuda domiciliària dels serveis socials d’atenció
primària de l’Ajuntament de Barcelona corresponent a
la Zona 2 (Districtes de l’Eixample, de les Corts i de
Sarrià-Sant Gervasi), durant un termini d’un any (des
de l’1 de juliol de 2003 fins al 30 de juny de 2004) per
un import de 2.306.080 euros, de conformitat amb
allò que preveu la clàusula 6 del Plec regulador
d’aquest contracte. Autoritzar la despesa de
2.306.080 euros contra la partida i pressupostos que
consten en document annex, subordinada al crèdit
que, per al proper exercici, econòmic autoritzin els
respectius pressupostos municipals, per atendre les
despeses derivades d’aquesta prorroga. Autoritzar la
despesa de 44.023,34 euros contra la partida que
consta en document annex, corresponent al Pressu-
post de l’any 2003, corresponent a la revisió de
preus, d’acord amb allò que determina la clàusula 9
del Plec regulador d’aquest contracte. Disposar dites
quantitats a favor de la societat ABD (Associació
Benestar i Desenvolupament), amb CIF núm. G-
59435180, adjudicatària del contracte. Requerir l’ad-
judicatari perquè, en el termini de quinze dies natu-
rals des del següent al de la notificació de la present
resolució, ingressi a la caixa de la Corporació la
quantitat de 94.004,14 euros, en concepte de ga-
rantia.

C) Ratificar la resolució del gerent municipal de
data 30 de juny de 2003, que disposa: prorrogar el
contracte núm. 00000241 per a la prestació de ser-
veis d’ajuda domiciliària dels serveis socials d’atenció
primària de l’Ajuntament de Barcelona corresponent a

la Zona 3 (Districtes de Gràcia, d’Horta-Guinardó i de
Nou Barris), durant un termini d’un any (des de l’1 de
juliol de 2003 fins al 30 de juny de 2004) per un im-
port de 2.249.877,48 euros, de conformitat amb allò
que preveu la clàusula 6 del Plec regulador d’aquest
contracte. Autoritzar la despesa de 2.249.877,48
euros contra la partida i pressupostos que consten en
document annex, subordinada al crèdit que, per al
proper exercici econòmic, autoritzin els respectius
pressupostos municipals, per atendre les despeses
derivades d’aquesta pròrroga. Autoritzar la despesa
de 43.266,70 euros contra la partida que consta en
document annex, corresponent al Pressupost de l’any
2003, corresponent a la revisió de preus, d’acord amb
allò que determina la clàusula 9 del Plec regulador
d’aquest contracte. Disposar dites quantitats a favor
de la Societat Cooperativa Catalana Limitada de Tre-
balladors Familiars, amb CIF núm. F-08753022, adju-
dicatària del contracte. Requerir l’adjudicatari perquè,
en el termini de quinze dies naturals des del següent
al de la notificació de la present resolució, ingressi a
la caixa de la Corporació la quantitat de 91.725,77
euros, en concepte de garantia.

D) Ratificar la resolució del gerent municipal de
data 30 de juny de 2003, que disposa: prorrogar el
contracte núm. 00000242 per a la prestació de ser-
veis d’ajuda domiciliària dels serveis socials d’atenció
primària de l’Ajuntament de Barcelona corresponent a
la Zona 4 (Districtes de Sant Andreu i de Sant Martí),
durant un termini d’un any (des de l’1 de juliol de
2003 fins al 30 de juny de 2004) per un import de
1.284.322 euros, de conformitat amb allò que preveu
la clàusula 6 del Plec regulador d’aquest contracte.
Autoritzar la despesa de 1.284.322 euros contra la
partida i pressupostos que consten en document an-
nex, subordinada al crèdit que, per al proper exercici
econòmic, autoritzin els respectius pressupostos mu-
nicipals, per atendre les despeses derivades d’aques-
ta pròrroga. Autoritzar la despesa de 24.076,42 euros
contra la partida que consta en document annex, cor-
responent al Pressupost de l’any 2003, corresponent
a la revisió de preus, d’acord amb allò que determina
la clàusula 9 del Plec regulador d’aquest contracte.
Disposar dites quantitats a favor de la societat ABD
(Associació Benestar i Desenvolupament), amb CIF
núm. G-59435180, adjudicatària del contracte. Re-
querir l’adjudicatari perquè, en el termini de quinze
dies naturals des del següent al de la notificació de la
present resolució, ingressi a la caixa de la Corporació
la quantitat de 52.335,94 euros, en concepte de ga-
rantia.

El ponent de Benestar Social, Sr. Gomà, explica
que l’ajuda domiciliària és un component fonamental
dels serveis socials d’atenció primària d’aquest Ajun-
tament i permet que les persones en situació de de-
pendència relativa puguin continuar vivint a casa
seva durant el major temps i en les millors condicions
possibles; que aquesta segona i darrera pròrroga del
servei comporta un volum de despesa de 8.200.000
euros, amb un increment net del 7,5% respecte l’últim
any, que farà possible atendre unes 400 llars més i
prestar 48.000 hores més d’assistència domiciliaria;
que en els darrers cinc anys s’havien produït uns in-
crements d’unes 250 llars anuals i, per tant, les previ-
sions per a enguany se situen un terç per damunt de
la mitjana dels darrers cinc anys; que la pròrroga es
proposa com un exercici de responsabilitat per tal de
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continuar prestant el servei el proper any, però
paral·lelament ja s’està treballant en el disseny del fu-
tur d’aquest servei, que serà una prioritat de l’equip
de govern en el present mandat i passarà per dues lí-
nies: l’increment substancial dels recursos, de la taxa
de cobertura i de la qualitat en la prestació del servei,
i una redefinició més qualitativa del servei, cosa que
implicarà una nova integració de serveis en l’ajuda
domiciliària i la diversificació dels perfils professionals
per a donar una resposta més adequada a l’heteroge-
neïtat de les situacions en què es troben les persones
grans de la Ciutat. Agrega que aquest procés, en el
qual es vol que participin els Grups municipals, els
districtes, els professionals i els sindicats haurà de
donar lloc, en un termini de sis mesos, al nou model
que es posarà en marxa a partir de l’any 2004.

El Sr. Forn avança l’abstenció dels membres del
seu Grup perquè entenen que aquesta segona pròr-
roga és fruit d’una improvisació ja que les eleccions
municipals no han de comportar pas que tot s’aturi.

Comenta que en la sessió de la Comissió de Ben-
estar Social de 18 de juny de 2002, en la qual s’apro-
và la primera pròrroga, el gerent de Serveis Perso-
nals indicà que s’havia plantejat la convocatòria d’un
altre concurs que incorporés noves varietats de pres-
tació del servei, però no havia estat possible per pro-
blemes inherents a la negociació del conveni col·lec-
tiu del personal de les empreses prestadores del
servei; tanmateix ara, passat un any, torna a dir el
mateix i ens trobem que no es pot afrontar un proble-
ma real que pateixen els ciutadans de Barcelona.

Destaca que malgrat l’increment previst de 400
llars més, s’està encara lluny de l’objectiu, establert
en el Programa d’actuació municipal, que tal servei
atengui 6.000 famílies i encara més lluny de l’objectiu
de poder oferir aquest servei a totes les famílies que
el necessiten, que són moltes més que 6.000, quan el
Grup de Convergència i Unió, després d’una campa-
nya electoral durant la qual dos dels grups integrats a
l’equip de govern es llançaran crítiques duríssimes
contra el funcionament dels serveis socials de l’Ajun-
tament, confiava que aquesta fos una bona ocasió
perquè el govern municipal es replantegés el funcio-
nament d’aquest servei i, tanmateix, es deixarà pas-
sar una quarta part del mandat sense fer-ho.

En tot cas, espera poder parlar-ne d’aquí a un any;
i remarca que l’objectiu del seu Grup és l’universalit-
zació d’aquest servei.

El Sr. Esteller anticipa, igualment, l’abstenció dels
membres del Grup del Partit Popular: perquè les pa-
raules del Sr. Gomà sobre la rellevància que tenen
els serveis d’atenció domiciliària no es corresponen
amb la manera com s’ha tramitat l’expedient, en la
qual hi hagut manca de previsió i planificació, ni amb
els objectius fixats; i perquè, malgrat l’increment d’ho-
res, no hi ha cap avaluació que permeti saber com
les empreses estan prestant el servei ni si l’increment
de recursos serà suficient atès que la profesiona-
lització del servei, que és una necessitat, requereix
un increment de recursos que permeti contractar el
personal idoni.

Creu, doncs, que, més enllà d’unes pròrrogues que
són necessàries per a poder continuar prestant el
servei, cal un replantejament del model, que no es li-
miti a augmentar les hores, sinó que incrementi tam-
bé la cobertura, que està per dessota de la mitjana de
Catalunya, en concordança amb la moció acordada

pel Parlament de Catalunya, sobre l’atenció domicilià-
ria i que marca criteris de caràcter general; i espera
que la ràpida constitució del Consorci de Serveis So-
cials permeti treballar conjuntament per universalitzar
el servei i la cobertura, donat l’increment que estan
experimentant la demanda i les situacions de depen-
dència.

El Sr. Gomà celebra que els Grups de l’oposició
comparteixin la necessitat d’expandir i millorar els
serveis d’atenció domiciliària; i puntualitza que no
se’n tornarà a parlar d’aquí a un any, sinó en el curs
d’aquest any, i que no hi ha hagut improvisació per-
què s’està treballant des de fa mesos en la definició i
millora del model, però es tracta d’un procés com-
plex, en el qual intervenen diversos actors que hi te-
nen molt a dir: els sindicats, que negocien el conveni
col·lectiu del sector, els districtes i els professionals i
tots ells seran invitats a dir la seva.

Fa notar, finalment, que en les enquestes periòdi-
ques que es fan, l’element al qual els usuaris donen
més rellevància és, precisament, la proximitat huma-
na, és a dir, el bon tracte rebut dels professionals que
presten el servei; i que l’atenció s’ha d’anar incremen-
tant en funció de les necessitats personals de cadas-
cuna de les llars ateses.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Tri-
as, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Vilagrassa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

39. Iniciar, d’acord amb l’article 67.1 del Text refós
de la Llei de contractes de les Administracions públi-
ques (TRLCAP), per motius d’interès general i d’acord
amb l’informe del Servei que s’adjunta, l’expedient ad-
ministratiu de subministrament, que té per objecte l’ad-
quisició i la instal·lació, en els locals tècnics dels túnels
de les rondes de Barcelona, de l’equipament necessari
per a poder realitzar la gestió i el control de les actuals
instal·lacions, d’una forma integrada des del Centre de
Control de la Guàrdia Urbana. Aprovar el Plec de clàu-
sules administratives particulars, el Plec de prescripci-
ons tècniques i el Projecte. Autoritzar la despesa del
contracte número 03002275, per un import màxim de
1.415.000 euros, l’impost del valor afegit inclòs, amb
càrrec al pressupost i partida indicats en aquest mateix
document. L’adjudicació quedarà sotmesa a la condició
suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient a
l’exercici corresponent. Convocar, per tramitació ordi-
nària, concurs per a l’adjudicació del contracte esmen-
tat de conformitat amb l’article 180.2 del TRLCAP.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.

c) Proposicions

Dels Grups Socialista, de Convergència i Unió,
d’Esquerra Republicana de Catalunya, i d’Iniciativa
per Catalunya–Esquerra Unida i Alternativa:

Pp 1. L’aspiració a l’autogovern ha estat una cons-
tant històrica del catalanisme polític expressada de
molt diverses formes, però entesa sempre com un
dret col·lectiu. Des dels inicis de la transició, aquesta
aspiració va constituir un valor majoritari i la seva
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plasmació va venir de la mà del pacte que va donar
lloc a l’Estatut de Sau, refrendat majoritàriament a les
urnes, i que ha proporcionat, en el marc de la Consti-
tució Espanyola de 1978, el període autonòmic més
durador de la història. Pel que fa als municipis, cal re-
cordar que el projecte d’Estatut de Núria, elaborat per
la Ponència dels 46, fou àmpliament plebiscitat pels
municipis i posteriorment pel poble català abans d’ar-
ribar a les Corts Generals amb una indiscutible legiti-
mitat i suport popular. Amb aquest procés, es tracta
de donar una empenta definitiva i una legitimitat indis-
cutible a aquest històric procés, obrint les portes de la
discussió a tots els ajuntaments catalans.

Actualment, vint-i-quatre anys més tard, és neces-
sari adaptar l’exercici de l’autogovern a les condicions
socio-econòmiques, tecnològiques i culturals del se-
gle XXI. El marc de relació entre els pobles és dinà-
mic i cada cop més les relacions entre pobles són
més plurals i diversificades. És així com es pot garan-
tir a la ciutadania la resolució eficient i eficaç de les
seves necessitats, plantejant una relació entre iguals i
responent a les noves demandes que es plantegen.

Davant d’aquesta situació, el món municipalista
manifesta el seu suport a l’inici d’un nou procés
estatuent, que s’ha de fer amb el màxim de represen-
tació política i de consens, i que ha d’establir el marc
institucional que haurà de regir a Catalunya en el
marc de l’Estat Espanyol i el sistema polític de què
vulgui dotar-se lliurement el poble català en el futur.

Per tots aquests motius, es proposa al Plenari del
Consell Municipal l’adopció de la proposició següent:

Promoure des de l’Ajuntament de Barcelona, com
a ajuntament de la capital de Catalunya, l’establiment
d’un nou marc de relacions amb l’Estat, que garantei-
xi la preservació de la identitat catalana, impulsant el
nou Estatut d’Autonomia de Catalunya, tenint en
compte que aquesta acció és l’expressió del dret
col·lectiu a l’autogovern i que no suposa cap renúncia
en un procés obert i respectuós amb la voluntat popu-
lar per tal d’ampliar l’autogovern de Catalunya, obte-
nint més capacitat de decisió i actuació en totes
aquelles matèries que siguin bàsiques per al progrés i
la qualitat de vida dels catalans i catalanes.

Constatar el ferm compromís de l’Ajuntament de la
capital de Catalunya en l’assumpció de cotes més al-
tes d’autogovern.

Lamentar que els treballs desenvolupats en aques-
ta direcció pel Parlament de Catalunya no han condu-
ït a l’aprovació d’un nou text estatutari en la present
legislatura.

Instar al Govern de la Generalitat, al Parlament de
Catalunya i a totes les forces polítiques catalanes que
iniciïn el procediment d’un nou text estatutari per la
via del màxim consens possible i amb un procés par-
ticipatiu, que reflecteixi les legítimes aspiracions d’ob-
tenir un més alt grau d’autogovern.

Exigir que aquest nou Estatut garanteixi el reconei-
xement de Catalunya com a Nació, el seu desenvolu-
pament futur, l’articulació d’un nou marc competencial
i de relacions entre Catalunya i Espanya, i un millor fi-
nançament per a desenvolupar de manera eficaç l’ac-
ció de govern, en totes aquelles qüestions que afectin
de manera directa la qualitat de vida i el progrés dels
ciutadans i ciutadanes de Catalunya.

Demanar que es potenciï a través del nou Estatut
el paper dels municipis en la configuració i construc-
ció del futur de Catalunya.

El Sr. Portabella llegeix l’exposició de motius i la
part dispositiva d’aquesta proposició.

El Sr. Trias es felicita pel text que els Grups propo-
nents han estat capaços de consensuar; i considera
que una de les tasques que ha de fer la ciutat de Bar-
celona, capital de Catalunya, és, precisament, la de
liderar l’autogovern de Catalunya aquest moment,
quan estan a punt de complir-se els vint-i-cinc anys
de la Constitució primer i de l’Estatut després, temps
en el qual s’han produït grans avanços que han con-
vertit Espanya en un Estat molt descentralitzat, si bé
ha de recordar que, quan en la dècada dels anys se-
tanta es cridava pels carrers “Llibertat, Amnistia i Es-
tatut d’autonomia”, no es demanava un Estat descen-
tralitzat, sinó que s’estava fent una aposta clara per
l’autogovern i es reclamava el reconeixement d’un
Estat espanyol plurinacional en el qual Catalunya tin-
gués el paper de nació.

Creu que és el moment de demanar un nou Estatut:
perquè és l’eina per a construir Catalunya i estem da-
vant d’unes noves necessitats en les quals no es podia
pensar quan es redactà l’estatut vigent, com ara els
canvis que s’han produït en l’àmbit de les telecomuni-
cacions; perquè és indispensable per a consolidar l’au-
tonomia i evitar els perills d’involució que apareixen
cada cop que en l’àmbit de l’Estat espanyol es produei-
xen majories absolutes i intents de vertebració que cre-
en més problemes dels necessaris; i perquè cal supe-
rar la insuficiència del marc estatutari actual.

Explica que el Grup de Convergència i Unió vol un
nou Estatut que tingui tres eixos bàsics: que recone-
gui Catalunya com a nació; que faci possible el des-
envolupament futur de Catalunya; i que articuli un
nou marc competencial i de relació.

Reitera, doncs, la seva satisfacció perquè quatre
Grups municipals hagin estat capaços d’arribar a un
acord, no sempre fàcil, amb el text que es presenta; i
demana a l’altre Grup que també s’entusiasmi per
Catalunya i el seu autogovern.

El Sr. Fernández Díaz considera que, donada la
transcendència que té aquesta proposició per a
Catalunya i el seu autogovern, l’hauria d’haver pre-
sentat el Sr. Alcalde i president del Grup Socialista en
comptes de delegar-ne la presentació al Sr. Porta-
bella, deixant d’aquesta manera que aparegui com a
bomber de l’Estatut qui actua com a piròman de la
Constitució, cosa que li sembla un exercici de incon-
gruència per part del Grup Socialista.

Entrant en el fons de la proposició, manifesta que
el Grup del Partit Popular continua defensant que
l’Estatut i la Constitució varen ésser un encert col·lec-
tiu, si bé alguns pretenen convertir-los en la història
d’una frustració; que la Constitució i l’Estatut han per-
mès a Catalunya aconseguir les cotes més altes de
llibertat, d’autogovern i de prosperitat de la nostra his-
tòria contemporània; que a pesar d’estar a punt de
complir vint-i-cinc anys, l’Estatut continua tenint enca-
ra més futur que passat, com ho demostra que re-
centment s’ha impulsat un model de model de finan-
çament autonòmic, gràcies al qual Catalunya ha vist
incrementada la seva capacitat d’ingressos i el seu
sostre competencial, model de finançament autonò-
mic que desenvolupa l’Estatut i la Constitució i que
fou aprovat amb el suport, no tan sols del Govern de
la Generalitat, sinó també de Comunitats autònomes,
com Extremadura o Castella la Manxa, governades
pel Partit Socialista.
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Afirma que obrir el debat d’un nou Estatut és
refrendar aquells que mantenen, a la Catalunya del
nou mil·leni, el mateix discurs de sempre com si res
no hagués canviat; que, davant d’aquells que prete-
nen obrir un nou cicle de reivindicacions, el Partit Po-
pular vol el debat polític i de govern en els ajunta-
ments catalans amb polítiques que garanteixin la
continuïtat del cicle de progrés; que mentre el conjunt
de formacions polítiques s’afanyen a competir en na-
cionalisme, el Partit Popular continuarà treballant per-
què Catalunya pugui guanyar en competitivitat, és a
dir, per garantir la continuïtat del progrés social i del
progrés econòmic de Catalunya; que, en qualsevol
cas, el Partit Popular propugna que Catalunya pugui
ésser governada des de la normalitat amb eficàcia i
sentit social i això ho garanteix l’actual Estatut, men-
tre que altres, en obrir un cicle reivindicatiu, aposten
per traslladar la percepció d’una Catalunya governa-
da des de la interinitat fins que no s’hagi aprovat un
nou Estatut, un nou marc de convivència.

Insisteix que per al Partit Popular més autogovern
ha de significar, a la Catalunya del segle XXI, millor
autogovern, perquè no es tracta de reivindicar més,
sinó de gestionar millor i, conseqüentment no pot
compartir que la proposició en debat parli d’una
redefinició de les relacions de Catalunya amb l’Estat,
amb la qual cosa es pretén una reforma encoberta de
la Constitució; que, d’altra banda, el nou marc de re-
lacions de què es parla en la proposició s’ha d’enten-
dre que afecta les relacions de la Generalitat amb els
ajuntaments, perquè la Generalitat és també Estat i el
president de la Generalitat és el representant ordinari
de l’Estat a Catalunya i les relacions es donen entre
Administracions, de manera que mentre els termes
Barcelona, Catalunya i Espanya corresponen a un ni-
vell, Ajuntament de Barcelona, Generalitat de Catalu-
nya i Administració de l’Estat corresponen a un altre.

Més endavant, en vista que la proposició en debat
diu que no es renuncia a cap procés obert i respectu-
ós, pregunta si això significa que el Partit dels Socia-
listes no renuncia al dret a l’autodeterminació, que és
un principi impulsat per les Nacions Unides per als
països en vies de descolonització, però que no és
aplicable a Catalunya, perquè no es cap colònia ni
Espanya tampoc és metròpoli de ningú.

També troba absurd que s’hi vulgui impulsar unes
seleccions esportives catalanes, que podrien portar a
l’eventualitat absurda que un equip de Catalunya s’ha-
gi d’enfrontar amb un d’Espanya en l’àmbit esportiu.

Demana, en conseqüència, que el Sr. Alcalde acla-
reixi que la proposició en debat no significa que es
doni suport al dret a l’autodeterminació, perquè el
Partit dels Socialistes de Catalunya hi està en contra,
ni a la creació de seleccions esportives catalanes i
que el nou Estatut no comportarà en cap cas una re-
forma encoberta de la Constitució; i afirma que el
Partit Popular continua defensant la vigència de l’Es-
tatut actual perquè té més futur que passat, perquè
ha donat a Catalunya les cotes més elevades de
prosperitat, d’autogovern i de llibertat de la nostra his-
tòria contemporània, perquè permet als barcelonins i
a tots els catalans compatibilitzar sentiments, cultures
i llengües i perquè refrenda una Catalunya plural, in-
tegradora, des d’un projecte intensament català i des
d’un compromís ferm amb Espanya.

La Sra. Mayol comença dient que per al Grup d’Ini-
ciativa per Catalunya Verds–EU i A, la defensa d’un

nou Estat s’inscriu en la defensa d’un Estat federal
pluralista que superi l’Estat de les autonomies actual;
que hi ha dos arguments de fons per defensar un nou
Estatut i una reforma, que no s’ha de dramatitzar, de
la Constitució:

1r) Donar resposta als nous reptes i a les noves cir-
cumstàncies de la realitat de manera que permeti que
la gent de Catalunya visqui millor i així, per exemple,
en redactar-se l’Estatut, per la conjuntura històrica no
es tingueren presents ni la necessitat d’un nou marc
competencial per a fer front a la sinistralitat laboral, ni
nous drets de la ciutadania, com són el dret a la no
pobresa o al dret al medi ambient, ni tampoc la renún-
cia explícita a la guerra, i la superació pacífica dels
conflictes.

2n) Avançar en el reconeixement efectiu de la
plurinacionalitat i plurilingüisme, objectiu en el qual no
s’ha avançat gens quan el Partit Socialista Obrer Es-
panyol governava l’Estat, i molt menys ara que ho fa
el Partit Popular, que estructura la seva obra legislati-
va en quatre o cinc grans eixos, un dels quals és el
centralisme, de manera que totes les mesures legis-
latives aprovades recentment reforcen la recuperació,
per part de l’Estat, de competències de Catalunya.

Subratlla que Catalunya té encara pendent un en-
caix en l’Estat espanyol que assumeixi com a enriqui-
dors la plurinacionalitat i el plurilingüisme, perquè
avui per al Govern de l’Estat, en mans del Partit Po-
pular, hi ha una sola llengua i una sola nació: per tant,
cal una reforma de l’Estatut en un sentit que respon-
gui millor a les necessitats de la gent i que faci pas-
sos efectius cap al reconeixement de la plurinacio-
nalitat i el plurilingüisme, i això vol dir també reforma
de la Constitució, especialment del Senat, on s’han
de poder parlar amb normalitat les quatre llengües de
l’Estat.

Acaba reclamant que en els actuals moments
constituents que està vivint Europa, la Generalitat i el
seu president defensin les regions –en terminologia
europea–, nacions –en la de casa nostra–, perquè
tinguin una presencia major en la futura Constitució
europea.

El Sr. Portabella significa que el motiu pel qual
aquesta proposició ha estat consensuada per totes,
excepte el Grup del Partit Popular, les forces políti-
ques del Consistori que sumen aproximadament el
90% dels vots emesos en les darreres eleccions és
perquè estan a favor de canviar l’Estatut d’autonomia
i, si no ho té mal entès, la Constitució, ja que tots dos
es redactaren en uns moments d’alta dificultat políti-
ca, en els quals es prioritzà l’equilibri i l’entesa sobre
els continguts dels textos; en altres paraules, la
Constitució no és el fruit d’un període democràtic
llarg, sinó d’una conjuntura determinada i delicada i,
per això, es féu pensant més en el present que en el
futur i no s’hi pogué expressar plenament allò que la
majoria de partits polítics de Catalunya volia que sor-
tís reflectit en l’Estatut i en la Constitució, la qual, d’al-
tra banda, no pogué ésser votada per cap membre
del Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya, per
raons d’edat.

Creu, doncs, que pensar que es pot modificar l’Esta-
tut i la Constitució, la qual ja ha estat modificada com a
mínim en tres ocasions, no s’ha de convertir pas en un
psicodrama, sinó que cal buscar on està el comú de-
nominador per a la majoria de la població, la qual
s’adona que les relacions econòmiques amb la resta
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de l’Estat estan asfixiant Catalunya, que és el territori
europeu que aporta més diners al respectiu Estat, se-
guit pel land de Hessen –capital Frankfurt– que aporta
a Alemanya un 48% menys d’allò que Catalunya apor-
ta a l’Estat Espanyol, i això no es pot mantenir per gai-
re més temps i no té res a veure amb els criteris de
solidaritat. Afegeix que Catalunya, que se sent solidà-
ria amb tots els pobles del món, no pot asfixiar-se
socio-econòmicament; i que quan totes les petites i
mitjanes empreses i quan tots els actors econòmics
estan reclamant un tracte diferenciat, ho fan perquè
s’adonen que Catalunya està perdent competitivitat,
paraula que s’ha pretès lligar amb l’actual Estatut,
quan és precisament l’actual Estatut el que la limita.

Recalca que els temps canvien i, per tant, els tex-
tos marc s’han d’adequar a les necessitats de cada
època dels diferents països; que Esquerra Republica-
na de Catalunya defensa el dret a l’autodeterminació,
perquè poder decidir què es vol ésser és un dret de-
mocràtic inherent a la llibertat i a la capacitat de deci-
dir de les persones, com a individus i com a col·lectiu
i, d’altra banda, no es poden passar per alt els drets
històrics de Catalunya al llarg dels seus mil anys
d’història, en moltes èpoques de la qual ha tingut el
màxim grau de sobirania de què gaudien els països
europeus en aquell moment; per tant, no es pot pre-
tendre consolidar de manera estable una situació i dir
“d’aquí no ens podem bellugar”, com fa el Partit Po-
pular perquè no vol que res es modifiqui si no li inte-
ressa, a pesar que la realitat és dinàmica, sinó que
les coses s’han de canviar per l’entusiasme: de fer
una societat més justa; de poder atendre adequada-
ment els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya des
de la voluntat de contribuir a fer progressar tots i ca-
dascun dels països del món; i de treballar per la gent,
perquè els territoris no són res sense la gent que els
habita i, precisament, la gent que viu a Catalunya té
menys possibilitats que aquella altra que té un estat
propi i que per aquest motiu pot tenir representació
directa a Europa, on cada vegada més es jugarà el
seu futur.

El Sr. Mascarell manifesta que el Grup Socialista
dóna suport a la proposició en debat per diverses ra-
ons, la primera de les quals està ancorada en el més
profund de la història del Partit dels Socialistes, que
donà suport a l’Estatut de Sau i després a l’Estatut de
Catalunya resseguint la seva tradició autonomista i
d’autogovern que havia quedat ben palesa davant
l’Estatut de 1932; però també hi dóna suport per tot
un conjunt de raons:

Pel que té de futur un Estatut sorgit del màxim
acord de les forces polítiques catalanes que reculli
les extraordinàries energies del poble de Catalunya
per a fer front al seu futur, evidentment en col·la-
boració amb els altres pobles i gent d’Espanya;

Perquè vol dir adaptar l’autogovern a les noves
condicions socio-econòmiques, polítiques i culturals
que el segle XXI està imposant com a referència a
tots aquells que volen millorar les condicions de la
ciutadania i cal donar fortalesa als canvis necessaris
en la realitat que ens envolta.

Perquè el nou Estatut ha d’enfortir el contracte en-
tre els governats i les administracions, és a dir, ha
d’oferir una nova manera d’entendre les relacions en-
tre els governants i els ciutadans i ciutadanes;

Perquè probablement cal aprofundir una relació
més correcta entre Catalunya i l’Estat espanyol, el

qual hauria d’ésser més federalitzat per a poder aco-
llir d’una millor manera la diversitat cultural i política
dels diferents pobles que l’integren, i encabir millor
dins d’Europa cultures i realitats diferenciades com la
nostra;

Perquè el nou Estatut ha de comptar amb una
nova declaració de drets i deures que faci de
Catalunya un país democràticament més avançat i
convivencial;

Perquè el nou Estatut també ha d’enfortir encara
més les relacions entre el Govern de Catalunya i els
ajuntaments catalans i ésser un instrument en favor
d’aquesta ciutat i de totes les ciutats i pobles de
Catalunya;

I perquè, en definitiva, darrera de la proposta d’un
nou Estatut s’hi ha de veure la voluntat de mirar de
cara el futur per afrontar millor els problemes i els an-
hels dels ciutadans i ciutadanes de Catalunya.

El Sr. Fernández Díaz, vist l’entusiasme amb què
s’ha defensat la proposició en debat, insta al Sr. Al-
calde a traslladar-la al Congrés dels Diputats perquè
s’hi pugui pronunciar de nou atès que una proposta
similar que hi presentà fa poques setmanes el Grup
Parlamentari de Convergència i Unió no va rebre pas
el suport del Grup Parlamentari Socialista.

El Sr. Alcalde tanca el debat tot considerant que
les posicions dels diferents Grups han quedat ben de-
finides; i agraeix que en aquest Plenari s’hagi pogut
assolir entorn de la qüestió en debat un grau de con-
sens al qual no es pogué arribar en el Parlament de
Catalunya on, per una banda, es produí una iniciativa
de les forces polítiques integrades en l’equip de go-
vern i després una altra per part de Convergència i
Unió: espera, doncs, que l’exemple que ha donat
aquest Plenari repercuteixi en el Parlament de
Catalunya.

Lamenta la intervenció del Sr. Fernández Díaz i el
posicionament del Grup del Partit Popular, perquè en
interpretar d’una manera optimista les declaracions
del president d’aquest partit a Catalunya, s’esperava
una actitud més propera als interessos i a la voluntat
dels ciutadans de Barcelona i Catalunya; però veu
que el Sr. Fernández Díaz, un cop incorporat al Con-
sistori, es distancia de tals declaracions i torna a de-
fensar les posicions clàssiques del Partit Popular, que
es caracteritzen per oposar-se a la revisió dels textos
fonamentals del país i sacralitzar-los, a pesar que la
vitalitat d’una democràcia moderna es manifesta, pre-
cisament, en la capacitat d’introduir-hi reformes orde-
nades –en aquest aspecte són especialment valorats
en tots els països els mecanismes de revisió constitu-
cional dels Estats Units– i la mateixa Constitució Es-
panyola ja ha estat modificada tres vegades. Afegeix
que els Grups que estan a favor de la proposició en
debat han demanat reiteradament que es clarifiqui i
s’avanci, sense dramatismes, en la reforma del Se-
nat, però els representants del Partit Popular parlen
de bombers i incendiaris de la Constitució i amena-
cen amb perills inexistents perquè, probablement, ob-
tenen d’aquestes paraules rèdits electorals en altres
indrets, no precisament a Catalunya i a Barcelona.

Puntualitza que ell hauria presentat personalment la
proposició en debat si s’hagués aconseguit la unanimi-
tat que confiava que podria haver assolit un text tan
meditat i mesurat com el d’aquesta proposició, si el Sr.
Fernández Díaz, en comptes de refugiar-se en el
neocentralisme que caracteritza el seu partit, hagués
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optat per una aproximació genuïnament barcelonina i
catalana, i menys dramàtica, a la realitat.

Reitera que el seu desig era aconseguir, com es
féu amb la Carta Municipal de Barcelona, la unanimi-
tat i, si no, fer possible el màxim consens; tanmateix
la del Sr. Fernández Díaz ha estat lamentablement
l’única força discrepant, mentre que les altres quatre
han estat d’acord amb la proposició en debat i ara
correspon escoltar-la al Parlament de Catalunya, al
qual se li demana l’esforç de treballar l’assumpte
lluny de les fites electorals, perquè ningú no el pugui
utilitzar per cap altre motiu que no sigui el genuí, que
és la voluntat de produir una millora, plenament justi-
ficada, del text de l’Estatut d’autonomia de Catalunya
i en això han coincidit totes les forces polítiques del
Parlament de Catalunya, encara que no amb el grau
de consens que s’ha assolit en aquest Consistori
aplegant les posicions dels diferents Grups, cadascu-
na de les quals té matisos diferents, per expressar la
voluntat de millora de l’Estatut.

S’aprova la proposició en debat amb el vot en con-
tra dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Pp 2. La Carta Municipal constitueix la norma bàsi-
ca amb què Barcelona s’ha atorgat per a establir i re-
gular l’organització, les competències i els recursos
de l’Ajuntament, amb l’objectiu d’oferir més i millors
serveis a tots els ciutadans. Així mateix, la Carta Mu-
nicipal defineix el marc d’autogovern de la Ciutat re-
coneixent les especificitats i necessitats de Barcelona
i explicitant els estris i condicions per governar-la i
fer-la present en totes aquelles decisions i instàncies
que l’afecten.

La Carta Municipal és una llei global que planteja
Barcelona en la seva integritat. Li permet assumir la
màxima implicació i corresponsabilitat i donar sortida
a totes les seves capacitats i potencialitats com a ciu-
tat, nucli d’una conurbació metropolitana i capital de
Catalunya. Amb la Carta Municipal hi guanyen Barce-
lona, l’Àrea metropolitana i el conjunt de Catalunya.

És aquesta innegable transcendència la que va
portar tots els Grups polítics a discutir la Carta Muni-
cipal des del consens i a aprovar-la per unanimitat en
el si del Consell Plenari de l’Ajuntament i en el Parla-
ment de Catalunya. El consens i la unanimitat són
dues condicions que refermen l’altíssim valor polític i
ciutadà de la Carta Municipal i ningú no les pot ob-
viar.

Des de la seva aprovació, malgrat els nombrosos
esforços de diàleg i negociació realitzats i els reiterats
pronunciaments expressats per l’Ajuntament de Bar-
celona, la Carta Municipal no ha estat tramitada a les
Corts Generals ni s’ha vist positivament atesa per
part del Govern de l’Estat. D’aquesta manera, s’està
posant un fre injustificat a la voluntat irrenunciable
manifestada per l’Ajuntament de Barcelona, amb tot
el que això suposa de menysteniment polític i institu-
cional.

A aquestes greus circumstàncies s’afegeix el Pro-
jecte de llei de mesures per a la modernització del
govern local, una proposta actualment en tràmit par-
lamentari que, en el redactat anunciat pel Govern de
l’Estat, lluny d’atendre les expectatives de la Carta
Municipal de Barcelona, sembla fins i tot posar-la en
qüestió.

L’esmentat projecte no adopta cap compromís amb
el desenvolupament del règim especial de Barcelona

i, a més, tal i com preveu el seu Títol X, contempla un
règim d’organització dels municipis de gran població
que seria aplicable a la ciutat de Barcelona i que ani-
ria en detriment de la Carta Municipal i, per tant, de
l’Autonomia local i en clara ingerència en la capacitat
legislativa del Parlament de Catalunya.

Els grups sotasignats, de conformitat amb l’article
60 del Reglament orgànic municipal de l’Ajuntament
de Barcelona, proposem al Plenari del Consell Muni-
cipal l’adopció de la proposició següent:

Exigir la tramitació immediata de la Carta Municipal
per part de les Corts Generals i l’adopció de les me-
sures legislatives necessàries per tal de donar com-
pliment íntegre al text aprovat pel Consell Plenari de
l’Ajuntament de Barcelona amb data 11 d’abril de
2003.

Reclamar que aquest procés no es perllongui més
enllà de tres mesos i rebi el suport i l’impuls decidit de
totes les forces polítiques, de totes les institucions, i,
en primer lloc, del Govern de la Generalitat de
Catalunya. En aquest sentit, considerem imprescindi-
ble la convocatòria urgent de la Comissió Estat-Ge-
neralitat-Ajuntament per tal d’acordar els aspectes
bàsics i els passos a seguir.

Instar el Govern de l’Estat i les forces polítiques
amb representació a les Corts Generals de l’Estat,
que la Llei de modernització del govern local respecti
plenament la Carta Municipal, excloent explícitament
del seu àmbit d’aplicació el municipi de Barcelona, en
base a l’aplicació d’un règim específic per a Barcelo-
na, d’acord amb l’avantprojecte de Carta Municipal
aprovat pel Consell Plenari de l’Ajuntament de Barce-
lona i, en qualsevol cas, mantenir la legislació que
actualment l’empara (Disposició addicional sisena de
la Llei 7/1985 de bases de règim local, modificació
28a de l’article 1 de la Llei 11/1999 de l’anomenat
Pacte local, i l’article 142 de la Llei 39/1988, regula-
dora de les hisendes locals).

La Sra. Mayol defensa aquesta proposició adduint,
primer, que la Carta Municipal plasma un desig de
Barcelona, de la seva gent i del seu Ajuntament, que
l’aprovà per unanimitat de totes les forces polítiques
del Consistori després de deu anys de negociacions, i
significa un increment de l’autogovern, de la capacitat
d’autogestió de les competències i del finançament
d’aquest Ajuntament per a poder respondre millor a
les necessitats, problemes i aspiracions de la gent de
Barcelona; que una part de la Carta Municipal reque-
reix modificacions legislatives que s’han d’aprovar en
el Parlament de l’Estat, perquè afecten la justícia, el
finançament o la regulació del trànsit, però malaura-
dament s’han perdut ja els quatre anys de l’anterior
mandat; que hi ha hagut negociacions executives i
negociacions polítiques presidides per l’alcalde de la
Ciutat i pel conseller o consellera de Governació i en
les quals han participat els presidents de tots el
Grups municipals, inclòs el del Partit Popular i es
plantejà la necessitat d’actuar amb diligència; que hi
ha hagut també una compareixença de totes les for-
ces polítiques en el Senat en el qual es reclamà una
llei pròpia, tramitada amb celeritat i s’instà l’aprovació
de la Carta Municipal en un marc de diàleg que no
hagués d’esperar la futura llei de grans ciutats; i que
posteriorment el Ministre Arenas feu consultes a tots
els Grups polítics i està convençuda que tots els ar-
guments exposats per tots ells anaven en la mateixa
direcció.
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Continua dient que el resultat de tot això ha estat
que fins a hores d’ara no hi ha hagut ni celeritat, ni llei
pròpia, ni llei de grans ciutats, sinó tan sols un projecte
de llei per a la modernització del govern local, presen-
tat pel Govern de l’Estat, que preveu un règim comú a
tots els municipis de l’Estat i un altre d’especial per als
municipis de més de 250.000 habitants o que siguin
capital de província i en tinguin més de 200.000, sense
que contingui cap referència a la Carta Municipal o a
una llei pròpia per a Barcelona; que per tant, queda
ben palesa la necessitat que aquest Ajuntament es
pronunciï amb contundència per expressar el rebuig a
la situació en què està vivint, i la indignació perquè
quelcom que fou elaborat amb tanta cura per totes les
forces polítiques i aprovat per unanimitat pel Parlament
de Catalunya, a hores d’ara encara no hagi estat ac-
ceptat pel Parlament de l’Estat.

Creu, en conclusió, que, al marge de les esmenes
que els Grups parlamentaris puguin presentar a l’es-
mentat projecte de llei fins al mes de setembre,
aquest Ajuntament ha de reclamar una llei pròpia per
a Barcelona que assumeixi la Carta Municipal; i que,
per coherència amb els posicionaments expressats
en el seu moment en aquesta sala, tots els Grups
polítics municipals haurien de coincidir en reclamar
que en un termini breu, d’uns tres mesos, hi hagi un
text legislatiu que reculli les aspiracions de Barcelo-
na en la Carta Municipal.

El Sr. Trias expressa la seva satisfacció perquè
s’ha pogut consensuar un text comú, al qual dóna ple
suport, ja que com a conseller de la Presidència inter-
vingué en el procés de la Carta Municipal i pensa que
el Projecte de llei per a la modernització del govern
local que està en tràmit d’aprovació pot tirar per terra,
en bona mesura, la tasca feta per aquest Ajuntament
durant molts anys i a ell, que és crític en moltes co-
ses, no li reca de reconèixer que l’administració
d’aquest Ajuntament és més moderna que la d’altres
ajuntaments, i tanmateix el projecte de llei esmentat
pretén modernitzar uns ajuntaments que no van ni
amb rodes, però pot fer recular aquest: per tant, cal
defensar la Carta Municipal i exigir l’aprovació, pel
Parlament de l’Estat d’una llei especial per a Barcelo-
na per bé que, probablement, després de la pertinent
negociació no recollirà exactament el text aprovat per
aquest Consistori. Agrega que el Projecte de llei de
modernització dels governs locals neix d’un pacte
–d’aquells que diuen que vertebren– entre el Partit
Popular i el Partit Socialista Obrer Espanyol; però,
fins i tot de bona fe, pot perjudicar greument l’Ajunta-
ment de Barcelona: per això, el Grup de Convergèn-
cia i Unió es partidari que tal llei contingui un article
que n’exclogui expressament l’aplicació en el munici-
pi de Barcelona, en comptes de preveure tan sols
una llei especial per a Barcelona.

El Sr. Fernández Díaz comença demanant que
no es facin judicis d’intencions com els que s’han
fet respecte al Projecte de llei de modernització
del govern local, la qual no persegueix pas els ob-
jectius que s’han dit, com podria haver succeït,
efectivament, si el Partit Popular hagués portat al
Congrés una proposició, com la del Partit Socialis-
ta, en la part dispositiva de la qual no es feia ni
una sola referència al règim especial de Barcelona
però sí al de Madrid, aspecte que es corregí gràci-
es a una esmena transaccional del Partit Popular
que preveia un projecte de llei que atorgués a Bar-

celona les capacitats i competències recollides en
la Carta Municipal.

Fa notar, a continuació, que la Carta Municipal no
és pas una llei global, sinó un text complex que re-
quereix dues lleis, aprovades respectivament pel Par-
lament de Catalunya i per les Corts; que el text de la
proposició és, a més, parcial perquè si perseguís re-
alment objectius de ciutat i no pas de partit, hauria
d’abordar també la manera com s’està desenvolupant
la Carta Municipal i la manera com estan funcionant
els Consorcis de l’Habitatge i d’Educació i plantejar
quan es constituirà el Consorci de Serveis Socials.

Diu, en conclusió, que el seu Grup hauria de votar
en contra de la proposició en debat, però que no ho
farà per les seves conviccions barcelonines i pel seu
compromís de responsabilitat a favor de la Carta,
perquè el vot en contra podria significar coses que
ell no vol.

Acaba lamentant, com ja ha dit en tractar del Carti-
pàs municipal i de la bandera de la Ciutat, que en el
temps transcorregut des de les eleccions i la constitu-
ció del nou Consistori, el Sr. Alcalde no s’hagi pres la
molèstia de tenir una conversa en profunditat amb ell
–no sap si ho ha fet amb d’altres presidents de Grup–
cosa que hauria estat positiva tant respecte de l’Esta-
tut, encara que se sàpiga què votà el Partit Popular en
el Parlament de Catalunya i en el Congrés dels Dipu-
tats i què defensa aquest Partit des del Govern d’Es-
panya en relació a l’estabilitat constitucional i estatutà-
ria, com respecte de la Carta Municipal, qüestió en la
qual hi havia un consens polític i de ciutat, tractant-se
de la primera sessió ordinària del mandat, valia la
pena haver tingut una conversa amb tots els presi-
dents dels Grups municipals per a fer balanç de l’estat
en què es troba la Carta Municipal en allò que fa refe-
rència a l’Estat, a la Generalitat i a l’àmbit propi
d’aquest Ajuntament, per compartir reflexions al voltant
del Projecte de llei per a la modernització del govern
local, i per estalviar aquest debat, en el qual no vol ele-
var el to perquè veu precisament en la Carta Municipal
i en el dret de Barcelona a millorar les seves compe-
tències i recursos; tot això el porta a preguntar-se si el
Sr. Zapatero està políticament tan malament que ne-
cessita que els alcaldes facin d’oposició al Govern de
l’Estat perquè té la impressió que en plantejar qüesti-
ons com les de la bandera, el Cartipàs, la Carta Muni-
cipal o el finançament del transport el Sr. Alcalde està
actuant més com a dirigent socialista que no pas com
a primer representant de la Ciutat.

El Sr. Portabella opina, d’entrada, que de la inter-
venció del Sr. Fernández Díaz es desprèn que el
Grup del Partit Popular abans estava a favor de la
Carta Municipal i ara no; altrament no s’entén que no
estigui a favor d’exigir la tramitació de la Carta Muni-
cipal quan fa més de cinc anys que fou aprovada i
davant de la qual només hi ha dues opcions: l’una,
votar a favor que Barcelona disposi de la Carta Muni-
cipal; l’altra, optar perquè Barcelona sigui tractada
com un municipi de més de 250.000 habitants o una
capital de província.

Recalca que la part de la Carta Municipal que està
encallada en l’Estat és la que correspon a aquells as-
pectes, en els quals Barcelona funciona pitjor, la justí-
cia i la relació econòmica: per tant, el Grup del Partit
Popular hauria de fer una reflexió per saber quins in-
teressos vol defensar, si els dels ciutadans i ciutada-
nes de Barcelona o els de la resta de l’Estat; perquè
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hi ha una clara contraposició entre allò que facilita
que el Partit Popular obtingui vots en altres municipis,
i els interessos de la Ciutat i no veu com es pot justifi-
car que al cap de cinc anys, estiguem encallats enca-
ra on estàvem a pesar de l’unanimitat assolida en
aquest Plenari i en el Parlament de Catalunya, ni com
es pot justificar que Barcelona sigui tractada com una
ciutat de 250.000 habitants i no tingui capacitat d’au-
togovern en aquelles qüestions que afecten la qualitat
de vida i la quotidianitat de la gent, com és també la
seguretat, en relació a la qual hi ha igualment compe-
tències encallades: en conseqüència, el Sr. Fernán-
dez Díaz no hauria d’explicar sopars de duro, sinó
procurar que el seu Partit, que governa l’Estat, des-
encalli la tramitació de la Carta Municipal que fou
aprovada per unanimitat en aquest Plenari fa cinc
anys.

El Sr. Cuervo puntualitza, d’antuvi, que el Grup del
Partit Popular ha tingut, com tots els altres, la possibi-
litat de parlar amb ell un cop presentada la proposició
en debat, el contingut de la qual ha romàs obert a
possibles aportacions. Remarca que el concepte de
la Carta Municipal també ha calat en el Partit Socia-
lista Obrer Espanyol, i així: el Sr. Cuesta, en la seva
intervenció relativa a la proposició de llei de grans
ciutats va dir que alguns la podrien veure com una
passada i una gran vergonya que traïa l’esperit de la
Carta Municipal, però que ningú no s’havia de cridar
a engany, perquè el text feia una aposta, decidida i
contundent, per l’acord del Senat sobre la iniciativa
acordada per unanimitat en l’Ajuntament de Barcelo-
na, la Carta Municipal; i, posteriorment, en el curs del
debat de tal llei, el representant del Partit Socialista
Obrer Espanyol digué que compartia la preocupació
de la Federació de Municipis de Catalunya perquè el
projecte de llei portava a una via morta la Carta Muni-
cipal, i, per tant, el seu Grup parlamentari presentaria
esmenes per preservar-ne l’aplicació.

Expressa, més endavant, la seva preocupació per
l’obsessió que ha copsat en totes les intervencions
del president del Grup del Partit Popular per dividir el
govern municipal; i valora l’abstenció del tal Grup,
perquè creu que deixa oberta una porta, que ell pro-
curarà aprofitar com a via per treballar en el futur,
sempre que no es tingui aquesta obsessió per dividir
el rival polític.

La Sra. Mayol precisa que en l’acord assolit el mes
de març entre el Partit Socialista Obrer Espanyol i el
Partit Popular es convingué desplegar l’activitat ne-
cessària per donar compliment a una moció aprovada
al Senat i presentar, a la major brevetat possible, un
projecte de llei que atorgui a Barcelona la capacitat i
competències que es recullen en la Carta Municipal;
que després tal acord ha estat incomplert en el Pro-
jecte de llei de modernització del govern local, perquè
només inclou dues tipologies de municipis, sense fer
cap referència a la Carta Municipal de Barcelona, i no
se sap quant haurem d’esperar per tenir-la, ni si es
farà una nova llei, ni si s’explicitarà en l’esmentada
Llei de modernització del govern local que no serà
aplicable a Barcelona; i que, en definitiva, el Grup del
Partit Popular té el problema que els acords que aquí
s’adopten per unanimitat, després el Govern de l’Es-
tat, que està en mans del mateix partit, se les carrega
a les primeres de canvi.

El Sr. Fernández Díaz puntualitza que només pot
haver-hi divisió on hi ha superficialitat, i n’hi ha molta

en els plantejaments del govern municipal, de mane-
ra que quan calgui desenvolupar els acords sobre la
bandera, el nou Estatut i la Carta Municipal, la unitat
es trencarà; que el seu Grup no vol dividir, sinó sumar
esforços amb rigor, responsabilitat i coherència, però
no n’hi ha quan el Grup Socialista dóna aquí suport a
un nou Estatut i, en canvi, el Partit Socialista Obrer
Espanyol no ho fa, o quan l’esmentat Grup municipal
defensa aquí la Carta Municipal i, en canvi, fa tres
mesos aquest partit, en el Congrés dels Diputats, di-
gué literalment que s’incorporaria a la llei de grans
ciutats la regulació especial de Madrid i Barcelona.
Afegeix que, no obstant això, ara s’ha acusat al Partit
Popular de voler uniformitzar el règim especial a pe-
sar d’haver estat qui hagué de canviar el planteja-
ment inicial que feien els Socialistes; i que si el Partit
Popular hagués inclòs en la llei de modernització del
govern local una referència a Barcelona, hauria estat
criticat perquè renunciava a defensar la Carta Munici-
pal de Barcelona, i com que no la hi ha inclosa, ara
se li retreu que n’ignora els continguts.

Creu que hi ha un marge cada cop més estret per a
poder tirar endavant projectes de manera compartida;
que els acords que es prenen després s’han de des-
envolupar i confia que aleshores no s’hagi de repetir
un debat com el d’avui, en el qual hagi de tornar a lle-
gir papers com els que ha llegit avui; de moment,
s’estima més no anar més enllà per no trencar allò
que s’ha forjat entre tots al llarg de molts anys.

Significa que la Carta Municipal de Barcelona fou
fruit d’un procés de diàleg molt intens, de dos o tres
anys, en el si de l’Ajuntament amb reunions setma-
nals, bastant intens amb el Govern de la Generalitat, i
pràcticament superficial amb el Govern de l’Estat;
però, tot i així, pot assegurar que el retard no assolirà
els disset anys que aquest Plenari trigà a redactar la
Carta Municipal, perquè començà a parlar-ne ja el
1980, en què es creà una comissió especial amb l’en-
càrrec de tirar-la endavant.

El Sr. Alcalde observa, d’entrada, que la història
desmenteix l’afirmació que ha fet el Sr. Fernández
Díaz en el sentit que el pacte de govern està basat en
la superficialitat, perquè es manté des de fa vint-i-
quatre anys i ha estat la base de la transformació ur-
bana que s’ha operat a la Ciutat.

Referint-se després a la tramitació de la Carta Mu-
nicipal, comenta que els presidents dels diversos
Grups municipals, inclosos els Sr. Fisas i Alvárez,
han assistit a tres o quatre reunions amb els Ministres
de torn, en les quals han rebut paraules molt ama-
bles, però, lamentablement, després la tramitació de
la Carta no ha progressat; que l’Ajuntament no té al-
tra opció que continuar defensant la Carta Municipal i
ell tornarà a plantejar la qüestió en l’entrevista que
mantindrà properament amb el Ministre Sr. Arenas; i
que el Partit Popular no deixa que la tramitació de la
Carta Municipal tiri endavant, ja que no s’hi ha produït
cap avanç en els darrers quatre o cinc anys.

El Sr. Fernández Díaz opina que aquesta darrera
afirmació del Sr. Alcalde no s’ajusta a la veritat.

El Sr. Alcalde, reprenent la seva intervenció, es ra-
tifica en les paraules que acaba de dir, tot destacant
que en el temps esmentat el text de la Carta Munici-
pal s’hauria d’haver treballat en comissions i tanma-
teix, lamentablement, no hi ha hagut cap avanç.

Confia, doncs, que hi sigui en l’entrevista que
properament tindrà amb el Ministre Sr. Arenas; i inter-
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preta l’abstenció del Grup del Partit Popular com una
manera de continuar donant suport a la Carta Munici-
pal, la qual admet que s’hagi de negociar amb el Go-
vern de l’Estat, però no pot acceptar que s’arribi a
uns acords sobre com respectar el règim especial de
Madrid i Barcelona i després es promogui una llei on
no hi cap concreció sobre tal règim especial: per això,
cal reclamar, en aquest moment, que hagi una defini-
ció en temps i forma, perquè de temps ja se n’ha per-
dut massa, i, quant a la forma, si hi ha dubtes, basta
recollir el text de la Carta Municipal que té el suport
de tots els Grups polítics del Parlament de Catalunya
i d’aquest Plenari.

S’aprova la proposició en debat amb l’abstenció del
Sr. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Pp 3. El Plenari del Consell Municipal del passat 11
d’abril va aprovar una proposició en la qual es mani-
festava la inquietud d’aquest Ajuntament per la no con-
creció d’un marc financer adequat a les necessitats del
transport públic de la Regió metropolitana de Barcelo-
na, pel que fa tant a la cobertura financera pel seu cor-
recte funcionament com a les necessitats d’inversió
acordades en el marc del Pla director d’infraestruc-
tures del transport públic (PDI 2001-2010).

En aquest context, l’esmentada proposició recla-
mava del Govern Central l’adopció de les mesures
necessàries per a l’aprovació del Contracte Programa
2002-2005, en els termes presentats per l’Autoritat
del Transport Metropolità (ATM). A més, reclamava,
del mateix Govern Central i del Govern de la Genera-
litat, l’aprovació del Conveni d’infraestructures 2001-
2005 en els termes previstos en el Pla director
d’infraestructures (PDI), aprovat definitivament pel
Consell Executiu de la Generalitat en data 25 d’abril
de 2002.

Malauradament, a hores d’ara, la situació exposada
en l’anterior proposició no ha canviat, per la qual cosa
el sistema de transport públic de la Regió metropolita-
na de Barcelona continua sense disposar de la reno-
vació dels seus dos instruments bàsics de finança-
ment: Contracte programa i Conveni d’infraestructures.
Tot i les informacions sobre acords en relació al Con-
veni d’infraestructures, aquest no s’ha fet públic i, pel
que sembla, tant el període de vigència del Conveni
com les dotacions del mateix, són molt diferents d’allò
que aquest Consell Municipal va proposar.

Aquest retard en els acords, i en concret en el Con-
tracte programa, fa que la situació financera del siste-
ma de transport públic de la Regió Metropolitana de
Barcelona sigui cada cop més preocupant, la qual
cosa ha obligat a l’endeutament del Consorci de
l’ATM i, pel que fa al Conveni d’infraestructures, ha
obligat a l’endarreriment d’inversions previstes en el
PDI, entre les quals hi ha les ampliacions i millores de
la xarxa de metro, així com l’adaptació de la xarxa a
les persones amb mobilitat reduïda.

Aquesta situació, no fa més que sumar-se al greu-
ge o tracte desfavorable que pateix l’Àrea metropoli-
tana de Barcelona en relació a la de Madrid tant pel
que fa a les inversions en transport públic, com pel
que fa al finançament del seu funcionament.

Hem de reiterar, mitjançant aquesta proposició, un
cop més la gravetat de la situació descrita en l’anteri-
or proposició i el que representa per al transport pú-
blic de la Regió metropolitana de Barcelona, la falta
de signatura i autorització de dotació del Contracte

programa i de dotació suficient del Conveni d’infraes-
tructures del transport.

Per tot això, els Grups Municipals sotasignants,
d’acord amb l’article 60 del Reglament orgànic de
l’Ajuntament de Barcelona, presenten al Plenari del
Consell Municipal de Barcelona l’adopció de la propo-
sició següent:

1) Reiterar novament la inquietud per la situació fi-
nancera del sistema de transport públic de la Regió
metropolitana de Barcelona amb motiu de la no sig-
natura i suficient dotació econòmica del Contracte
programa 2002-2005.

2) Instar els òrgans de govern de l’Autoritat del
Transport Metropolità que, fent seva la constatació de
la gravetat a la qual s’ha arribat, adoptin les mesures
necessàries per tal de remoure els obstacles que im-
pedeixin arribar a la signatura del Contracte progra-
ma 2002-2005.

3) Reclamar als Governs de l’Estat i de la Generali-
tat, la signatura del Conveni d’infraestructures (2001-
2005), en el benentès que la nova dotació ha de do-
nar compliment a les previsions contingudes en el
PDI. (2001-2010) que situen les noves inversions de
l’Estat i de la Generalitat, en el concepte de Conveni
d’infraestructures, en un promig anual de 191,2 mili-
ons d’euros. En aquest sentit reiterem la petició d’una
quantitat de 956 milions d’euros pel període 2001-
2005, en el cas que els acords i compromisos que
semblen existir tinguin una dotació menor.

4) Recordar que, amb l’objectiu de millorar la situa-
ció del transport públic a la Regió metropolitana de
Barcelona, reiterem totes les propostes aprovades en
l’anterior acord del Consell Municipal, deixant cons-
tància que la dificultat de la situació s’incrementa
cada dia que passa, en no disposar dels nous com-
promisos d’adequat i suficient (Contracte programa i
Conveni d’infraestructures) finançament per al trans-
port públic de la Regió metropolitana de Barcelona.

El Sr. Casas defensa aquesta proposició dient que
significa fer, ara que encara hi som a temps, un crit
d’alerta en relació al perill que plana sobre la continu-
ïtat dels serveis de transport públic col·lectiu en l’Àrea
metropolitana de Barcelona, perquè el Conveni d’in-
fraestructures continua sent encara un perfecte des-
conegut si bé, segons informacions aparegudes en la
premsa sobre les negociacions que s’estan desenvo-
lupant, el Govern de l’Estat, que està en mans del
Partit Popular, sembla decidit a aportar-hi només 120
milions d’euros, de manera que hauran quedat pel
camí 200 dels 320 milions previstos en el Pla director
d’infraestructures, mentre que d’altra banda, la millora
continuada del servei –mitjançant l’ampliació del fun-
cionament del metro, les noves línies d’autobusos
nocturns, l’adquisició de més autobusos per part de
Transports Metropolitans de Barcelona i de l’Entitat
Metropolitana del Transport, la integració tarifària, els
nous títols per a joves i famílies, etcètera– no està
garantida tampoc pel Contracte programa 2002-2005,
que és l’instrument que garanteix la subvenció del dè-
ficit de transport públic sobre la base d’uns pressu-
postos concertats prèviament, ja que ha estat aprovat
per l’Autoritat del Transport Metropolità, però encara
està en discussió amb el Govern de l’Estat.

Concreta que, en el Contracte programa, les Admi-
nistracions consorciades en l’ATM reclamen que l’Es-
tat aporti anualment per als anys 2002-2005 la matei-
xa xifra que ha estat aportant per aquests conceptes



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 28 a 20-X-20031406

a Madrid, 150 milions d’euros anuals entre els anys
1998-2001, quan aquí només n’ha aportat 100, i que
la Generalitat aporti una quantitat, 130 milions
d’euros –que és inferior als 170 milions amb què la
Comunitat Autònoma de Madrid contribueix al soste-
niment al seu transport públic col·lectiu– mentre que
l’Ajuntament de Barcelona i l’Entitat Metropolitana del
Transport ofereixen aportar la mateixa quantitat que
estan aportant les administracions locals en l’àmbit
de Madrid.

Significa que la resposta a totes aquestes pretensi-
ons ha estat que no hi hagut encara tancament de les
negociacions; tanmateix el Govern de l’Estat no sem-
bla disposat, segons les seves notícies, a aportar
més diners dels que està aportant i pretén que si es
volen més serveis, els paguin la Generalitat i els ajun-
taments, malgrat que les subvencions de l’Estat als
serveis de metro foren de 0,30 euros per viatger a
Madrid i de 0,14 euros per viatger a Barcelona, i això
a pesar que el d’aquí és molt més eficient perquè la
taxa de cobertura dels ingressos per tarifa en relació
a les despeses totals fou del 54% a Madrid i del 78%
a Barcelona, de manera que sembla que l’Estat bus-
qui que els d’aquí siguin també més ineficients, per-
què això justificaria una aportació complementària;
ara bé, la solució correcta seria que l’Estat aportés,
aquí i allà, la mateixa quantitat per habitant, perquè
en aquest moment tal aportació és a Madrid de 81
euros anuals per habitant i a Barcelona només de 60,
amb una diferència, per tant, de 21 euros.

Acaba remarcant que la proposició torna a recordar
que aquesta qüestió està encara pendent i, si no es
decideix aviat, perilla no ja l’increment, sinó la conti-
nuïtat d’uns serveis, la qual actualment s’assegura a
base de l’endeutament de l’ATM en 100 milions
d’euros avalats per la Generalitat, l’Ajuntament i l’En-
titat Metropolitana del Transport, i l’any que ve caldrà
endeutar-se per 80 milions d’euros més: per tant, ja
és hora que Barcelona rebi el mateix tracte que
Madrid, encara que potser això estigui lligat amb al-
tres temes que també s’han tractat en el curs
d’aquesta mateixa sessió: el nou Estatut d’autonomia
i la Carta Municipal.

El Sr. Ciurana considera que, efectivament, la
qüestió en debat està molt lligada amb les del nou
Estatut d’autonomia i de la Carta Municipal, concep-
tes que impliquen poder polític i capacitat de decidir
lliurement a Catalunya quin ha d’ésser el sistema
d’ordenació de la nostra vida col·lectiva, perquè quan
es parla de transport públic, s’està parlant de moltes
coses, model de ciutat, model de país, model de soci-
etat, i si no es tenen els instruments polítics i jurídics i
els recursos financers necessaris per a dur-les a ter-
me, es produeix un dèficit de poder i d’autogovern.

No comparteix, però, el dramatisme amb què el Sr.
Casas ha plantejat la qüestió, ni tampoc algunes de
les afirmacions que es fan en el preàmbul de la pro-
posició, com ara quan es diu que la manca de signa-
tura del Conveni d’infraestructures ha comportat l’en-
darreriment de les inversions previstes en el Pla
director d’infraestructures, perquè moltes de les actu-
acions que s’hi preveuen –la prolongació de la línia 5
fins a Valldaura, la conversió de la línia 4 en línia 2, la
construcció de la línia 9– s’han tirat endavant prescin-
dint que el Conveni d’infraestructures no estigui fir-
mat, mentre que, per altra banda, en el Parlament de
Catalunya una de les queixes recurrents del Sr.

Nadal, portaveu del Grup parlamentari Socialista en
relació a aquesta matèria, ha estat, precisament, que
la seva formació política, quan accedeixi al Govern
de la Generalitat, ho trobarà ja tot decidit.

Comparteix, en canvi, la preocupació per la qüestió
que la proposició en debat expressa, encara que, se-
gons les seves notícies, la signatura del Conveni
d’infraestructures, que han de formalitzar dos minis-
tres i dos consellers de la Generalitat, pot ésser immi-
nent i les quantitats que s’hi preveuen per als anys
2003-2005 compleixen els imports pactats per a tals
anys, deixant de banda els endarreriments correspo-
nents a les anualitats del període 2001-2003, que la
seva formació política vetllarà perquè no es perdin.

Fa notar que la Llei de mobilitat, aprovada fa po-
ques setmanes pel Parlament de Catalunya, asse-
nyala la necessitat de tirar endavant un projecte de
llei del transport públic que, si pogués anar relligat
amb les propostes sobre el nou Estatut i la Carta Mu-
nicipal, hauria d’ésser el marc definitiu d’un sistema
que realment funcioni, atès que el vigent, basat en el
Contracte programa i en el Conveni d’infraestruc-
tures, s’ha demostrat poc eficient.

El Sr. Cornet lamenta que el Sr. Casas hagi dema-
nat igualtat de tracte per a Madrid i Barcelona tot
al·legant que, des que el Partit Popular governa l’Es-
tat, s’està tractant igual les ciutats de Madrid, Barce-
lona i València, cosa que no succeïa quan hi gover-
nava el Partit Socialista, el qual condonà a Madrid el
deute històric, derivà cap a altres indrets inversions
en infraestructures, com les del tren d’alta velocitat i
agreujà els dèficits d’infraestructures de Barcelona en
benefici de Madrid.

Considera que el millor camí per a negociar no és
presentar –perquè hi ha a la vista eleccions, primer
autonòmiques i després generals– una bateria de
propostes amb l’ànim d’aplegar totes les forces políti-
ques en contra de l’Estat a pesar que el Consell de
Ministres ha aprovat ja inversions del Conveni d’in-
fraestructures, i a pesar que la negociació de tal Con-
veni està a punt de tancar-se i la signatura es produi-
rà en un termini molt breu; per tant, el seu Grup no
vol entrar a debatre en tres minuts una proposició
que és simplement electoralista i que és també una
equivocació, perquè les institucions no s’han de fer
servir per anar en contra d’unes negociacions, que
poden ésser millors o pitjors, però, almenys, s’estan
tenint, mentre que quan els socialistes governaven
l’Estat, es trigà moltíssim temps a poder signar un
conveni i s’hagué de funcionar molt temps sense cap
conveni: demana, doncs, que no se li expliquin so-
pars de duro.

En demanar la paraula el Sr. Portabella, el Sr. Cor-
net observa que a la Junta de Portaveus es convin-
gué que a l’apartat de proposicions intervindria un re-
presentant pel govern municipal i un altre per cada un
dels Grups de l’oposició i, tanmateix, en el debat de
les dues proposicions anteriors han pres part tots els
Grups municipals, cosa que li sembla bé perquè és
partidari del pluralisme, però que el porta a demanar
que, quan es presentin iniciatives conjuntes amb
ànim d’erosionar el Govern de l’Estat, els temps acor-
dats es computin també conjuntament o que es doni
al seu Grup temps suficient per defensar-se o, si més
no, es compleixi allò que es va pactar.

El Sr. Cuervo puntualitza que a la Junta de Porta-
veus es decidí que podrien parlar els tres Grups de
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l’equip de govern, però si ho feia un de sol, podria
acumular el temps dels altres.

El Sr. Puigdollers observa que el ponent ja ha es-
gotat el temps; i el Sr. Cuervo replica que no han fet
ús encara del seu temps ni el Grup Socialista ni els
d’Esquerra Republicana de Catalunya i d’Iniciativa
per Catalunya Verds–EU i Alternativa.

El Sr. Portabella renuncia a intervenir en aquestes
circumstàncies.

La Presidència atorga tres minuts al ponent, Sr.
Casas, perquè contesti les intervencions anteriors; el
Sr. Cornet qüestiona aquesta decisió objectant que el
ponent ja ha esgotat el seu temps; i el Sr. Cuervo
aclareix que aquests tres minuts surten de l’acumula-
ció dels temps que corresponien als altres Grups de
l’equip de govern.

El Sr. Casas comenta que els primers Contractes
programa se signaren quan els socialistes governaven
l’Estat; que el Sr. Cornet s’ha de refugiar gairebé en la
prehistòria, perquè té molt difícil justificar el
posicionament del seu Grup i evitar que tothom sàpiga:
a) que el Govern de l’Estat, que està en mans del Par-
tit Popular, deixarà d’aportar 200 milions d’euros al
Conveni d’infraestructures i només n’hi aportarà 120, si
les informacions que apareixen als diaris són certes,
quan el Pla director d’infraestructures preveia una
aportació estatal de 320 milions d’euros; i b) que el
Govern de l’Estat deixarà també d’aportar 50 milions
d’euros anuals al Contracte de programa 2002-2005
segons l’estat actual de les negociacions; de manera
que multiplicant aquests 50 milions menys pels quatre
anys de vigència del Contracte-programa i afegint-hi
els altres 200 milions perduts del Conveni d’infraes-
tructures resulta que l’Estat deixarà d’aportar un total
de 400 milions d’euros al nostre transport públic metro-
polità, que ara ha de recórrer a l’endeutament de
l’ATM per continuar prestant els serveis i això podria
conduir a haver de reduir els horaris de funcionament
o a haver de pujar, un dia, el preu dels bitllets

Recalca que, davant de tal eventualitat, el Consis-
tori no pot romandre callat esperant que es negociï
quelcom que està mal fet, sinó que ha de dir, amb
veu ben alta, que avui es corre el risc d’una
infradotació del Contracte-programa i del Conveni
d’infraestructures, infradotació que posa en perill no
ja els serveis que es volien ampliar en el nou Con-
tracte programa, sinó, fins i tot, els que se n’estan
prestant actualment i que estan molt ben valorats per
la ciutadania.

El Sr. Fernández Díaz pregunta qui és el president
de l’ATM i quan es va trametre a l’Administració de
l’Estat l’informe econòmic sobre les peticions de re-
cursos per a finançar el Conveni.

La Presidència fa avinent al Sr. Fernández Díaz
que no està en el torn de precs i preguntes.

El Sr. Fernández Díaz considera paradoxal que
s’aprovi un Pla director d’infraestructures que preveu
un determinat finançament a càrrec de l’Administració
de l’Estat sense haver negociat prèviament amb ella:
per tant, demana que no es faci demagògia, més i
quan el 1990 aquest Plenari acordà, per cert amb el
vot en contra d’Iniciativa per Catalunya, transferir el
deute de les companyies de transport –uns 110.000
milions de pessetes– a l’Entitat Metropolitana del
Transport i el Govern de l’Estat, a diferència d’allò
que féu amb Madrid, no ajudà pas eixugar tal deute,
de manera que quan ara es parla de les dificultats fi-

nanceres del transport públic metropolità, cal reconèi-
xer que l’inici d’aquesta situació no està en l’actitud
del Govern de l’Estat des que l’ocupa el Partit Popu-
lar, sinó en la passivitat del govern municipal a l’hora
de defensar els interessos de la Ciutat i del seu trans-
port públic.

El Sr. Alcalde, després de sentir la intervenció an-
terior, creu necessari aclarir davant la ciutadania què
succeeix en el nostre transport públic i diu:

1r) Que el Conveni d’infraestructures, que estipulen
l’Estat i la Generalitat i té per objectiu el finançament
de les obres del metro, porta un retard de dos anys,
perquè l’Estat no ha complert els terminis per a reno-
var-lo, cosa que, per cert, no necessita pas la presen-
tació de cap memòria per part de l’ATM; però, a més,
en l’estat actual de les negociacions hi ha una discre-
pància d’almenys 200 milions d’euros en comparació
amb la despesa que el Govern d’Espanya dedica per
tal concepte a la població de Madrid, que rep 80
euros per any i habitant, mentre que Barcelona no-
més en rep 60: per això, aquest Ajuntament gosa re-
clamar del Govern de l’Estat que tracti els ciutadans
de Barcelona igual com els de Madrid.

2n) Que el Contracte programa encara està prorro-
gat a pesar que hi ha hagut moltes entrevistes i tele-
fonades i, en no haver-se actualitzat les aportacions,
els increments de costos per l’inflació i altres causes
han produït un dèficit que l’ATM ha d’atendre endeu-
tant-se per tapar les vergonyes del Govern de l’Estat,
que no ha complert el calendari de la negociació per
a posar en marxa el nou Contracte programa, el qual
no s’ha firmat ni per a Barcelona, ni per a Madrid per-
què l’Estat encara no s’ha posat d’acord amb el
Consorcio del Transporte Regional de Madrid sobre
les xifres que li corresponen i, per això, tampoc arriba
a l’acord amb Barcelona.

Per tant, la proposició en debat reclama de l’Estat la
signatura tant del Contracte programa, que subvencio-
na les despeses ordinàries de funcionament del metro
i dels autobusos, com del Conveni d’infraestructures,
que finança les inversions del metro, i tots els Grups
municipals hi han expressat el seu suport, excepte el
Partit Popular, cosa que lamenta moltíssim, perquè
portem dos anys i mig esperant que el Govern de l’Es-
tat, que està a càrrec del Partit Popular, es digni a re-
novar el Contracte programa i el Conveni d’infraestruc-
tures i concreti les xifres que hi aporta.

El Sr. Fernández Díaz planteja la necessitat que la
Junta de Portaveus trobi la manera d’evitar que la in-
tervenció final del Sr. Alcalde en tancar els debats, en
els quals actua també com a ponent, deixi, a judici
seu, en la indefensió els Grups de l’oposició.

Observa que en matèria d’inversions en infraes-
tructures del transport públic, Madrid, Barcelona i Va-
lència reben el mateix tracte, perquè l’Estat hi aporta
un 33% i les Comunitats Autònomes respectives les
altres dues terceres parts; que pel que fa a les sub-
vencions per despeses de funcionament, Barcelona
està rebent un 60% més per viatger que Madrid; i que
els nostres transports públics haurien tingut més re-
cursos si els autobusos no haguessin perdut 14 mili-
ons de viatgers en els darrers tres anys.

El Sr. Alcalde nega que els autobusos hagin perdut
14 milions de viatgers en tres anys; i afirma que n’han
augmentat el nombre.

Significa, també, que l’Estat finança una tercera
part de les inversions en transport públic tant a
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Madrid com a Barcelona o València, però cal tenir en
compte que la xifra total d’inversions no és pas la ma-
teixa en aquestes tres ciutats, de manera que, quan
es tradueix en euros per habitant, es constaten les
discrepàncies que ha assenyalat; i reitera que els ter-
minis dels dos convenis amb l’Estat estan esgotats
des de fa dos anys i mig i la pilota està en el terrat de
l’Estat.

El Sr. Puigdollers demana que es posi ordre en els
debats plenaris, perquè el Sr. Alcalde ha trencat els
criteris que s’havien convingut a la Junta de Porta-
veus.

El Sr. Alcalde replica que no hi ha hagut cap desor-
dre i que ell només ha volgut deixar clar davant la ciu-
tadania els problemes que l’afecten, i desfer qualse-
vol malentès que s’hagi pogut produir en relació al
Contracte programa i al Conveni d’infraestructures.

S’aprova la proposició en debat amb el vot en con-
tra del Sr. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa
i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Pp 4. Aquesta proposició ha estat tractada i rebut-
jada en el debat relatiu a la mesura de govern sobre
l’ús dels símbols de la Ciutat.

Pp 5. 1r) El Plenari del Consell Municipal mostra el
seu recolzament en favor de l’estabilitat constitucio-
nal i estatutària.

2n) El Plenari del Consell Municipal reconeix en el
Poder Judicial, a l’encarregat de jutjar i resoldre els
conflictes aplicant la Constitució, l’Estatut i les lleis vi-
gents, com a institució encarregada d’administrar la
justícia tot assegurant l’empara, la protecció i la tutela
dels drets establerts a les normes i lleis, a través dels
seus òrgans especials i jeràrquics anomenats tribunals.

El Plenari del Consell Municipal afirma que, en el
marc d’un Estat social i democràtic de dret, s’exigeix
a tots els ciutadans i ciutadanes, i també als partits
polítics i a les institucions, l’acatament estricte a les
sentències dels tribunals com a màxim garants de la
seguretat jurídica i el compliment dels drets en una
societat.

El Plenari del Consell Municipal expressa el seu
respecte i acatament a les sentències i decisions del
Tribunal Suprem i de totes les instàncies judicials.

El Sr. Fernández Díaz, parlant en castellà, manifes-
ta que aquesta proposició pretén que aquest Plenari
reconegui la necessitat d’acatar les sentències dels
Tribunals de Justícia, com s’ha debatut en el curs
d’aquesta mateixa sessió en relació als símbols de la
Ciutat, perquè, com a institució democràtica, no pot ro-
mandre indiferent ni ésser comprensiu davant un man-
dat tan transcendent com el de dissolució del Grup
parlamentari Sozialista Aberzaleak (alias Batasuna),
que és la caputxa política d’ETA en el Parlament Basc;
que en una societat moderna, avançada i democràtica
com la nostra, els jutges i tribunals han de complir i fer
complir les lleis aprovades pels Parlaments, també la
Llei de partits polítics que no restringeix idees, ni limita
drets, ni demana a cap partit polític contractes consti-
tucionals d’adhesió, sinó que tan sols reclama respec-
te per a totes les opcions polítiques, també aquelles
que propugnen la independència, que són tan legíti-
mes com qualsevol altra, i es mostra inflexible davant
d’aquells partits que s’aprofiten del sistema democràtic
precisament per atemptar en contra de tal sistema i del
règim de llibertats i drets.

Continua dient que cal ésser conscients que ETA
és més que un entramat de comandos, és també una

estructura política anomenada Batasuna que es re-
colza en el funcionament de les institucions a través
dels respectius Grups municipals o parlamentaris;
que la resolució del Tribunal Suprem se circumscriu a
abordar aquest problema i el Grup del Partit Popular
demana que aquest Plenari li doni suport perquè,
com ja ha dit també respecte la resolució sobre els
símbols de la Ciutat, donar recolzament a les decisi-
ons de la justícia és una de les essències dels princi-
pis democràtics bàsics.

Recalca que per a acabar amb ETA i el terrorisme
cal ésser molt conscients que ETA és més que un
entramat de comandos, és una realitat política, social
i econòmica que inclou també alguns mitjans de co-
municació i si volem acabar amb el terrorisme i posar
fi a aquesta banda terrorista s’han de posar a funcio-
nar amb tota intensitat i sense cap mena de complex
tots els mecanismes de què disposa l’estat democrà-
tic de dret: només així es podrà guanyar una batalla
en què tots els demòcrates estan compromesos, per-
què Batasuna no tindrà accés als empadronaments,
ni podrà dictar sentències de mort i els seus Grups
institucionals no podran continuar fent apologia del
terrorisme, ni gaudir de privilegis institucionals, ni de
subvencions.

El Sr. Puigdollers manifesta que el Grup de Con-
vergència i Unió està en contra d’aquesta proposició
per coherència i convicció, perquè no pot votar a fa-
vor d’un nou Estatut per a Catalunya i ara pronunciar-
se a favor de l’estabilitat estatutària; que aquesta pro-
posició és un calaix desastre en el qual es posa de
tot; que la seva formació política està a favor del pac-
te constitucional que es féu en el seu moment i que
es basava, entre altres coses, en una veritable sepa-
ració de poders, un respecte als drets i llibertats indi-
viduals i un respecte als drets i llibertats col·lectius
dels pobles que formen l’Estat plurinacional, però,
d’això últim, la proposició no en parla a pesar que, en
democràcia, els drets col·lectius són tan importants
com els individuals; que la proposició dóna més im-
portància a les discrepàncies que a les coses que
uneixen; que fa massa temps que s’ha oblidat que la
política es fa buscant el mínim comú denominador i
això es resumeix en la paraula consens, però des de
fa uns anys sembla que el consens estigui maleït i,
en comptes de buscar l’acord, es busca l’enfronta-
ment; i que la proposició en debat va també per
aquest mateix camí, que també s’havia seguit, encara
que potser no amb tanta virulència verbal com ara, en
època de majoria absoluta del Partit Socialista Obrer
Espanyol, com deixa ben clar la frase d’Alfonso Guer-
ra “Montesquieu ha mort”: per tant, el seu Grup torna
a cridar a cercar el mínim comú denominador, el con-
sens, en qüestions claus, voluntat que també han de-
mostrat gairebé tots el Grups municipals pel que fa a
l’Estatut i a la Carta Municipal.

La Sra. Mayol considera greu la instrumentalització
que ha fet de la llengua el Sr. Fernández Díaz i que
és impròpia d’una persona amb responsabilitat políti-
ca: per això, ha de preguntar per què el Sr. Fernán-
dez Díaz no ha parlat en castellà quan s’ha referit a
l’Estatut i a la Carta Municipal i, en canvi, ho ha fet en
aquesta proposició.

Matisa que no posa cap objecció, només faltaria, al
fet que en aquesta Cambra cadascú usi el català o
castellà quan vulgui, però el fet que el Sr. Fernández
Díaz hagi utilitzat en aquesta proposta el castellà
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comporta, a judici seu, una instrumentalització de la
llengua que li sembla, en un país com el nostre, una
greu irresponsabilitat que cap dirigent polític no havia
gosat cometre en una cambra de la importància
d’aquest Plenari.

Anuncia que el Grup d’Iniciativa per Catalunya–
EU i A votarà en contra de la proposició en debat:
perquè la política que desenvolupa el Partit Popular
en el País Basc està portant Euskadi a un carreró
sense sortida i a una crisi institucional que arriba,
fins i tot, als òrgans judicials, i està identificant el na-
cionalisme democràtic amb el qual, per cert, el seu
Grup no comparteix gaires posicions amb ETA; i
perquè és una greu irresponsabilitat que la força po-
lítica que governa l’Estat espanyol vulgui, per inte-
ressos estrictament electorals que acaben sense
donar-li cap resultat, portar Euskadi a un carreró
sense sortida criminalitzant tota aquella gent que
pensa diferent, i pretengui, a sobre, traslladar
aquesta dinàmica en aquesta sala.

Subratlla que el seu Grup vota en contra des del
convenciment més profund que el Partit Popular ha
de canviar la seva política en relació a Euskadi, com
una de les condicions de viabilitat d’un procés de
pau del qual tothom s’ha de sentir corresponsable; i
expressa la seva coincidència amb la resolució
aprovada per la Junta de Portaveus del Parlament
de Catalunya on, d’una manera molt ponderada i en-
certada, se sosté que quan es produeix un conflicte
interinstitucional, s’ha de resoldre per les vies esta-
blertes, i es fa un pronunciament en favor del res-
pecte a la voluntat de la ciutadania lliurament ex-
pressada en les urnes, als drets històrics dels
pobles i a l’autonomia de les cambres parlamentàri-
es, ja que si no es respecta tot això, s’estan sosca-
vant les bases de la democràcia en què se sustenta
la Constitució.

El Sr. Portabella avança també el vot contrari del
Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya, perquè
pensa que determinats tipus d’intervencions deses-
tabilitzen la convivència i que proposicions com la
que s’està debatent intenten portar el problema basc
a Catalunya per interessos partidistes, ja que el Partit
Popular no té gaire rellevància a Catalunya i intenta
convertir-s’hi en un partit de referència, com ha fet en
el País Basc, per la polarització que hi ha introduït:
demana, doncs, que el Sr. Fernández Díaz faci una
reflexió profunda sobre si ha utilitzat o no la llengua
buscant que això tingui un ressò en tot l’Estat.

Considera, més endavant, que el Partit Popular
manté envers el poder judicial una actitud cada vega-
da més intervencionista que fa patir la separació de
poders, com ho posen de manifest els episodis que
s’han produït les darreres setmanes en el País Basc;
i reclama que tal Partit Popular practiqui allò que pre-
dica, perquè des de 2002 hi ha una sentència del Tri-
bunal Constitucional que obliga el Govern de l’Estat a
transferir a la Generalitat els fons de formació i tan-
mateix el Govern no ho fa, a pesar que amb això per-
judica la formació continuada i els interessos dels tre-
balladors i de les petites i mitjanes empreses.

El Sr. Cuervo significa que en una intervenció ante-
rior el Sr. Fernández Díaz ha acusat el govern muni-
cipal de superficialitat, i tanmateix si aquest regidor
creu que amb intervencions com la que acaba de fer,
afavoreix el desig, que tenen tots els demòcrates, de
derrotar ETA i fer arrelar en els sentiments de la gent

la necessitat de lluitar contra aquesta banda terroris-
ta, s’equivoca, perquè no ha contribuït pas a aquest
objectiu comú a pesar que socialistes i populars han
signat compromisos en aquest sentit en molts àmbits
i han compartit el dolor i els sentiments dels com-
panys de partit en el País Basc.

Anuncia, doncs, que el Grup Socialista votarà que
no, però que vol continuar contribuint amb el Partit
Popular i amb tots els Partits demòcrates a la lluita
per a eradicar ETA, banda criminal d’assassins i, per
descomptat, a respectar i a fer pedagogia de l’Estat
de dret: per això, el Grup Socialista, que se sent soli-
dari amb els seus companys del País Basc i amb tots
els ciutadans que pateixen la plaga del terrorisme,
demana que quan el Grup del Partit Popular tingui in-
tenció de presentar una iniciativa d’aquesta mena, in-
tenti parlar-ne prèviament, ja que si abans els Sr.
Fernández Díaz s’ha queixat de no haver rebut cap
trucada seva per parlar de la Carta Municipal, ell tam-
poc recorda haver-ne rebut cap del president del
Grup del Partit Popular per parlar de la proposició en
debat, i té la sensació, molt dolorosa, que tal partit
està instrumentalitzant el Pacte antiterrorista; però
espera que això no passi també dins aquest Ajunta-
ment que, malauradament, encara ha de baixar so-
vint a la plaça Sant Jaume per expressar el seu re-
buig al terrorisme.

Recalca que ningú no ha de posar en dubte el
compromís dels socialistes en contra del terrorisme,
amb independència que puguin estar menys o més
d’acord amb una sentència del Tribunal Suprem, que
s’ha d’acatar, però de la qual es pot discrepar; en
aquest sentit, el seu Grup es troba més a prop de
l’enfocament que ha donat a la qüestió la Junta de
Portaveus del Parlament de Catalunya, que és tan le-
gítim i vàlid com el del Tribunal Suprem, i demana
que en el futur hi hagi una reflexió més profunda so-
bre iniciatives com la que s’està debatent.

El Sr. Fernández Díaz contesta, en català, que
mentre a uns Grups se’ls consent de fer tota mena de
propostes, altres, quan ho fan, reben tota mena de
crítiques, per descomptat legítimes, encara que no
les comparteixi; i que la proposició pretén que aquest
Ajuntament es pronunciï en suport d’un principi de-
mocràtic, bàsic i essencial: l’acatament de les resolu-
cions dels tribunals, en vista del debat que han obert
a Catalunya precisament les forces que han expres-
sat el seu vot contrari a aquesta proposició.

Reconeix que, com ha dit el Sr. Portabella, el de-
bat del País Basc no s’ha de traslladar a Catalunya,
perquè el Partit Popular sempre ha defensat que allò
que calia fer era justament el contrari: traslladar a
Euskadi la realitat catalana, on en el marc de la
Constitució i de l’Estatut s’han aconseguit les majors
cotes de llibertat i autogovern i s’ha definit un marc
de convivència exemplar; ara bé, el problema és
que el Partit dels Socialistes de Catalunya a vega-
des diu coses diferents de les que diuen el Partit So-
cialista d’Euskadi i el Partit Socialista Obrer Espa-
nyol i que, després de l’aprovació de la Llei de
partits polítics amb el 97% dels vots, Convergència i
Unió, que també hi votà a favor, no està disposada a
l’aplicació de tal llei.

Declina contestar les interpretacions que s’han tret
del fet que hagi usat es castellà en la seva interven-
ció anterior, però vol deixar clar que ell utilitzarà amb-
dues llengües amb absoluta naturalitat i normalitat,
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com han fet la majoria de membres del Consistori du-
rant la campanya electoral: demana, doncs, a la Sra.
Mayol, que no vulgui veure en tal intervenció allò que
no hi ha.

Fa notar al Sr. Portabella que el Partit Popular té
en el Parlament de Catalunya, com a mínim, la matei-
xa rellevància que Esquerra Republicana de
Catalunya, si be va obtenir 30.000 vots més que
aquesta formació, en aquest Ajuntament té més regi-
dors que el partit del Sr. Portabella, i en el Congrés
dels Diputats, per un diputat d’Esquerra Republicana
de Catalunya, n’hi ha dotze del Partit Popular: per
tant, ja n’hi ha prou del repartiment de carnets de ca-
talanitat que després de vint-i-cinc anys de llibertat
encara fan certs partits polítics en funció d’adscripci-
ons ideològiques.

Reitera que el seu Grup ha presentat la proposició
en debat des de la seva convicció democràtica, igual
com han fet altres forces polítiques amb proposici-
ons i mocions sobre les qüestions més diverses, i
els diputats del seu Partit en el Parlament de
Catalunya sobre el mateix tema, per tal de no per-
metre cap respir democràtic a la lluita contra ETA i
Batasuna, i d’aconseguir que el Sr. Josu Ternera i el
Sr. Otegui no puguin sentir-se defensats per cap al-
tra institució que no sigui el Parlament Basc a través
del suport que els han donat el Partit Nacionalista
Basc, Eusko Alkartasuna i els correligionaris de la
Sra. Mayol.

El Sr. Puigdollers subratlla que la seva formació
política mai no acceptarà la utilització partidista de la
Llei de partits polítics; i que coneix des de fa molts
anys al Sr. Fernández Díaz i mai no li havia sentit una
intervenció com la que ha fet en presentar la proposi-
ció en debat: lamenta, doncs, que es pretengui arros-
segar la política catalana cap a aquest clima.

La Sra. Mayol precisa que durant la campanya
electoral i a la vida diària ha usat el castellà i el cata-
là, però mai no ha fet en funció del tema del qual par-
lava.

El Sr. Portabella observa que en aquest Plenari ha
quedat ben clar que el president del Grup municipal
del Partit Popular ja no és el Sr. Fisas ni el Sr.
Álvarez; i que si el Grup esmentat repassa els ter-
mes, des de demagog a Mr. Hyde, l’agressivitat que
ha usat en aquesta sessió hauria de fer amb urgència
una reflexió pensant en la convivència i les relacions
humanes de cara a la propera sessió, perquè, si con-
tinua per aquest camí, acabarà perjudicant la ciutada-
nia; i que ell no ha repartit mai carnets de catalanitat i
dir el contrari és una falsedat: per tant, demana al Sr.
Fernández Díaz que moderi les seves expressions,
perquè no fer-ho té un nom, i li fa avinent que en les
darreres eleccions el nombre de regidors aconseguit
per Esquerra Republicana Catalunya en el conjunt
del país quadruplica l’obtingut pel Partit Popular.

El Sr. Cuervo assenyala la dificultat de debatre
amb rigor i premura de temps temes de la profunditat
dels que s’han plantejat avui; i confia que en properes
reunions de la Junta de Portaveus es puguin catalo-
gar els temes.

Es rebutja la proposició en debat en haver rebut
set vots a favor –emesos pels Srs. Fernández Díaz,
Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller,
Balseiro i Mejías– i trenta-quatre en contra de la resta
de membres del Consistori.

d) Moció

M. Única. Aprovar definitivament, de conformitat
amb l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el
Pla especial urbanístic per a la concreció i ordenació
de l’equipament situat a l’avinguda de la Meridiana,
núm. 97, promogut per Orfeó Martinenc; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit de l’aprovació
inicial per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, portaveu del
Grup Municipal del Partit Popular, de conformitat amb
l’informe del Departament de Planejament de Desen-
volupament, de valoració de les al·legacions esmen-
tades, que consta a l’expedient i es dóna per reprodu-
ït.

S’aprova, amb l’abstenció dels Srs. Fernández
Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller,
Balseiro i Mejías, la moció precedent, que fou decla-
rada urgent en la Junta de Portaveus.

E) PART DE CONTROL

a) Precs

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Que l’Ajuntament de Barcelona adquireixi els ter-

renys de les Cotxeres de Llevant qualificats com a
zona d’ordenació volumètrica (clau 18LT), destinats a
la construcció d’habitatge protegit i lliure, per tal d’in-
corporar-los al patrimoni públic municipal i destinar-
los a la promoció pública d’habitatges de lloguer.

El Sr. Puigdollers exposa que en els terrenys de
les Cotxeres de Llevant hi ha 31.209 metres de sos-
tre qualificat d’habitatge i, per això, el seu Grup de-
mana que l’Ajuntament arribi a un acord amb la propi-
etària, Transports Metropolitans de Barcelona, per tal
de poder-hi fer habitatge de lloguer.

El Sr. Casas respon que aquest prec insisteix en
les consideracions que el Grup de Convergència i
Unió ja exposà en el debat d’aprovació del Pla espe-
cial d’ordenació d’aquesta illa i, per tant, dóna per re-
produïda la contestació que aleshores donà.

Subratlla que la superfície que el Sr. Puigdollers in-
dica i en la qual s’hi pot construir habitatge públic i
privat ha de servir per a finançar el trasllat de les cot-
xeres que hi ha, trasllat que és condició sine qua non
perquè s’hi pugui construir habitatge i que no està fi-
nançat ni pel Conveni d’infraestructures, ni pel Con-
tracte programa ni per cap altre mitjà que no sigui
l’alienació del terreny.

El Sr. Puigdollers observa que tal opció de finança-
ment fou decidida amb el vot en contra del seu Grup,
que és contrari a la venda de sòl de propietat pública,
la manca del qual és el factor que està limitant la polí-
tica d’habitatge de la Ciutat: demana, doncs, que no
es vengui ni un metre quadrat més de sostre dedicat
a habitatge públic.

El Sr. Casas replica que el juliol de 2002 el conse-
ller delegat de Transports Metropolitans de Barcelona
demanà formalment que l’Ajuntament, a través de la
Ponència de Política de Sòl i Habitatge, estudiés la
manera de tirar endavant la construcció d’habitatges
públics en aquests terrenys per mitjà de cooperatives
i altres entitats, i s’hi està treballant, però encara no
pot avançar si això comportarà una actuació directa
d’aquest Ajuntament o per mitjà de cooperatives sin-
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dicals; ara bé, la part que correspon a habitatge privat
s’ha de vendre per obtenir els recursos necessaris
per a construir les noves cotxeres que permetran bui-
dar les actuals.

b) Preguntes

¿Quines mesures pensa prendre l’alcalde de la
Ciutat, com a màxim responsable del govern munici-
pal, davant l’organització d’actes lúdics per tal d’evitar
que es tornin a produir fets com els recentment pro-
duïts i que s’esmenten en el preàmbul?

El Sr. Puigdollers concreta que a les darreres set-
manes s’han produït uns fets que mereixen una expli-
cació per part del Sr. Alcalde i que són: 1r) els actes
que tingueren lloc a la platja de Barcelona durant la
revetlla de Sant Joan, en relació als quals una regido-
ra indicà que era desaconsellable una intervenció de
la Guàrdia Urbana, perquè s’hi havia concentrat mol-
ta gent, opinió que ell també comparteix, si bé s’havia
d’haver previst que podia passar això; 2n) el concert
dels Rolling Stones que es féu a l’Estadi Lluís Com-
panys i per al qual no es va preveure cap sistema de
transport públic; 3r) la denúncia pública del Gremi
d’Hotels sobre la seguretat ciutadana. Afegeix que el
seu Grup formula aquesta pregunta perquè un bon
govern es caracteritza, precisament, per la seva ca-
pacitat de preveure esdeveniments i, consegüent-
ment, evitar problemes, i tanmateix la manca de pre-
visió del govern municipal ha generat problemes als
veïns de la Barceloneta, al públic assistent al concert
esmentat i als turistes que visiten la Ciutat.

El Sr. Hereu respon que en un context ciutadà en
el qual cada cop s’utilitza més l’espai públic, caldrà
analitzar curosament els actes, perquè n’hi ha uns
que tenen un promotor, públic o privat, responsable,
però n’hi ha d’altres que no tenen cap organitzador
específic, sinó que responen a fenòmens socials, i en
funció d’això s’hauran de preveure les necessitats,
establir plans de mobilitat per a determinats actes ex-
traordinaris i articular les respostes dels diversos ser-
veis municipals des d’una visió integral, augmentant
el transport públic i limitant l’ús del vehicle privat quan
calgui, i desplegant una política d’informació prèvia.

Ara bé, vol aclarir que tot això no s’ha de fer partint
de zero, sinó dels mecanismes que van permetre
que, a Montjuïc, el 2002 es desenvolupessin 220 ac-
tes i hi pugessin 990.000 persones i que estan empa-
rats per la Comissió de l’Espai Públic que coordina i
controla els serveis municipals en aquests casos:
creu, doncs, que hi ha els instruments, però cal la
identificació dels actes per a poder donar-los la res-
posta adequada.

Del Grup Municipal del Partit Popular
¿Quins són els expedients, i en el seu cas les san-

cions, que ha imposat l’Ajuntament pels cartells de
les Joventuts d’Esquerra Republicana de Catalunya
que hi ha enganxats arreu de la Ciutat en llocs no au-
toritzats?

La Sra. Balseiro concreta que el seu Grup formula
aquesta pregunta perquè durant les darreres setma-
nes s’han pogut veure cartells de les Joventuts d’Es-
querra Republicana enganxats en mobiliari urbà i fa-
çanes, a pesar que l’Ordenança del paisatge urbà
prohibeix la afixió de cartells i adhesius sobre els ele-
ments del paisatge urbà que no estiguin destinats a

tal finalitat, i preveu sancions de 600 a 6.000 euros
quan s’infringeixi aquesta prohibició.

El Sr. Florensa contesta que l’Institut Municipal del
Paisatge Urbà i Qualitat de Vida no ha incoat cap ex-
pedient ni a les Joventuts d’Esquerra Republicana de
Catalunya ni a cap altra persona, perquè no té capa-
citat sancionadora ni tan sols de control d’allò que
s’enganxa a la Ciutat, sinó que té per funció ajudar la
rehabilitació dels immobles i elements del paisatge
urbà; que el Grup del Partit Popular ha estat insinuant
que Joventuts d’Esquerra Republicana de Catalunya
rebien un tracte de favor per part d’aquest Ajunta-
ment, cosa que és una falsedat, perquè procuren no
enganxar cartells en llocs prohibits i se’ls ha aplicat la
corresponent sanció municipal si algun cop ho han
fet, de manera que reben el mateix tracte que qualse-
vol altre ciutadà; que en la qüestió de la fixació de
cartells, l’Ajuntament diferencia entre les entitats que
tenen ànim de lucre i les que no, i és més flexible
amb aquestes segones; que les joventuts de tots els
partits presents en aquest Plenari han enganxat, en
un moment o altre, algun cartell en llocs prohibits i si
les darreres setmanes les del Partit Popular no ho
han fet, és perquè la direcció del Partit les dissolgué i
creà una gestora; i que el Grup interpel·lant hauria de
canviar d’actitud i deixar de criminalitzar els joves mo-
gut només per sentiments de persecució política de
certes idees i organitzacions, i preocupar-se, en can-
vi, pels problemes reals que afecten els joves.

La Sra. Balseiro suposa que la contestació del Sr.
Florensa és fruit de la seva inexperiència i del seu es-
perit juvenil i, per tant, apassionat a l’hora de fer de-
terminades asseveracions.

Mostra diverses fotografies d’elements del mobiliari
urbà, una bústia, un accés d’estació de metro i una
façana amb cartells de Joventuts d’Esquerra Republi-
cana de Catalunya; i recorda que en un article apare-
gut el maig de 1997 a El Mundo el Sr. Camil Ros as-
segurà ésser conscient que molts actes comportaven
una vulneració de la legalitat vigent i assumí que po-
dien presentar-se problemes.

Torna a inquirir quins expedients ha iniciat l’Ajunta-
ment donat que, segons l’Ordenança d’usos del pai-
satge urbà, és l’alcalde qui té la potestat d’imposar
les sancions pertinents pels actes en qüestió, ja que
no considera contestada la seva pregunta.

El Sr. Alcalde fa avinent que l’Ajuntament, no l’Ins-
titut Municipal del Paisatge Urbà i Qualitat de Vida, ha
imposat diverses sancions per tal motiu.

El Sr. Florensa reitera que l’Institut Municipal del
Paisatge Urbà i Qualitat de Vida no té capacitat
sancionadora; i que les Joventuts d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya han pagat les sancions que se
els han imposat.

Recorda haver vist el cartell “Verde, que te quiero
verde” de Nuevas Generaciones del Partit Popular en
diversos elements del mobiliari urbà; i insisteix que la
pregunta respon a motivacions partidistes i denota el
tarannà del Grup interpel·lant.

¿Quin ha estat l’operatiu municipal desplegat en
les platges i barris adjacents de Barcelona amb
ocasió de la revetlla de Sant Joan?

El Sr. Cornet indica que aquesta pregunta es for-
mula arrant de la celebració multitudinària de la Re-
vetlla de Sant Joan que tingué lloc a les platges de
Barcelona, que no fou un fenomen aïllat, sinó que es
repeteix i aplega cada any més gent.
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La Sra. Mayol contesta que l’operatiu de neteja i
manteniment de les platges fou de quaranta operaris i
quatre comandaments i el de neteja de les zones ver-
des del Front litoral fou de set brigades amb dos vehi-
cles més dos operaris de comandament, dos tractors,
dues baldejadores i dues escombradores de voreres,
xifres que comporten un increment del 250% en rela-
ció als operatius habituals dels serveis de neteja dia-
ris, i del 140% en relació als utilitzats els anys 2000,
2001 i 2002.

El Sr. Cornet, després d’agrair aquestes dades, de-
mana també les relatives al desplegament dels efec-
tius de seguretat amb finalitats preventives; i pre-
gunta si, en opinió de la Sra. Mayol, hi hagué
improvisació.

La Sra. Mayol afirma que l’increment del 250% so-
bre els operatius habituals demostra que no hi hagué
improvisació; que a les deu del matí de l’endemà de
la revetlla, les platges de la Barceloneta i Nova Icària
estaven en perfectes condicions, igual com part de la
de Sant Sebastià, la resta de la qual hi estigué a par-
tir de les dotze del migdia, mentre que la del Bogatell
hi estigué una hora després; que la platja de la
Marbella no hi hagué cap problema i a la de la Nova
Marbella sí, per causa d’una festa davant la qual la
Guàrdia Urbana, amb molt bon criteri, decidí no actu-
ar, perquè hauria estat pitjor el remei que la malaltia;
en tot cas, a les deu del dia 26 també estava ja, i ella
ho comprovà, en perfectes condicions: per tant, en
l’actuació municipal no hi hagué cap imprevisió, però
sí un problema preocupant pel qual demana la col·la-
boració de tots els Grups, perquè no és de rebut que
de les platges de Barcelona se n’hagin de treure 56
tones de residus l’endemà d’una revetlla i 16 tones
cada setmana i no es tracta d’anar incrementant cada
vegada més els efectius de neteja, sinó de fer un tre-
ball de sensibilització de la gent per tal de reduir-hi el
volum d’escombraries i residus, més i quan en la re-
vetlla de Sant Pere s’incrementà considerablement el
nombre de contenidors i papereres, però els resultats
no milloraren, perquè s’hagué de retirar molta brossa
de la sorra i els contenidors no es varen omplir.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

El Sr. Alcalde fa avinent que, en no haver assolit el
consens de tots els Grups, la declaració institucional
que s’havia previst sobre el cas del periodista Alí
Lmrabet es convertirà en declaració dels Grups inte-
grats en l’equip de govern.

Els Sr. Puigdollers inquireix qui ha pres aquesta
decisió.

El Sr. Cuervo contesta que ha preguntat a la Se-
cretaria General si es podia fer en no haver-se acon-
seguit el suport de tots els Grups i no haver exhaurit
els Grups que la promouen les seves possibilitats de
presentar precs, preguntes i interpel·lacions; i que la
Secretaria General li ha contestat afirmativament.

El Sr. Puigdollers demana que es respectin els
acords presos en la Junta de Portaveus.

El Sr. Cuervo es mostra disposat a anar perfilant
l’aplicació i interpretació del Reglament orgànic muni-
cipal; i insisteix en la procedència de convertir la inici-
ativa en debat en declaració de grup a la vista de les
negociacions mantingudes fins al darrer moment amb
el Partit Popular

El Sr. Puigdollers observa que a la Junta de Porta-
veus es convingué presentar-la com a declaració ins-
titucional i a l’ordre del dia no figura pas com a decla-
ració de grup.

El Sr. Alcalde suggereix que es podria convertir en
declaració dels quatre Grups que accepten aquesta
iniciativa.

La Sra. Vallugera explica que aquesta declaració,
que es pretenia que fos institucional, respon a una
sol·licitud del Comitè de suport a Alí Lmrabet, perquè
la seva llibertat d’expressió ha estat conculcada al
Marroc i se li han tancat les revistes arran d’un acudit
que hi aparegué, raó per la qual començà una vaga
de fam que es perllongà set setmanes, i el seu pro-
cessament acabà amb una condemna efectiva a qua-
tre anys de presó; que actualment, després d’haver
abandonat la vaga de fam, Alí Lmrabet es troba inter-
nat en l’hospital en condicions sanitàries preocu-
pants, perquè no acaba de recuperar la salut; i que
en aquest Ajuntament el dret a la llibertat d’expressió
dels periodistes i de qualsevol persona ha estat un
valor sempre respectat: per això, es presenta aquesta
declaració.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que el seu Grup
tampoc no posa cap inconvenient a l’adopció d’a-
questa iniciativa com a declaració institucional, per-
què mai no n’ha qüestionat el text i només hi pretenia
la inclusió d’una condemna a favor de tots aquells pe-
riodistes que han estat perseguits per les seves idees
i les seves informacions en altres països del món,
d’acord amb el comunicat de la Federació Internacio-
nal de Premsa.

El Sr. Cuervo indica que els aspectes proce-
dimentals s’aniran perfilant; que el Grup del Partit Po-
pular pretenia explicitar també els noms d’uns perio-
distes cubans concrets i ell oferí incloure-hi una
declaració global de suport a la llibertat de premsa o,
com que no disposava encara de prou informació so-
bre les persones empresonades a Cuba, traslladar tal
cas a la propera sessió.

El Sr. Cornet precisa que la versió que acaba de
donar el Sr. Cuervo no s’ajusta del tot a la realitat,
perquè el Grup del Partit Popular, des d’un bon princi-
pi, es mostrà, per escrit, d’acord amb la declaració,
però indicà que calia afegir-hi els periodistes que han
patit el mateix problema a Cuba; que davant d’això, el
Sr. Cuervo oferí fer una declaració més àmplia a fa-
vor de la llibertat d’expressió el Sr. Puigdollers digué,
per telèfon, que endavant i ell suggerí, fins i tot, que si
el text presentat no es podia retocar, es podien for-
mular dues declaracions, aquesta i una altra de més
general; que, tanmateix, al final s’ha insistit a presen-
tar-la com a declaració de grup amb la intenció que el
Grup del Partit Popular no la votés: per tant, significa
que el seu Grup vota favorablement aquesta declara-
ció i pensa presentar-ne una altra la propera sessió
sobre els periodistes cubans.

La Sra. Vallugera indica que aquesta era, precisa-
ment, la darrera alternativa que ella suggerí quan,
ahir a la tarda, intentà explicar al Sr. Cornet que
aquesta declaració naixia d’uns fets produïts fa poc i
d’una demanda del Comitè de Suport Alí Lmrabet, i
que no tenia sentit barrejar-hi altres coses que es po-
dien presentar a la propera sessió.

DI 1) Condemnar l’empresonament de l’Alí Lmrabet
dut a terme per part de les autoritats judicials marroqui-
nes amb la intenció de posar en entredit el dret a la lli-
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bertat d’expressió, reconegut internacionalment a l’arti-
cle 19 de la Declaració Universal dels Drets Humans.

2) Sol·licitar a les autoritats marroquines la immedi-
ata posada en llibertat sense càrrecs d’Ali Lmrabet
així com el restabliment de la seva llibertat de movi-
ment i la possibilitat de tornar a editar les Demain
Magazine i Doumame.

3) Sol·licitar al Govern Espanyol que doni suport di-
plomàtic a les gestions a favor de la llibertat d’Ali
Lmrabet com a mostra de suport a la llibertat d’ex-
pressió i a la llibertat de premsa.

4) Oferir a Alí Lmrabet acolliment, oferint els ser-
veis sanitaris municipals per a allò que pogués ne-
cessitar per a la seva recuperació.

S’adopta, per unanimitat, com a declaració institu-
cional.

Finalment, el Sr. Alcalde indica la conveniència
d’afinar a la Junta de Portaveus els aspectes pro-
cedimentals i d’agilitar els debats perquè les sessions
puguin acabar abans de les tres de la tarda; destaca
que en aquesta sessió, ja de treball ordinari, s’han
tractat temes de fons perquè la Ciutat exigeix, des del
primer moment del mandat, una governació a tota
màquina; i espera que les sessions vinents es desen-
volupin amb la serenor que sempre ha caracteritzat
els debats en aquest Consistori i que no està pas re-
nyida amb la claredat i la contundència en l’argumen-
tació, per tal de donar un bon exemple a la ciuta-
dania.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les setze hores i deu mi-
nuts.
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Acords de la sessió celebrada el dia 19 de
setembre de 2003

Aprovació de l’acta de la sessió anterior.

CARTIPÀS MUNICIPAL

a) Acords sobre el Cartipàs Municipal

1. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona a les Entitats Metropolitanes que s’indiquen,
les persones següents:

Entitat Metropolitana del Transport: Im. Sr. Eduard
García i Plans, en substitució de la Ima. Sra. Sònia
Recasens i Alsina.

Entitat Metropolitana del Medi Ambient: Ima. Sra.
Sònia Recasens i Alsina, en substitució de l’Im. Sr.
Eduard García i Plans.

2. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic d’Informació i
Comunicació de Barcelona, SA, Societat Privada Mu-
nicipal, els acords següents:

Primer. Designar el Sr. Víctor Porres i Tafalla mem-
bre del Consell d’Administració de la Societat

Segon. Establir que el termini de designació del
conseller que es nomena serà l’establert en els Esta-
tuts socials, sens perjudici de la renovació que fos
procedent en el canvi de mandat consistorial.

Tercer. Facultar indistintament el president i el se-
cretari del Consell d’Administració per comparèixer
davant notari i elevar a escriptura pública el nomena-
ment anterior, com també per complir els tràmits ne-
cessaris per a la seva inscripció en el Registre Mer-
cantil i també la correcció d’errors materials en cas
necessari.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions:

3. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 10 de setem-
bre de 2003 (S1/D/2003 3697), que designa el Sr.
Ricard Fernández i Ontiveros gerent del Patronat Mu-
nicipal de l’Habitatge.

4. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 8 de se-
tembre de 2003, modificat pel de 18 del mateix
mes (S1/D/2003 3609 i 3698), que designa els re-
presentants de l’Ajuntament de Barcelona a l’As-
semblea General de la Caja de Ahorros y Monte
de Piedad de Madrid.

5. Ratificar la resolució de la Gerència Municipal de
data 29 de juliol de 2003, per la qual s’aprova el plec
de clàusules administratives particulars que ha de re-
gir el contracte núm. 03002894, que té per objecte
l’execució de les obres de rehabilitació del Mercat de
les Flors, per un import màxim de 803.791,62 euros, i
s’autoritza la despesa de 803.791,62 euros, de la
qual 362.500,00 euros aniran contra la partida 632.34

432.30 02.01 del Pressupost de 2003 i 441.291,62
euros contra la partida 632.34 432.30 02.01 del Pres-
supost 2004, condicionada a la ratificació d’aquest
Consell Municipal, per tractar-se d’un assumpte de la
seva competència, a fi d’autoritzar l’augment del per-
centatge corresponent a l’exercici pressupostari
2004, segons l’establert a l’article 155.5 de la Llei re-
guladora de les hisendes locals, per excedir la des-
pesa imputada a càrrec del Pressupost de 2004 del
percentatge establert a l’article 155.3 de la Llei regu-
ladora de les hisendes locals.

6. Ratificar la resolució per la qual s’accepta la sub-
venció per un import total de 532.494,86 euros, ator-
gada pel Departament d’Ensenyament de la Genera-
litat de Catalunya a aquest Ajuntament, com a
corporació titular de les escoles d’educació infantil
que es detallen a la resolució publicada al Diari Ofici-
al de la Generalitat de Catalunya de data 25 de juliol
de 2003. Declarar que ni aquesta Corporació local ni
cap organisme d’aquesta rep de la Generalitat i els
seus organismes autònoms cap altra subvenció pel
mateix concepte.

7. Ratificar la resolució 510/03 de la Gerència de
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, de 31 de
juliol de 2003, per la qual s’autoritza la despesa de
742.982,00 euros per a atendre l’import previst en la
proposta de Conveni de col·laboració entre l’Institut
Municipal d’Educació de Barcelona i el Consell Co-
marcal del Barcelonès, mitjançant Regesa com a ens
gestor d’aquest, per tal que gestioni la redacció del
projecte i construcció de les obres fins a la seva
finalització i lliurament, del local destinat a l’escola
bressol, situat en la planta baixa de l’edifici de la tra-
vessera de les Corts, 86 bis, a fi d’autoritzar l’aug-
ment del percentatge corresponent a l’exercici pres-
supostari 2004, segons l’establert a l’article 155.5 de
la Llei reguladora de les hisendes locals.

8. Ratificar la resolució 662/03 de la Gerència de
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, de 31 de
juliol de 2003, per la qual s’autoritza la despesa de
998.955,34 euros per a atendre l’import relatiu al con-
tracte d’execució de les obres definides en el projecte
de construcció d’una escola bressol al CEIP Ramon
Menéndez Pidal, a fi d’autoritzar l’augment del per-
centatge corresponent a l’exercici pressupostari
2004, segons allò que estableix l’article 155.5 de la
Llei reguladora de les hisendes locals.

b) Propostes d’acord:

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

9. Desestimar les al·legacions presentades en el
tràmit d’aprovació inicial per l’Im. Sr. Jaume Ciurana i
Llevadot, regidor del Grup Municipal de Convergèn-
cia i Unió, de conformitat amb l’informe del Director
de Serveis de Participació Ciutadana, de valoració de

Acords
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les al·legacions esmentades, que consta a l’expedi-
ent; i aprovar definitivament les Normes Reguladores
del Consell Municipal de Gais i Lesbianes i Homes i
Dones Transsexuals.

10. Estimar parcialment les al·legacions presenta-
des per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en nom i repre-
sentació del Grup Municipal del Partit Popular de
Catalunya a l’aprovació inicial del Reglament munici-
pal d’enquestes i estudis d’opinió de l’Ajuntament de
Barcelona, aprovat inicialment pel Plenari del Consell
Municipal en data 11 d’abril de 2003, en el sentit d’ac-
ceptar incorporar la menció d’estudis d’opinió a la de-
nominació formal d’aquest Registre, així com també
incorporar la seva menció als articles 1r. i 3r. res-
pectivament; desestimar la resta d’al·legacions pre-
sentades; esmenar l’errada material de l’article 4 del
Reglament; aprovar definitivament el Reglament
regulador del Registre públic municipal d’enquestes i
estudis d’opinió de l’Ajuntament de Barcelona; i facul-
tar àmpliament l’Alcaldia o regidor en qui delegui per
a l’adopció de les resolucions que calguin per a
l’efectivitat d’aquest acord.

11. Adquirir a títol de compravenda, lliure de càrre-
gues i gravàmens, a la Fundació Casa de Misericòr-
dia de Barcelona (CIF núm. G08291650), les edifica-
cions següents: carrer de Ramalleres núm. 17 i 17
bis, amb una superfície aproximada de 2.249 metres
quadrats, carrer d’Elisabets núm. 8-12, amb una su-
perfície edificada aproximada de 1.207 metres qua-
drats, i l’immoble situat al vessant sud del Pati dels
Tarongers, amb accés a la via pública pel carrer
d’Elisabets, a través del carreró interior, i pel carrer
de Montalegre, a través d’un espai situat darrera de
l’absis de l’anomenada Església de la Misericòrdia,
amb una superfície edificada aproximada de 1.795
metres quadrats; autoritzar i disposar la despesa de
6.000.000,00 euros, preu total de la compravenda,
amb càrrec a la partida que s’esmenta en aquest do-
cument, mitjançant cinc pagaments d’1.200.000,00
euros cadascun, a aplicar als exercicis pressupostaris
de 2003 a 2007, ambdós inclosos, a satisfer el primer
no més tard del 31 d’octubre de 2003, i els altres no
més tard del 31 de gener dels quatre exercicis se-
güents; practicar les operacions de segregació, agru-
pació, constitució de servituds de pas o altres neces-
sàries per a identificar les finques objecte d’adquisició
i establir els accessos comuns als diversos espais
privatius; formalitzar la compravenda en contracte pri-
vat en el moment del primer pagament del preu i en
escriptura pública en el del segon, acceptant, en tot
cas, com a garantia del pagament ajornat la constitu-
ció de condició resolutòria explícita; i inscriure la
transmissió a favor de l’Ajuntament de Barcelona en
el Registre de la Propietat, i facultar l’Im. Sr. José
Ignacio Cuervo i Argudín per a la realització de totes
les actuacions encaminades a la concreció i execució
d’aquest acord.

12. Aprovar el Conveni de col·laboració amb la
Federació d’Associacions de Veïns de Barcelona
que s’annexa, relatiu a la cessió gratuïta de l’ús
dels locals baixos corresponents a les finques
núms. 6, 8 i 10 del carrer Obradors, per tal
d’instal·lar-hi la seu i desenvolupar-hi les funcions
que li són pròpies.

13. Aprovar la formalització del Conveni entre la
Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Barcelona i
el Consorci de l’Auditori i l’Orquestra per al finança-

ment de les obres de la Sala de Cambra de l’Auditori
de Barcelona, d’acord amb el document annex 1; i
aprovar l’aportació plurianual que figura al document
annex 2, per fer front a les obligacions econòmiques
que es deriven de l’esmentat conveni.

14. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar diversos préstecs hipotecaris per un import
màxim global de 10.873.815,80 euros, destinats a fi-
nançar les obres d’un total de 225 habitatges de di-
verses promocions, en les condicions que s’adjunten
a l’annex.

15. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del
Pressupost 2003, per un import de 3.801.506,38
euros, de conformitat amb la documentació adjunta
(tres annexos amb referències 03072190 - 03063090
- 03080490) considerant-les definitivament aprovades
en cas de no presentar-s’hi reclamacions en contra
en el termini d’exposició pública.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
 I HABITATGE

Districte de l’Eixample

16. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità per
a la creació d’un nou equipament i la modificació de
l’interior d’illa definit pels carrers de Manso, del Parla-
ment, i del Comte Borrell i la ronda de Sant Pau, pro-
moguda per Proeixample, SA; i trametre l’expedient a
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na per a la seva aprovació definitiva.

Districte de Sants-Montjuïc

17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana Porta Firal, promogut per les societats
Inmobiliaria La Campana, SA, Meridian, SA, Edificios
Barcelona, SA, Bricom, SA, d’una banda, i per l’Ajun-
tament de Barcelona, la Generalitat de Catalunya, la
Cambra de Comerç, a través de la societat pública
Fira 2000, de l’altra. Resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, per: l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, portaveu del
Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya a
l’Ajuntament de Barcelona; Comunitat de propietaris
del carrer dels Alts Forns, núm. 36; García Royuela,
SL; Sr. Carlos Martín Prieto, en representació de
Konz Ibérica, SA; Sr. Luís Ortiz Gómez; Sr. Bien-
venido Ortiz Martínez; i Frío Condal, SL, de conformi-
tat amb l’informe del Departament de Planejament de
Transformació, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i es dóna per reproduït. Requerir
els promotors per tal que, en el termini màxim de
tres mesos a comptar des del dia següent a la notifi-
cació del present acord, constitueixin la garantia cor-
responent al 12% del valor de les obres d’urbanitza-
ció, per un import de 675.427 euros, als efectes
establerts a l’article 101.3 de la Llei 2/2002, de 14 de
març, d’urbanisme i com a requisit previ a la publica-
ció de l’anunci d’aquest acord; i publicar el present
acord i la normativa del Pla al Butlletí oficial de la
província de Barcelona als efectes de la seva
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executivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment
del requeriment indicat.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

18. Autoritzar el cessament de l’Ajuntament de
Barcelona, en la seva qualitat de patró institucio-
nal del Patronat i membre del Comitè d’Honor de
la Fundació Valldaura, la incorporació al qual es
va autoritzar per acord d’aquest Consell en sessió
del dia 19 de juny de 1998, per les raons que
consta a l’informe adjunt. Iniciar els tràmits perti-
nents per a la recuperació dels béns de propietat
municipal, que s’haguessin cedit a la Fundació
Valldaura des de la incorporació d’aquest Ajunta-
ment a l’esmentada institució. Facultar l’Alcaldia
per a realitzar totes les actuacions necessàries
que es derivin d’aquest acord.

PONÈNCIA DE CULTURA

19. Atorgar la Medalla d’Or de la Ciutat al Sr. Mi-
quel Roca Junyent, regidor de l’Ajuntament de Barce-
lona durant el període 1995-1999, per la seva decisi-
va participació en la ponència encarregada de la
redacció de la Constitució Espanyola, en el 25è. ani-
versari de la seva promulgació, i per la seva actitud al
llarg de tota la seva trajectòria política, institucional i
professional d’inequívoca defensa dels valors demo-
cràtics i de foment de la convivència.

20. Atorgar la Medalla d’Or de la Ciutat al Sr. Jordi
Solé Tura, regidor de l’Ajuntament de Barcelona du-
rant el període 1983-1987, per la seva decisiva parti-
cipació en la ponència encarregada de la redacció de
la Constitució Espanyola, en el 25è. aniversari de la
seva promulgació, i per la seva actitud al llarg de tota
la seva trajectòria política, institucional, acadèmica i
professional d’inequívoca defensa dels valors demo-
cràtics i de foment de la convivència.
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Subhastes

Expedient núm.: 03/241

Objecte
Contractació del lloguer de maquinària especial per

a l’arrabassament d’arbrat viari (1.200 uts) en dife-
rents punts de la ciutat de Barcelona, per a l’any
2003.

El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-
cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
175.770,68 € (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2003 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del lloguer
de maquinària especial per a l’arrabassament d’arbrat
viari (1.200 uts) en diferents punts de la ciutat de
barcelona, per a l’any 2003”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (encàrrec pre-
vi al telèfon 93 413 24 00).

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

21 d’octubre de 2003, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 30 d’octubre de 2003 a les 9.30 h, en la seu

de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona,
carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Barce-
lona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 26 de setembre de 2003. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 03/242

Objecte
Contractació del lloguer de maquinària especial per

a l’arrabassament d’arbrat viari (1.000 uts) en dife-
rents punts de la ciutat de Barcelona, per a l’any 2003
i 2004.

El lliurament es farà en els termes regulats en
l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
150.137,46 € (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Muni-
cipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del lloguer
de maquinària especial per a l’arrabassament d’arbrat
viari (1.000 uts) en diferents punts de la ciutat de Bar-
celona, per la ‘any 2003 i 2004”.

ANUNCIS
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Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (encàrrec pre-
vi al telèfon 93 413 24 00).

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

21 d’octubre de 2003, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 30 d’octubre de 2003 a les 9.30 h, en la seu

de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona,
carrer de Tarragona, 173, 2a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 26 de setembre de 2003. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 03/243

Objecte
Contractació del subministrament de planta arbusti-

va exemplar, per a l’any 2003.
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
37.255,80 € (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2003 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta convo-
cada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Munici-
pal per a l’adjudicació de la contractació del subminis-
trament de planta arbustiva exemplar, per a l’any
2003”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (encàrrec pre-
vi al telèfon 93 413 24 00).

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

21 d’octubre de 2003, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 30 d’octubre de 2003 a les 9.30 h, en la seu de

l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona, carrer
de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 26 de setembre de 2003. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Expedient núm.: 03/245

Objecte
Contractació del subministrament de 1.000 unitats

de platanus hispanica.
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El lliurament es farà en els termes regulats en
l’article 6 del plec de clàusules administratives.

Import
99.670,00 € (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de

l’exercici 2003 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part a la subhasta con-
vocada per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal per a l’adjudicació de la contractació del
subministrament de 1.000 unitats de platanus his-
panica”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (encàrrec pre-
vi al telèfon 93 413 24 00).

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

21 d’octubre de 2003, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 30 d’octubre de 2003 a les 9.30 h, en la seu

de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona,
carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Barce-
lona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 26 de setembre de 2003. La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

Concursos

Expedient núm.: 03/244

Objecte
Contractació del subministrament d’arbrat fred

(excepte plananus hispanica)
El lliurament es farà en els termes regulats en l’arti-

cle 6 del plec de clàusules administratives.

Import
267.158,00 € (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2003 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per a prendre part al concurs convocat
per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal

per a l’adjudicació de la contractació del subministra-
ment d’arbrat fred (excepte plananus hispanica)”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (encàrrec previ al
telèfon 93 413 24 00).
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Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

21 d’octubre de 2003, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 30 d’octubre de 2003 a les 9.30 h, en la seu

de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona,
carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Bar-
celona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 26 de setembre de 2003, La secretària
delegada, PD, J. I. Martínez i Legaz.

* * *

Notificacions

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
Administracions públiques i del procediment adminis-
tratiu comú, i en relació amb l’expedient seguit sota el
núm. 1330/03 pel Departament Jurídic de l’Institut
Municipal de Mercats de Barcelona, per haver tingut
coneixement en aquest Departament de la defunció
del titular de l’autorització d’ús de les parades núm.
50-51 del mercat de Llibres d’Ocació de Sant Antoni,
el senyor Juan Calzada Pascual, es comunica als

seus ignorats hereus que conforme al que disposa
l’article 32 de l’Ordenança municipal de mercats, els
qui resultin hereus hauran de determinar i manifestar
a aquest Departament, en el termini de sis mesos
comptats de la data de la recepció d’aquesta notifica-
ció, la persona que hagi de succeir al causant en la
titularitat dels llocs esmentats, amb l’advertiment que
de no fer-ho en el termini indicat, seran declarades
caducades les esmentades autoritzacions d’ús dels
llocs de venda.

Barcelona, 30 de setembre de 2003. El secretari
general, Jordi Cases i Pallarès.

Altres anuncis

"Juzgado Primera Instancia núm. 4
Barcelona

EDICTO

SE HACE SABER:

Que en este Juzgado y con el número 699/2003,
se sigue a instancia de Rafael Cuella Rodríguez,
expediente para la declaración de fallecimiento de
Mercedes Bernades Guitart y Mariano Codina Ber-

nades, se desconoce el lugar y día de nacimiento,
con último domicilio conocido en la ciudad de Barce-
lona calle Mediana de San Pedro 38, no teniéndose
noticias de él/ella desde año 1905 e ignorándose su
paradero; si viviera en estas fechas el/la desapare-
cido/a tendría 120 años de edad debiéndose publicar
el presente edicto por tres veces con intervalos entre
cada una de las publicaciones de 15 días.

Lo que se hace público para los que tengan noti-
cias de su existencia puedan ponerlas en conoci-
miento del Juzgado y ser oídos.

En Barcelona, a 1 de octubre de 2003. La secre-
taria judicial, M. Soledad Anadon Sancho.”
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